
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το ∆ηµοτικό Σχολείο Βέλου Κορινθίας, το 3ο ∆η-
µοτικό Σχολείο Καµατερού, το 1ο Γενικό Λύκειο Ξάνθης, το
39ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πάτρας και το Σχολείο Λεβιδίου Μα-
ντινείας, σελ. 7825, 7832, 7839, 7840

2. Ανακοινώνεται ότι στις 6 Απριλίου 2009 θα διεξαχθεί συ-
ζήτηση και λήψη απόφασης επί της πρότασης που κατέθε-
σαν πενήντα τέσσερις (54) Βουλευτές του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευ-
τικής Επιτροπής για τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
κατά το άρθρο 86, παράγραφος 3 του Συντάγµατος, τα
άρθρα 153 και επ. του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο
5 του ν. 3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», για την
ενδεχόµενη τέλεση από τον πρώην Υπουργό Αιγαίου και Νη-
σιωτικής Πολιτικής Αριστοτέλη Παυλίδη του αδικήµατος της
ηθικής αυτουργίας σε εκβίαση τελεσθείσα από δράστη (κα-
τηγορούµενος Παναγιώτης Ζαχαρίου του Ζαχαρία) που µε-
ταχειρίστηκε απειλή βλάβης της επιχείρησης που ασκεί ο
εξαναγκαζόµενος (Φώτης Μανούσης) κατ’ επάγγελµα, κατά
συνήθεια και κατ’ εξακολούθηση κατά παράβαση των άρ-
θρων 1, 13, περίπτωση στ’. 14, 16, 17, 18, 26, παράγραφος 1
εδάφιο α’, 27 παράγραφος 1, 46 παράγραφος 1 εδάφιο α’, 94
παρ. 1. 98 και 385 παράγραφος 1 περίπτωση β’ του Ποινικού
Κώδικα., σελ. 7822

Β. ΚΟΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 7811
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

7812, 7819
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε τον κίνδυνο κατάρρευσης της ψυχιατρικής µε-

ταρρύθµισης, τη διακοπή της χρηµατοδότησής της από την
Ευρωπαϊκή ‘Ενωση κ.λπ., σελ. 7820

ii. σχετικά µε την καθαίρεση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου
του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου από τον Υπουργό
Υγείας,κ.λπ. σελ. 7822

4. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την πολιτικής της
Κυβέρνησης στον τοµέα των ναρκωτικών, σελ. 7824

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπής Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει

την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Απασχό-
λησης και Κοινωνικής Προστασίας: «Αναδιάρθρωση Σώµατος
Επιθεώρησης Εργασίας, Σ.Ε.Π.Ε., ρύθµιση θεµάτων Οργανι-
σµών εποπτευοµένων από το Υπουργείο Απασχόλησης και
Κοινωνικής Προστασίας και άλλες διατάξεις», σελ. 7825

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οι-

κονοµικών, Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και ∆ι-
καιοσύνης, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Εφαρµογή της αρχής
της ίσης µεταχείρισης ανδρών και γυναικών όσον αφορά την

πρόσβαση σε αγαθά και υπηρεσίες και την παροχή αυτών και
άλλες διατάξεις», σελ. 7842

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 7821
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α., σελ. 7822, 7823
ΣΑΛΜΑΣ Μ., σελ. 7820, 7821, 7822, 7823

Β. Επί της επερώτησης:
Α∆ΡΑΚΤΑΣ Π., σελ. 7835
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β., σελ. 7837
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ. 7828. 7829, 7842
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ. 7836
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α., σελ. 7838
ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ Η., σελ. 7828, 7841
ΝΑΣΙΩΚΑΣ Ε., σελ. 7826, 7840
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 7832, 7833, 7834, 7835,

7843, 7845
ΡΑΠΤΗ Σ., σελ. 7827, 7840
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ., σελ. 7827, 7841
ΣΑΛΜΑΣ Μ., σελ. 7829, 7831, 7832,

7833, 7835, 7837,
7842, 7843, 7844

ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ Ε., σελ. 7824, 7825, 7839
ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ Γ., σελ. 7825, 7839

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΖ’

Παρασκευή 3 Απριλίου 2009
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ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙΖ’

Παρασκευή 3 Απριλίου 2009

Αθήνα, σήµερα στις 3 Απριλίου 2009, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.11’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΑΪΤΣΗ ΑΠΟΣΤΟΛΑ-
ΤΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Συλβάνα Ράπτη,
Βουλευτή Α’ Αθηνών , τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η
Ένωση Εργατοτεχνιτών και Υπαλλήλων Εργοστασίου Ελλενίτ -
TRASTIC Θεσσαλονίκης ζητεί την αποκατάσταση των εργαζοµέ-
νων της TRASTIC µε τον τρόπο ρύθµισης των εργαζοµένων της
ΕΛΛΕΝΙΤ σύµφωνα µε τον ν.3667/2008.

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων 2ου
∆ηµοτικού Σχολείου Σητείας ζητεί λύσεις για το κλείσιµο του
ολοήµερου τµήµατος του σχολείου τους κ.λπ.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθ-
µιας Εκπαίδευσης Σητείας «Ο ΜΥΣΩΝ» ζητεί τη κάλυψη λει-
τουργικών αναγκών των σχολείων της περιοχής του κ.λπ.

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµατείων
Ταχυδροµικών ζητεί την άµεση ακύρωση κάθε διαδικασίας εκ-
χώρησης των ΤΑΧΥΜΕΤΑΦΟΡΩΝ ΕΛΤΑ κ.λπ.

5) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Τρίτεκνων Εκπαιδευτι-
κών Ελλάδος ζητεί την πλήρη εξοµοίωση µε τους πολύτεκνους
και το µόνιµο διορισµό όλων των τρίτεκνων εκπαιδευτικών.

6) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών υπό Αι-
µοκάθαρση ή Μεταµόσχευση Νοµού Φθιώτιδας ζητεί την
έγκριση θέσεων νεφρολόγων που εκκρεµούν, στη Μονάδα Τε-
χνητού Νεφρού του Νοσοκοµείου Λαµίας.

7) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αποδοτίας του Τοπικού
∆ιαµερίσµατος Άνω Χώρας Νοµού Αιτωλοακαρνανίας ζητεί τη
στελέχωση του Κέντρου Υγείας Άνω Χώρας µε το απαιτούµενο
ιατρικό προσωπικό κ.λπ.

8) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΣΟΦΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Επαγγελµατικής Κατάρ-
τισης Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Αιτωλοακαρνανίας ΑΕ ζητεί
την επανεξέταση των αποτελεσµάτων της τεχνικής αξιολόγησης
των προσφορών του έργου Κατάρτιση ανέργων σε πιστοποιη-
µένα Κέντρα Επαγγελµατικής Κατάρτισης µε υποχρεωτική απα-
σχόληση σε θέσεις συναφείς µε θέµατα Κατασκευαστικών
-Τεχνικών έργων κ.λπ.

9) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Επι-
χειρήσεων Τουρισµού ζητεί την άµεση καταβολή στους δικαιού-
χους / ιδιοκτήτες τουριστικών πούλµαν των εγκεκριµένων
επιδοτήσεων κ.λπ.

10) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Σωµατείου Αυτο-
κινητιστών και Οδηγών Ε∆Χ Αυτοκινήτων Κεντρικής και Ορεινής
Νάξου ζητεί την κατάργηση του άρθρου 7 του ν. 3109/2003 που
αφορά στον καθορισµό της έδρας των ΤΑΧΙ στα νησιά.

11) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Μήλου ζητεί την ίδρυση
και λειτουργία µόνιµου πυροσβεστικού σταθµού στη Μήλο.

12) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία Αγρότες - Αµπελουργοί του
∆ήµου Αγίου Αθανασίου Θεσσαλονίκης ζητούν από τους αρµό-
διους άµεση επίλυση των προβληµάτων τους κ.λπ.

13) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Φώσκολος Νίκος ζητεί την κα-
τοχύρωση των επαγγελµατικών δικαιωµάτων των πτυχιούχων
του Τµήµατος Ιστορίας - Αρχαιολογίας και Πολιτιστικών Αγαθών
του Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου.

14) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Κέντρο Υγείας Άνδρου ζητεί την
άµεση κάλυψη των κενών θέσεων προσωπικού.
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15) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σίφνου ζητεί τον έγκαιρο
προγραµµατισµό των δροµολογίων εξυπηρέτησης του νησιού µε
τον Πειραιά και τη µείωση των εισιτηρίων.

16) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ποντιακού Ελλη-
νισµού Ο Μιθριδάτης ζητεί την ίδρυση ραδιοσταθµού για να
προβάλλουν την ιστορία τους, τα τραγούδια τους καθώς και την
ίδρυση Κέντρου Επιστηµονικών και Ιστορικών Ερευνών Εύξεινου
Πόντου κ.λπ.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το οποίο αναφέρεται στην αδυ-
ναµία µεταφοράς των µαθητών Αχαΐας από τις µεταφορικές
εταιρίες κ.λπ.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 14393/13-02-2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/144 έγ-
γραφο από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής κ. Πάνο Καµµένο η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 14402/13-02-2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ90022/5732/

513/9-3-09 έγγραφο από την Υπουργό Απασχόλησης και Κοινω-
νικής Προστασίας Φάνη Πάλλη-Πετραλιά η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 14406/13-02-2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Στρατάκη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ’αριθµ. 8799/ΕΥΣ1244/9-

3-09 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Αθανάσιο Μπούρα η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 14510/17-02-2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σγουρίδη Παναγιώτη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/6159/9-

3-2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών κ. Χρήστο
Ζώη η ακόλουθη απάντηση:



7820 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 694/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βου-

λευτού της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Έλενας Ράπτη προς τον
Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την απουσία
τηλεοπτικού σήµατος σε περιοχές του ∆ήµου Αγίου Παύλου
Θεσσαλονίκης κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του ερω-
τωµένου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 695/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση
της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μα-
ρίας ∆αµανάκη προς τον Υπουργό Πολιτισµού, σχετικά µε τη µα-
ταίωση προγραµµατισµένων συναυλιών της Ορχήστρας των
Χρωµάτων κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του ερωτω-
µένου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 701/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Γκιόκα
προς τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, σχετικά µε την
κατασκευή σταθµού διοδίων στον κόµβο του Αγίου Στεφάνου
κ.λπ. δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης και συνεπώς δια-
γράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 707/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι
Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τον εξο-
πλισµό της Ελληνικής Αστυνοµίας, τις κακουργηµατικές πράξεις
και το πανεπιστηµιακό άσυλο κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κω-
λύµατος του ερωτωµένου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 696/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Νικόλαου Ση-
φουνάκη προς τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών,
σχετικά µε την επικείµενη εκποίηση των Ταχυµεταφορών ΕΛΤΑ
κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του ερωτωµένου Υπουρ-
γού και συνεπώς διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 700/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Κωνστα-
ντίνου Αλυσανδράκη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και Πε-
ριβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, σχετικά µε την
αποζηµίωση των πληγέντων από τις κατολισθήσεις στην περιοχή
του ∆ηµοτικού ∆ιαµερίσµατος Ανατολικής του ∆ήµου Παµβώτι-
δας Ιωαννίνων κ.λπ. δεν θα συζητηθεί κατόπιν συνεννόησης και
συνεπώς διαγράφεται.

Τέλος, η τέταρτη µε αριθµό 708/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του ΛΑΟΣ κ. Αθανασίου Πλεύρη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τη στελέχωση της Ελληνικής
Αστυνοµίας µε µετανάστες κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύ-
µατος του ερωτωµένου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Τι θα γίνει µε τα κωλύµατα των Υπουρ-
γών, κύριε Πρόεδρε; Πολλά κωλύµατα! Είναι ένα θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Θα συµφωνήσω µαζί
σας, κυρία ∆αµανάκη. Αδυνατώ να σας ενηµερώσω. Βλέπω δύο
συνεννοήσεις και πολλά κωλύµατα.

Προχωράµε, λοιπόν, τώρα στη συζήτηση της µε αριθµό
704/31-3-2009 τέταρτης επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου,
του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θε-
όδωρου ∆ρίτσα προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης, σχετικά µε τον κίνδυνο κατάρρευσης της ψυχιατρικής
µεταρρύθµισης, τη διακοπή της χρηµατοδότησής της από την
Ευρωπαϊκή Ένωση κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Η ψυχιατρική µεταρρύθµιση απειλείται, κυρίως, λόγω της

ανεπαρκούς κρατικής χρηµατοδότησης αλλά και της διαφαινό-
µενης αµφισβήτησης από την Κυβέρνηση της αξίας των αποκε-
ντρωµένων δοµών οργάνωσής της.

Πρόσφατα, ο ∆ιευθυντής του Ευρωπαϊκού Κοινωνικού Ταµείου
κ. Κίτζελε, έπειτα από δηµόσια συνάντηση µε την ηγεσία του
Υπουργείου, τόνισε ότι αν η Ελλάδα δεν τηρήσει τις δεσµεύσεις
της θα διακοπεί η χρηµατοδότηση. Οι οριστικές αποφάσεις της

Ευρωπαϊκής Επιτροπής, πιθανότατα θα ανακοινωθούν αµέσως
µετά την επίσκεψη στην Ελλάδα στις 6 Απριλίου του Επιτρόπου
Κοινωνικών Υποθέσεων κ. Σπίντλα.

Πέραν της πιθανής διακοπής της συνέχισης της χρηµατοδό-
τησης, υφίσταται πραγµατικός κίνδυνος να ζητηθεί και η επι-
στροφή µέρους των χρηµατοδοτήσεων που ήδη έχουν
εισπραχθεί!

Ταυτόχρονα ο κύριος Υπουργός δέχεται εισηγήσεις του Κε-
ντρικού Εθνικού Συµβουλίου Υγείας για άνοιγµα νέων τµηµάτων
χρόνιων ασθενών, που τους µετονοµάζει σε «δυσίατα περιστα-
τικά».

Με βάση τα ανωτέρω, ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Με ποιο συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα σταθερής κρατικής

χρηµατοδότησης και γενικότερης ενίσχυσης των δοµών θα απο-
τρέψει την απειλούµενη κατάρρευση της ψυχιατρικής µεταρ-
ρύθµισης και την απειλούµενη διακοπή της χρηµατοδότησής της
από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή;

2. Είναι, πράγµατι, στα σχέδια του Υπουργείου το άνοιγµα
νέων «ψυχιατρείων» χρόνιων ασθενών; Εάν όχι, πού αναφέρεται
και πού παραπέµπει ο όρος «δυσίατα περιστατικά», ο οποίος πε-
ριέχεται στην εισήγηση του Κεντρικού Εθνικού Συµβουλίου
Υγείας, την οποία δέχθηκε ο Υπουργός;»

Στην ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μάριος Σαλµάς.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα την ανοχή σας για δυο-τρία λεπτά να απαντήσω,
γιατί είναι πολύ σηµαντικό το θέµα, στο οποίο αναφέρεται η επί-
καιρη ερώτηση του συναδέλφου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω ότι όλοι αγωνι-
ούµε για την έκβαση της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης και η Κυ-
βέρνηση έχει δροµολογήσει µέτρα, ώστε η αγωνία αυτή να
αµβλύνεται.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης κλήθηκε από το 2005 να διαχειριστεί ένα µείζον
πρόβληµα έλλειψης σχεδιασµού και πρόβλεψης επαρκών πι-
στώσεων για την υλοποίηση του Προγράµµατος «ΨΥΧΑΡΓΩΣ
2000-2010», για την οµαλή και εύρυθµη λειτουργία των δοµών
ψυχοκοινωνικής αποκατάστασης, τα οικοτροφεία, τους ξενώνες,
τα διαµερίσµατα, µετά τη λήξη της περιόδου συγχρηµατοδότη-
σης.

Αν και το ΠΑΣΟΚ είχε προβλέψει ότι το κόστος λειτουργίας
των δοµών του «ΨΥΧΑΡΓΩΣ» από τον τακτικό προϋπολογισµό
κατ’ έτος από το 2005 και µετά θα ήταν περίπου 100.000.000
ευρώ, έπεσε έξω στην εκτίµησή του, καθώς περίπου 88.000.000
ευρώ είναι µόνο οι προϋπολογισµοί των νοµικών προσώπων ιδιω-
τικού δικαίου που καλείται να καλύψει ο τακτικός προϋπολογι-
σµός για το έτος 2009.

Συνολικά κατ’ έτος από το 2005 και εντεύθεν, µετά την περίοδο
της συγχρηµατοδότησης από τον τακτικό προϋπολογισµό, χωρίς
το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, το Υπουργείο Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης διαθέτει συνολικά περίπου 200.000.000
ευρώ προς νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου και νοµικά πρό-
σωπα δηµοσίου δικαίου.

Άρα, δεν φθίνουν οι χρηµατοδοτήσεις, όπως εσφαλµένα πα-
ρουσιάζεται, αλλά διατίθενται επαρκείς πόροι ενός κακοφορµι-
σµένου σχεδιασµού του 2001.

Αντιθέτως, το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
προέβη εγκαίρως µε νοµοθετικές ρυθµίσεις στην εξεύρεση
επαρκών πόρων που επιλύουν οριστικά και µόνιµα τη χρηµατο-
δοτική στήριξη της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης προς τα νοµικά
πρόσωπα τόσο του δηµοσίου όσο και του ιδιωτικού δικαίου και
διασφαλίζουν την ολόπλευρη ανάπτυξή της τόσο σε πρωτοβάθ-
µιο επίπεδο όσο και σε δευτεροβάθµιο επίπεδο.

Συγκεκριµένα, νοµοθετικές πρωτοβουλίες που ήδη υλοποιού-
νται είναι ο ν. 3580/2007, ο οποίος προβλέπει την καταβολή του
ειδικού ενοποιηµένου κλειστού νοσηλίου από επίπεδο άδειας
ίδρυσης και όχι άδειας λειτουργίας, όπως ίσχυε µε το ν.
2716/1999.

Ήδη έχουν ξεκινήσει να καταβάλλονται τα νοσήλια κατόπιν συ-
νεργασίας µε το ΙΚΑ και τον ΟΓΑ και αφού ρυθµίστηκαν όλες οι
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διοικητικές διαδικασίες, για να εντάξουν στη διοικητική τους ορ-
γάνωση τα ασφαλιστικά ταµεία τη νέα αυτή διαδικασία.

Με το ν. 3580/2007 προβλέπεται τέλος 2% κοινωνικής και αν-
θρωπιστικής αντίληψης υπέρ των οργανισµών ψυχικής υγείας.
Ο πόρος αυτός προβλέπεται ότι θα αποδώσει έσοδα εντός του
2009 από την ενεργοποίηση του νόµου περί προµηθειών που
τώρα αρχίζει να εφαρµόζεται και µετά την έναρξη λειτουργίας
της επιτροπής προµηθειών που ξεκινά στις 18/6.

Με το ν.3730/2008 θεσµοθετήθηκε ειδικός κλάδος ψυχικής
υγείας του Σώµατος Επιθεωρητών Υγείας και Πρόνοιας και ήδη
στελεχώνεται προκειµένου να διεξάγει ελέγχους αποκλειστικά
και µόνο σε µονάδες ψυχικής υγείας που αναπτύσσονται από νο-
µικά πρόσωπα ιδιωτικού και δηµοσίου δικαίου.

Με το ν.3754/2009 θεσµοθετήθηκε ειδική επιτροπή διοικητι-
κού, οικονοµικού και διαχειριστικού ελέγχου για τη διασφάλιση
της εφαρµογής των κριτηρίων ποιότητας που εγκρίθηκαν από το
ΚΕΣΥ -και υιοθετήθηκαν, βέβαια, προσφάτως από τον Υπουργό-
προκειµένου να παρέχονται υψηλού επιπέδου υπηρεσίες ψυχι-
κής υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και δεύτερον, αναδροµικότητα είσπραξης του νοσηλίου από
το χρόνο υποβολής της αίτησης του φορέας προς τον ασφαλι-
στικό οργανισµό και όχι από το χρόνο υπογραφής της σύµβα-
σης, προκειµένου να µην υπάρχει απώλεια εσόδων από τα
νοσήλια.

Όλα τα ανωτέρω έχουν γίνει γνωστά στην Ευρωπαϊκή Ένωση
τόσο κατά την τεχνική συνάντηση που πραγµατοποιήθηκε στις 6
Μαρτίου 2009 όσο και κατά την επιτροπή παρακολούθησης στις
20 του Μάρτη.

Επίσης, όλα τα ανωτέρω αποτελούν δεσµεύσεις της χώρας
µας και χαιρετίστηκαν από την Ευρωπαϊκή Ένωση ως µέτρα θε-
τικά για την εγκαθίδρυση συστήµατος οµαλής χρηµατοδοτικής
ροής προς τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου και ιδιωτικού δικαίου.

Επίσης, έχουν γίνει ενέργειες που συµβάλλουν στην επίλυση
του προβλήµατος υποχρηµατοδότησης των νοµικών προσώπων
ιδιωτικού δικαίου που αναπτύσσουν µονάδες ψυχοκινητικής απο-
κατάστασης στο πλαίσιο του Προγράµµατος «ΨΥΧΑΡΓΩΣ».

Θέλω να ξεκαθαρίσω ότι το άρρυθµο της χρηµατοδότησης
αφορά µόνο τα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου που ανέλα-
βαν στα πλαίσια της αποασυλοποίησης να αναπτύξουν µονάδες
κοινωνικής ψυχοκοινωνικής αποκατάστασης για την υποδοχή
χρόνιων ασθενών των υπό κατάργηση ψυχιατρείων -δηλαδή πο-
σοστό 31% της αποασυλοποίησης- ενώ το 69% πραγµατοποιεί-
ται από νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου χωρίς κανένα
πρόβληµα υποχρηµατοδότησης.

Ενέργειες που αναλήφθηκαν για την εξάλειψη του φαινοµένου
της υποχρηµατοδότησης, έκτακτη οικονοµική ενίσχυση από το
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών ποσού 15.000.000 ευρώ
µε το οποίο καλύπτονται πλήρως οι υπολειπόµενες υποχρεώσεις
του Υπουργείου Υγείας του έτους 2008 και µέρος του 2009.

Απευθείας από 1ης Μαΐου θα υπάρξει χρηµατοδότηση των µι-
σθωτών αυτών των µονάδων µε χρηµατικά εντάλµατα που αφο-
ρούν αποκλειστικά και µόνο την κάλυψη µισθοδοτικών τους
αναγκών.

Επί του παρόντος, έχουν εκδοθεί όλα τα χρηµατικά εντάλµατα
για την πλήρη αποπληρωµή έτους 2008 και αναµένεται άµεσα
εκταµίευσή τους από τους φορείς, από τα νοµικά πρόσωπα ιδιω-
τικού δικαίου.

Παράλληλα, βρίσκεται σε διαδικασία ενταλµατοποίησης βάσει
τριµηνιαίων µισθοδοτικών καταστάσεων η πληρωµή των δεδου-
λευµένων Ιανουαρίου, Φεβρουαρίου και Μαρτίου του 2009 και
τέλος, ξεκινάει η έκδοση της τακτικής ετήσιας επιχορήγησης
µέσω έκδοσης νέων χρηµατικών ενταλµάτων προπληρωµών ένα-
ντι δαπανών έτους 2009. Η συγκεκριµένη είναι η δεύτερη κατά
σειρά, καθώς ετησίως εκδίδονται τέσσερις τριµηνιαίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Σαλµά.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. ∆ρίτσας από την Α’ Πειραιώς.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υφυπουργός

για µία ακόµα φορά απάντησε, όπως έχει απαντήσει η Κυβέρ-
νηση και οι προκάτοχοί του Υπουργοί και Υφυπουργοί σε πενή-
ντα και παραπάνω ερωτήσεις –επίκαιρες, απλές ή σε αναφορές-
σχετικά µε το θέµα.

∆εν απαντάτε, κύριε Υφυπουργέ. ∆εν απαντάτε στο εάν, πράγ-
µατι, υποχρηµατοδοτούνται οι δοµές. Και εν πάση περιπτώσει, η
ψυχιατρική µεταρρύθµιση όντως έχει στηριχθεί -και το ξέρουµε
όλοι- σ’ αυτήν τη διαδικασία της αποκεντρωµένης ευέλικτης σύν-
θεσης των επί µέρους δοµών που στοχεύει στην κατάργηση του
ασύλου και στην ανάπτυξη όλων εκείνων των διαδικασιών που
αποασυλοποιούν την ψυχιατρική υγεία και την ψυχιατρική περί-
θαλψη.

Εµείς θα προτιµούσαµε αυτές οι ευέλικτες αποκεντρωµένες
δοµές να είχαν µια πιο λειτουργική και πιο στενή σχέση µε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Όµως, εν πάση περιπτώσει, ήδη επιτε-
λούν ένα έργο για το οποίο -δεν το λέµε εµείς, αλλά ο Συνήγο-
ρος του Πολίτη και η Ευρωπαϊκή Ένωση- δεν έχετε την επαρκή
χρηµατοδότηση, µε αποτέλεσµα και οι δοµές να µη µπορούν να
λειτουργήσουν και να αναπτυχθούν και οι εργαζόµενοι να µένουν
απλήρωτοι.

Και ειδικά στο Πρόγραµµα «ΨΥΧΑΡΓΩΣ» έχουµε από το 2005
µετά τις πρόσθετες παροχές 1.000.000 ευρώ έλλειµµα σε πολύ
χαµηλό προϋπολογισµό τότε και από το 2006 αρχίζει να γίνεται
7.000.000 ευρώ το έλλειµµα χρηµατοδότησης επί τη βάσει των
προϋπολογισθέντων. Το 2006 και 2007 γίνεται 7.000.000 ευρώ
το έλλειµµα και το 2008 εκτοξεύεται στα 28.000.000 ευρώ.

Και τώρα, το 2009, µε βάση όλες τις προβλέψεις και τα στοι-
χεία που σας έχουν επισηµανθεί και από τις αρµόδιες δοµές,
αλλά και από την Ευρωπαϊκή Ένωση και από το Συνήγορο του
Πολίτη, πρόκειται να εκτοξευθεί. Σ’ αυτό, λοιπόν, θα απαντή-
σουµε; Περί αυτού πρόκειται, διότι, αν παραθέτουµε όλα εκείνα
τα στοιχεία, τα οποία δεν απαντούν στο πρόβληµα, προς τι τα
στοιχεία;

Από εκεί και πέρα, επειδή ο χρόνος µου είναι πολύ λίγος, δεν
απαντήσατε στο δεύτερο ερώτηµα, κύριε Υφυπουργέ. Υπάρχει
στην απόφαση του Εθνικού Συµβουλίου Υγείας, την υπ’ αριθµόν
30 του Σεπτεµβρίου του 2008, την οποία έχει κάνει δεκτή ο
Υπουργός µε υπογραφή του, όρος «δυσίατο περιστατικό». Και-
νοφανής, νεοπαγής και πρωτοεισαγόµενος όρος που παραπέ-
µπει προφανώς στα χρόνια περιστατικά, σε αυτά, δηλαδή, τα
οποία αναφερόταν και στηριζόταν η ψυχιατρική του ασύλου, της
ασυλοποίησης.

Και αυτό συµβαίνει τη στιγµή που στην Ελλάδα -στην Πάτρα,
κατ’ αρχάς, έχουν ανακοινωθεί µε πλήρεις περιγραφές, αλλά και
αλλού- ιδιωτικά ψυχιατρικά νοσοκοµεία. Πρόκειται να λειτουρ-
γήσουν και ήδη έχουν εξαγγείλει το σχεδιασµό τους, στο οποίο
προαναγγέλλουν τµήµατα «δυσίατων περιστατικών».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ για την ανοχή σας.
Έχετε αποφασίσει να υπονοµεύσετε και στη ρίζα της την Ψυ-

χιατρική Μεταρρύθµιση και την αποασυλοποίηση, κύριε Υφυ-
πουργέ; Σε αυτά πρέπει να υπάρχουν καθαρές απαντήσεις και
στο ένα και στο άλλο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. ∆ρίτσα.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για δύο λεπτά, παρακαλώ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Σχετικά µε το πρώτο ερώτηµά σας, ήµουν σαφής
στην πρωτολογία µου. Σας απήντησα µε αριθµούς, στοιχεία και
αυτό αποτελεί απάντηση, η οποία, βέβαια, τίθεται στην κρίση του
καθενός.

Για το δεύτερο ερώτηµα έχω να συµπληρώσω, όµως, ορι-
σµένα πράγµατα. Έχει κατ’ επανάληψη δηλωθεί η βούληση του
Υπουργείου Υγείας για συρρίκνωση έως την τελική κατάργηση
των ψυχιατρείων. Οι ενέργειές µας είναι πάντοτε στοχευµένες
στις αρχές της κοινοτικής ψυχιατρικής, αποϊδρυµατοποίηση και
εξωνοσοκοµειακή περίθαλψη. Και αυτό αποδεικνύεται από το ότι,
επί Κυβερνήσεως της Νέας ∆ηµοκρατίας, όλων των κυβερνή-
σεών µας τα τελευταία πέντε χρόνια, καταργήθηκαν πέντε ασυ-
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λικά τµήµατα ψυχιατρικών νοσοκοµείων, τον Ιανουάριο του 2005
του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου της Πέτρας Ολύµπου -σας τα θυ-
µίζω, γιατί πιθανώς να µην τα γνωρίζετε- το Φεβρουάριο του
2006 του Θεραπευτηρίου Ψυχικών Παθήσεων Χανίων, τον Οκτώ-
βριο του 2006 του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Κέρκυρας, τον Αύ-
γουστο του 2007 της Κλινικής Χρονίων Ασθενών του
Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Αττικής και τον Αύγουστο του 2008
την κατάργηση των Χρονίων του Ψυχιατρικού Νοσοκοµείου Τρί-
πολης.

Άλλωστε, απόλυτη προτεραιότητα της ηγεσίας του Υπουρ-
γείου µας υπήρξε και ολόκληρη η ανάπτυξη της ψυχιατρικής µε-
ταρρύθµισης και όχι µόνο της αποασυλοποίησης, όπως έπραξε
το ΠΑΣΟΚ µε κοινοτικούς πόρους, πρωτίστως στην πρωτοβάθµια
φροντίδα ψυχικής υγείας: Κέντρα ηµέρας, υπηρεσίες ψυχικής
υγείας στα κέντρα υγείας, κέντρα ψυχικής υγείας, κινητές µονά-
δες, ακριβώς για την αποφυγή των επανεισαγωγών στα ψυχια-
τρικά νοσοκοµεία και για την έγκαιρη διάγνωση της ψυχικής
νόσου κοντά στον τόπο κατοικίας του ψυχικά ασθενούς.

Απορίας άξιο, λοιπόν, αποτελεί ο θόρυβος που δηµιουργεί ο
όρος «δυσίατα περιστατικά» και που και εσείς επαναλάβατε -αδι-
καιολογήτως, κατά τη γνώµη µου- εφόσον αποτελεί ισοδύναµο
όρο της φράσης «δύσκολοι ασθενείς», που κατ’ επανάληψην έχει
αναφερθεί στο Πρόγραµµα «ΨΥΧΑΡΓΩΣ», που εξεδόθη το 2001.

Σας ευχαριστώ.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Όχι, δεν είναι το ίδιο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Σαλµά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό

693/31-3-2009 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αναστασίου
Κουράκη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την καθαίρεση του ∆ηµοτικού Συµβουλίου του Πα-
νελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου από τον Υπουργό Υγείας κ.λπ.

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει
ως εξής:

«Ο Υπουργός Υγείας κ. Αβραµόπουλος, κάνοντας καταχρη-
στική επίκληση νόµων του Μεταξά και των βασιλικών διαταγµά-
των του α.ν.1565/1939, καθαίρεσε στις 26 Μαρτίου σύσσωµο το
νόµιµα εκλεγµένο ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Πανελλήνιου Ιατρι-
κού Συλλόγου, διορίζοντας άτοµα της αρεσκείας του. Πρόκειται
για πρωτοφανή ενέργεια στα µεταπολιτευτικά χρονικά, ενδει-
κτική του πόσο σέβονται ο εν λόγω Υπουργός και η Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας τις δηµοκρατικές διαδικασίες. Στόχος της
καθαίρεσης είναι να επιβληθεί ως Πρόεδρος του Πανελλήνιου
Ιατρικού Συλλόγου ο εκλεκτός του κοµµατικού µηχανισµού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μ. Βλασταράκος, η παράταξη του οποίου
διαθέτει µόνο πέντε από τις δεκαπέντε έδρες του ∆ιοικητικού
Συµβουλίου του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου. Η πρωτοφα-
νής αυτή ενέργεια του Υπουργού γίνεται ενώ τα προβλήµατα της
δηµόσιας υγείας και των γιατρών είναι οξυµένα και τα µεγάλα
επιχειρηµατικά συµφέροντα που δραστηριοποιούνται στο χώρο
της υγείας θέλουν να µετατρέψουν τους γιατρούς σε υπαλλή-
λους των σούπερ µάρκετ της υγείας. Προφανώς, ένας αδύνα-
µος Πανελλήνιος Ιατρικός Σύλλογος µε κυβερνητικούς
εγκάθετους εξυπηρετεί άριστα τα σχέδια αυτά.

Ο ΣΥΡΙΖΑ θεωρεί ότι οι απροκάλυπτες και πραξικοπηµατικές
απόπειρες επιβολής διορισµένης διοίκησης στον Πανελλήνιο Ια-
τρικό Σύλλογο εκ µέρους του κ. Αβραµόπουλου προσβάλλουν
βάναυσα όλους τους γιατρούς, αλλά και την έννοια της δηµο-
κρατίας στη χώρα µας.

Κατόπιν αυτών, ερωτάται ο Υπουργός Υγείας:
1. Εάν προτίθεται να σεβαστεί τη δηµοκρατικά εκφρασµένη

γνώµη των εξήντα χιλιάδων γιατρών της χώρας, η οποία οδήγησε
στην εκλογή και συγκρότηση νόµιµου ∆ιοικητικού Συµβουλίου
στον Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο;

2. Εάν προτίθεται να ασχοληθεί µε τα σοβαρά προβλήµατα του
συστήµατος υγείας της χώρας που ταλανίζουν λειτουργούς
υγείας και πολίτες, όπως οι προσλήψεις ιατρικού και νοσηλευτι-
κού προσωπικού, (σύµφωνα και µε τον πρόσφατο νόµο), η προ-
ώθηση επιτέλους της πρωτοβάθµιας φροντίδας υγείας, η πάταξη
της διαφθοράς, και της ανεξέλεγκτης γιγάντωσης των ιδιωτικών

κλινικών και των διαγνωστικών κέντρων;».
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ξεκαθαρίσω ότι ποτέ δεν είχε το

Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης πρόθεση να µε-
τατρέψει σε υπαλλήλους των σούπερ µάρκετ υγείας, όπως ανα-
φέρετε, τους γιατρούς που υπηρετούν στο Εθνικό Σύστηµα
Υγείας. Τους τιµούµε και αυτό το αποδείξαµε, αφού εν µέσω µε-
γάλης οικονοµικής κρίσης ήταν σχεδόν από τους ελάχιστους
κλάδους, αν όχι ο µόνος, που πήραν αυξήσεις γενναίες έως και
25%, διότι και το δικαιούνταν και υπαµειβόµενοι ήταν.

Όσον αφορά την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, σας λέω ότι
έχει ήδη κατατεθεί στη νοµοπαρασκευαστική επιτροπή το σχέδιο
νόµου για την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας και µέσα σε σαρά-
ντα περίπου µέρες από σήµερα που µιλάµε, εκτιµώ ότι θα είναι
νόµος του κράτους.

Τώρα, όσον αφορά για τα γενικότερα προβλήµατα υγείας,
σαφώς υπάρχουν. Καταβάλλουµε κάθε δυνατή προσπάθεια για
να τα περιορίσουµε.

Και βέβαια, για να έρθω στο κυρίως θέµα της επίκαιρης ερώ-
τησής σας, θέλω να σας πω ότι δεν έχει σηµασία αν αυτό το διά-
ταγµα, του οποίου έκανε χρήση ο Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ήταν βασιλικό διάταγµα ή ήταν προε-
δρικό διάταγµα ή νόµος του κράτους. Είναι νοµοθεσία η οποία
ισχύει και δίνει την δυνατότητα στον Υπουργό να κάνει αυτό που
έκανε.

∆εν θα µπω καθόλου στα εσωτερικά του Πανελλήνιου Ιατρι-
κού Συλλόγου. ∆εν είναι της αρµοδιότητάς µου. Αυτό, όµως, που
θέλω να σας πω είναι ότι προέκυψε µια δυσρυθµία η οποία έγινε
σε όλους γνωστή µετά την ολοκλήρωση των διαδικασιών αρχαι-
ρεσίας και ο Υπουργός έκρινε ότι έπρεπε να δοθεί η δυνατότητα,
σ’ ένα εύλογο διάστηµα κάποιων µηνών, πραγµατικά να µην
υπάρχει κανένα απολύτως πρόβληµα και καµµία µοµφή και καµ-
µία σκιά πάνω στον πιο σπουδαίο ίσως επαγγελµατικό σύλλογο
της χώρας.

Αυτό έκανε και δεν ακυρώνει σε τίποτα τη βούληση, όπως
λέτε, των χιλιάδων γιατρών στους οποίους σύντοµα θα δοθεί η
δυνατότητα, µε διαδικασίες που δεν θα δηµιουργούν θέµατα, να
ξεκαθαρίσουν τη διοίκησή τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Μάριο Σαλµά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ενηµερώσω το
Σώµα ότι τη ∆ευτέρα 6 Απριλίου 2009 δεν θα συζητηθούν επί-
καιρες ερωτήσεις και επερώτηση. Θα διεξαχθεί συζήτηση και θα
ληφθεί απόφαση στην πρόταση που κατέθεσαν πενήντα τέσσε-
ρις (54) Βουλευτές του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
για σύσταση Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής για τη διε-
νέργεια προκαταρκτικής εξέτασης κατά το άρθρο 86, παράγρα-
φος 3 του Συντάγµατος, τα άρθρα 153 και επ. του Κανονισµού
της Βουλής και το άρθρο 5 του ν. 3126/2003 «Ποινική Ευθύνη
των Υπουργών» για την ενδεχόµενη τέλεση από τον πρώην
Υπουργό Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής Αριστοτέλη Παυλίδη
του αδικήµατος της ηθικής αυτουργίας σε εκβίαση τελεσθείσα
από δράστη (κατηγορούµενος Παναγιώτης Ζαχαρίου του Ζαχα-
ρία) που µεταχειρίστηκε απειλή βλάβης της επιχείρησης που
ασκεί ο εξαναγκαζόµενος (Φώτης Μανούσης) κατ’ επάγγελµα,
κατά συνήθεια και κατ’ εξακολούθηση κατά παράβαση των άρ-
θρων 1, 13 περίπτωση στ’, 14, 16, 17, 18, 26 παράγραφος 1 εδά-
φιο α’, 27 παράγραφος 1, 46 παράγραφος 1 εδάφιο α’, 94
παράγραφος 1, 98 και 385 παράγραφος 1 περίπτωση β’ του Ποι-
νικού Κώδικα.

Η συνεδρίαση θα αρχίσει στις 17.00’ και η συζήτηση θα ολο-
κληρωθεί στις δώδεκα τα µεσάνυχτα και θα διεξαχθεί µυστική
ψηφοφορία.

Το λόγο έχει ο κ. Κουράκης για δύο λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρέπει να πω ευθύς εξ αρχής ότι είναι ασέβεια προς το Κοι-

νοβούλιο γι’ αυτήν ειδικά την ερώτηση να µην είναι εδώ ο Υπουρ-
γός τη στιγµή που ήταν δική του απόφαση. Έχουµε ένα
πραξικόπηµα στον Πανελλήνιο Ιατρικό Σύλλογο και έρχεται ο κύ-
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ριος Υφυπουργός ο οποίος, από τα τρία λεπτά της απάντησής
του, χρησιµοποιεί τα δυόµισι, εκ των οποίων τα δύο λεπτά ανα-
φερόµενος σε γενικότερα θέµατα και τα τριάντα µόλις δευτερό-
λεπτα για να µας πει «τι να κάνουµε, ενήργησα µέσα στα πλαίσια
του νόµου».

Μα, είναι απάντηση αυτή, κύριε Υφυπουργέ; Καταργείτε µία
νόµιµα εκλεγµένη διοίκηση του Πανελληνίου Ιατρικού Συλλόγου,
όταν ψηφίζουν οι δέκα, γιατί δεν είναι το προεδρείο της αρε-
σκείας σας και χωρίς καµµία απολύτως δικαιολογία; Και ο νόµος
που επικαλείσθε λέει ότι µπορεί να παρεµβαίνει ο Υπουργός όταν
δεικνύει ραθυµία περί την εκτέλεση των καθηκόντων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ποιων καθηκόντων, όταν δεν συνήλθε καθόλου; Και τολµάτε
να λέτε «στο πλαίσιο του νόµου», όταν καθαιρείτε ουσιαστικά ένα
νόµιµο όργανο και βάζοντας πέντε ανθρώπους από µία παρά-
ταξη µόνο, από µία εκ των δύο που ανήκουν στη Νέα ∆ηµοκρα-
τία;

Είναι δυνατόν να µη µιλήσουµε για κατάλυση των δηµοκρατι-
κών θεσµών; Είναι προσβολή αυτό το πράγµα που γίνεται σή-
µερα εδώ πέρα στο Κοινοβούλιο, ότι, δηλαδή, ενήργησε στο
πλαίσιο του νόµου χωρίς απολύτως καµµία δικαιολογία! Και αν
υποτεθεί ότι κάτι δεν πήγαινε καλά στη διαδικασία, θα έπρεπε να
επαναληφθεί η διαδικασία της συγκρότησης!

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Βεβαίως! Έπρεπε να επαναληφθεί η
διαδικασία της συγκρότησης!

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Να µαζευτούν ξανά οι δεκαπέντε
και να αποφασίσουν! Όχι να ορίσετε νέο δοτό –αν είναι δυνατόν
τόσα χρόνια µετά τη Χούντα να µιλάµε µε τέτοιους όρους- προ-
εδρείο! Για να κάνει τι; Ξανά εκλογές, όταν στη διαδικασία των
εκλογών δεν υπήρξε καµµία ένσταση; Είναι όλα καθ’ όλα νόµιµα;
Και µάλιστα, η Πρόεδρος της Εφορευτικής Επιτροπής που είναι
η Πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου Πειραιά, συµπεριλαµβάνεται
ανάµεσα στους πέντε που διορίσατε!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Χρειάζεται µεγαλύτερη σοβαρότητα για τέτοια ζητήµατα! Πε-
ριµένω την απάντησή σας!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Αυτά τα είπε ο κ. Κουράκης. Ο Ιατρικός Σύλλογος
Αθηνών στέλνει ένα χαρτί στις 12-3-2009 προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και λέει: «Απόφαση» «…είναι
ο µεγαλύτερος ιατρικός σύλλογος της χώρας, µπορεί να έχει και
πάνω από το 50% των γιατρών της Ελλάδος…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, γιατί το κάνετε
αυτό;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): … Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ιατρικού Συλλόγου
Αθηνών, αφού ενηµερώθηκε για τις πρόσφατες εξελίξεις στις
εκλογές του προεδρείου του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου
αποφάσισε τα εξής: Να µην αναγνωρίσει την αυτοχρησθείσα
ηγεσία του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου ως νόµιµη…

ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ: Ποιος είναι ο πρόεδρος;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, κύριοι

συνάδελφοι.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): …Ζητεί την παραίτηση του παράνοµου προεδρείου
του Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου. Ζητά από τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης ως επιβλέπουσα αρχή να πα-
ρέµβει για την προάσπιση της νοµιµότητας βάσει του άρθρου 56
…κλπ.».

Αυτά γράφει. Με υπογραφή «Ο Πρόεδρος και ο Γενικός Γραµ-
µατέας του Ιατρικού Συλλόγου Αθηνών».

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Και η ΕΙΝΑΠ τι λέει, κύριε Υφυ-
πουργέ;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μη διακόπτετε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Καµµία σχέση µε αυτά που λέει, λοιπόν, ο κ. Κου-
ράκης.

Ο Ιατρικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης, στις 13 Μαρτίου 2009
στέλνοντας µία επιστολή στον κ. Καλογερόπουλο του κοινοποιεί
την απόφαση και λέει: «Το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Ιατρικού
Συλλόγου Θεσσαλονίκης κατά τη σηµερινή του συνεδρίαση απο-
φάσισε τα εξής: Να µη δεχθεί την αυτοχρησθείσα του Πανελλή-
νιου Ιατρικού Συλλόγου µε Πρόεδρο τον κ. Καλοκαιρινό σαν
νόµιµη καθώς ενώ είχε ολοκληρωθεί χωρίς αποτέλεσµα η διαδι-
κασία …». ∆εν έχει τώρα νόηµα να το εξαντλήσω περαιτέρω.

Αυτά έγραφε ο Ιατρικός Σύλλογος Θεσσαλονίκης, αλλά και
άλλοι σύλλογοι. Οι σύλλογοι, λοιπόν, έστειλαν αυτές τις επιστο-
λές και αµφισβητούν τις διαδικασίες.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Και τι έγινε;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Και ο Υπουργός έλαβε υπ’ όψιν αυτές τις επιστολές
των συλλόγων και προέβη στην απόφασή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι γίνεται στη ∆ηµοκρατία;
Πρωτοφανές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριοι συνάδελφοι,
εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 64/19/18-3-2009 επερώτηση των
Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ κυριών και κυρίων Εµµανουήλ Σκουλάκη,
Αικατερίνης Περλεπέ – Σηφουνάκη, Ιωάννη Αµοιρίδη, Μιλτιάδη
Βέρρα, Κωνσταντίνου Γείτονα, Λεωνίδα Γρηγοράκου, Ιωάννη
∆ριβελέγκα, Ηλία Καρανίκα, Μιχαήλ Καρχιµάκη, Μιχάλη Κατρίνη,
∆ηµητρίου Κουσελά, Ευσταθίου Κουτµερίδη, Ιωάννη Κουτσού-
κου, Ηλία Λαµπίρη, ∆ηµητρίου Λιντζέρη, Τσετίν Μάντατζη, Αθα-
νασίας Μερεντίτη, Έκτορα Νασιώκα, Γεωργίου Ντόλιου,
Μαριλίζας Ξενογιαννακοπούλου, Αναστασίας-Συλβάνας Ράπτη,
Σοφίας Σακοράφα, Φίλιππου Σαχινίδη, Νικόλαου Σηφουνάκη,
Κωνσταντίνου Σκανδαλίδη, Ιωάννη Σκουλά, Μιχαήλ Τιµοσίδη, Θε-
οχάρη Τσιόκα, Χρήστου Χάιδου, Παρασκευής Χριστοφιλοπού-
λου, Γεωργίου Φλωρίδη και Χρήστου Παπουτσή προς τους
Υπουργούς Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, Εσωτερικών και
Οικονοµίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την πολιτική της Κυβέρ-
νησης στον τοµέα των ναρκωτικών.

Σας γνωρίζω ότι µε επιστολή τους προς το Προεδρείο τα κόµ-
µατα για τη σηµερινή συνεδρίαση όρισαν τα εξής: Από τη Νέα
∆ηµοκρατία ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον κ. Αδρακτά,
Βουλευτή Νοµού Ηλείας, από το ΣΥΡΙΖΑ τον συνάδελφο κ. Θεό-
δωρο ∆ρίτσα, Βουλευτή Α’ Πειραιά και από το ΛΑΟΣ τον κ.
Βαΐτση Αποστολάτο, Βουλευτή Α’ Πειραιά.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών, κ. Εµµανουήλ Σκουλάκης.
Αγαπητέ, κύριε Σκουλάκη, έχετε δέκα λεπτά. Είναι γνωστό ότι

δεν κάνουµε χρήση του χρόνου της δευτερολογίας πλέον, σας
ευχαριστώ.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνά-

δελφοι, σήµερα που µετά από πέντε χρόνια διακυβέρνησης της
χώρας από τη Νέα ∆ηµοκρατία εγκαλούµε την Κυβέρνηση για
την καταστροφική πολιτική που άσκησε στον τοµέα καταπολέ-
µησης των ναρκωτικών. Νοµίζω ότι έπρεπε να είναι και άλλοι
Υπουργοί εδώ. Εφτά συναρµόδιοι Υπουργοί υπάρχουν.

∆εν θέλω, κύριε Υφυπουργέ, να υποβαθµίσω τη δική σας πα-
ρουσία, αλλά εδώ έπρεπε να είστε και εσείς που έχετε την αρ-
µοδιότητα, αλλά και ο Υπουργός Υγείας για να του διαβάσουµε
τι έλεγε το 2006 όταν εδώ πολλές φορές και το 2006 και το 2007
κάναµε, έλεγχο στο Υπουργείο Υγείας για την ασκούµενη πολι-
τική –τη µη πολιτική- και είχε πει απίστευτα πράγµατα.

Είχε πει απίστευτα πράγµατα. Εν πάση περιπτώσει.
Κύριε Υπουργέ, σας εγκαλούµε σήµερα, γιατί τα πέντε χρόνια

δεν βάλατε ένα λιθαράκι στο οικοδόµηµα που βρήκατε από εµάς.
Συνειδητά είχαµε κτίσει µε πολλές προσπάθειες από το 1994
µέχρι το 2004 ένα δίκτυο υπηρεσιών και πρόληψης και θεραπείας
και επανένταξης. Και όµως, εσείς κάνατε ό,τι είναι δυνατόν να το
απορρυθµίσετε αυτό το σύστηµα. Συνειδητά.

Πέραν από την υποχρηµατοδότηση, πέραν από την υποστε-
λέχωση, δεν υπήρχε πολιτική βούληση, γιατί –δεν ξέρω- ακού-
γατε τη λέξη ΟΚΑΝΑ και θυµόσασταν το ΠΑΣΟΚ, το οποίο
έφταιγε για όλα, µε αποτέλεσµα τα εξήντα τρία κέντρα πρόλη-
ψης που παραδώσαµε να τα κάνετε µετά κόπου εβδοµήντα δύο,
αλλά να κινδυνεύουν και τα εβδοµήντα δύο να κλείσουν, λόγω
υποχρηµατοδότησης.

Προχθές στην ηµερίδα που έγινε στο Ζάππειο πολύ σωστά ο
Πρόεδρος µας είχε την πρωτοβουλία και παρέµεινε τρεις-τέσ-
σερις ώρες και διαβουλεύτηκε µε τους επιστήµονες και τους ερ-
γαζόµενους. Κατατέθηκε η κραυγή αγωνίας του συλλόγου των
εργαζοµένων στα κέντρα πρόληψης. Τι είπε ο άνθρωπος; Ότι η
πολιτεία οφείλει 15.000.000 ευρώ από το 2007, από το 2007 και
από το 2008.

Έλεος, κύριε Υπουργέ! Μη µας πείτε πάλι ότι και εδώ φταίει η
διεθνής κρίση! Θα τρελαθούµε. Το 2006, το 2007 και το 2008
υπόλοιπα ήταν αυτά. Το Εθνικό Παρατηρητήριο, που διασυνδέει
τη χώρα µας µε το Ευρωπαϊκό Παρατηρητήριο έκλεισε για ένα
εξάµηνο το 2008, λόγω υποχρηµατοδότησης. Ξανάρχισε η χρη-
µατοδότηση, αλλά τώρα πάλι κινδυνεύει να κλείσει, όπως κατέ-

θεσε εκπρόσωπος του Εθνικού Παρατηρητηρίου στην ηµερίδα.
Έχει κλείσει, κύριε Υπουργέ, από το 2006 το Κέντρο Εκπαίδευ-
σης Στελεχών Πρόληψης, λόγω µη χρηµατοδότησης. Ε, είναι ή
δεν είναι αυτή καταστροφική πολιτική; Είναι ή δεν είναι συνει-
δητή επιλογή;

Για όνοµα του Θεού! Τι πράγµατα είναι αυτά, την ώρα που το
Ευρωπαϊκό Παρατηρητήριο σε δύο εκθέσεις του τονίζει ότι στην
Ελλάδα άρχισαν να φαίνονται θετικά µετρήσιµα αποτελέσµατα
από την απόδοση των κέντρων πρόληψης µέσα σε µια δεκαετία.

Πάµε παρακάτω, στα θεραπευτικά. Φέρατε το 2006 ένα προε-
δρικό διάταγµα για τα θεραπευτικά. Το στείλατε στο Συµβούλιο
Επικρατείας και σας το επέστρεψε πίσω ως απαράδεκτο και
έκτοτε δεσµευτήκατε στη διακοµµατική επιτροπή ότι θα το ξα-
ναφέρετε και δεν ήρθε ποτέ.

Για τα θεραπευτικά, λοιπόν, να πω δυο λόγια. Θυµούµαι τον
Πρωθυπουργό της χώρας που µιλούσε για τη λίστα της ντροπής.
Τη λίστα των δυστυχισµένων αυτών ανθρώπων που περίµεναν
στη σειρά να ενταχθούν στα προγράµµατα υποκαταστάτων την
είχε βαπτίσει λίστα ντροπής. ∆εσµεύτηκε ότι στο τέλος του 2004
θα την εξαφανίσει. Όµως, όχι µόνο δεν την εξαφάνισε, αλλά σή-
µερα ξεπερνά το νούµερο «5.000», που σηµαίνει ότι ένας που πε-
ριµένει σήµερα να ενταχθεί στα προγράµµατα υποκαταστάτων
µπορεί να ειδοποιηθεί και µετά από πέντε χρόνια, αν ζει, βέβαια.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Τι να σας πω για το πρόγραµµα των φυλακών που ήταν για
τριακόσια άτοµα. Το ξεκινήσαµε το 2002. Σας το παραδώσαµε
µε πενήντα φυλακισµένους προς απεξάρτηση και εξακολουθεί
να παραµένει στην ίδια δυναµικότητα των πενήντα θεραπευοµέ-
νων.

Το Πρόγραµµα Πρώτων Βοηθειών στην Οµόνοια εγκαταλε-
λειµµένο το έχετε και δεν υλοποιήσατε την πρόταση της δια-
κοµµατικής για δηµιουργία ενός αντίστοιχου κέντρου στη
Θεσσαλονίκη, που τόσο πολύ το έχει ανάγκη η βόρεια Ελλάδα.

Είπα δυο φορές για τη διακοµµατική. Συνειδητά την υποβαθ-
µίσατε. Τη µετατρέψατε σε εργαλείο, διακοµµατικό άλλοθι της
κυβερνητικής απραξίας.

Οµόφωνα πορίσµατα. Ειδικά το τελευταίο ήταν οµόφωνο. Όλα
ήταν οµόφωνα στην ουσία. Αλλά δεν υλοποιήσατε τίποτε από
αυτά. Και τώρα αντικαταστάθηκε από µια υποεπιτροπή. Εν πάση
περιπτώσει, πρόθεσή µας είναι να µην αφήσουµε να µετατραπεί
και πάλι αυτή η διακοµµατική υποεπιτροπή σε διακοµµατικό άλ-
λοθι της απραξίας σας.

Εθνικό σχέδιο δράσης:
Έλεος! Πέντε χρόνια µας λέτε ότι θα φέρετε το δικό σας

εθνικό σχέδιο δράσης, κύριε Υπουργέ. Το φέρνετε, το ξαναφέρ-
νετε, διαβούλευση, ξανά διαβούλευση. Και σήµερα έµαθα ότι το
αναρτήσατε, λέει, στο site, του Υπουργείου. Τι κάνατε δηλαδή;
Το φέρατε προς ψήφιση; Ισχύει αυτό; Θα µας το φέρετε στη
Βουλή, στη διακοµµατική; Επαίρεσθε βλέπω µε τη χειρονοµία
σας ότι το φέρατε µετά από πέντε χρόνια. Μπράβο σας! Μετά
από πέντε χρόνια διακυβέρνησης επαίρεσθε µε χειρονοµία, έτσι
επιδεικτικά, ότι το έχετε. Τι έχετε δηλαδή; Έχετε ένα από τα δε-
καέξι εθνικά σχέδια δράσης, τα οποία έχετε αναρτήσει στο site
του Υπουργείου. Θα καταθέσω τον πίνακα στα Πρακτικά.

Είναι φοβερό! ∆εκαέξι εθνικά σχέδια δράσης είναι αναρτη-
µένα, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε. Να τα διαβάσετε µετά.
Και παρακαλώ πολύ και εσείς και ο Υπουργός, στην τοποθέτησή
του, να µας πείτε ποιο από αυτά τα δεκαέξι εθνικά σχέδια δρά-
σης υλοποιείτε. Όχι ποιο υλοποιήθηκε, αλλά αν υλοποιείτε κά-
ποιο από αυτά.

Ξέρετε τι λέτε εδώ; Λέτε: «Εθνικό σχέδιο δράσης για τον καρ-
κίνο, εθνικό σχέδιο δράσης για την πρόληψη των µεταδοτικών
νοσηµάτων, εθνικό σχέδιο δράσης για την αντιµετώπιση της µι-
κροβιακής αντοχής στα αντιβιοτικά και τις λοιµώξεις». Και πα-
ρακάτω τι δεν µας λέτε: «Εθνικό σχέδιο δράσης» –είναι το
τελευταίο- «για την ταξιδιωτική υγεία, 2008-2012». ∆ιαβάστε το,
σας παρακαλώ και πείτε µου ποιο από αυτά τα δεκαέξι υλοποι-
είτε. Όχι αν υλοποιήθηκε κάποιο. Κανένα δεν υλοποιείτε. Όλα
είναι ψέµατα. ∆ηµόσιες σχέσεις κάνετε και όχι δηµόσια υγεία.
Επιτέλους να σοβαρευτείτε! Τι πράγµατα είναι αυτά;

Εν πάση περιπτώσει, περιµένουµε απαντήσεις. Και προσέξτε
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αυτά που θα πείτε να µην είναι σε αντίθεση µε αυτά που έχουν
πει οι προϊστάµενοί σας Υπουργοί µέχρι τώρα, γιατί τα έχουµε
εδώ και θα σας τα διαβάσουµε. Να µας πείτε τι πρόκειται να κά-
νετε στα Χανιά, το χωριό µου, την πατρίδα µου. Σήµερα που
έστειλαν τον πίνακα των χρεών του κέντρου πρόληψης και ντρέ-
ποµαι για όλους εκεί που ασχολούνται. Τα οφειλόµενα από το
2004 µέχρι σήµερα είναι 593.000 ευρώ. Αυτή είναι η κατάσταση.
Ποιες είναι οι άµεσες υποχρεώσεις του κέντρου πρόληψης; Είναι
179.000 ευρώ. Θα τα καταθέσω στα Πρακτικά. Αυτή είναι η κα-
τάσταση. Στα Χανιά είναι εκατόν πενήντα στη λίστα. Τι να τους
κάνουµε αυτούς τους ανθρώπους; Και είναι όλοι από το Ηρά-
κλειο, από την ανατολική Κρήτη. Σας φωνάζουµε τρία χρόνια:
«Φτιάξτε δεύτερη µονάδα υποκαταστάτων στο Ηράκλειο». Την
εξαγγέλλετε, δεν τη δηµιουργείτε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ολοκληρώστε, κύριε
Σκουλάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Θα
κρατήσω τη δευτερολογία µου.

Θα σας παρακαλέσω, κύριε Υφυπουργέ -πάρτε και τους προ-
ϋπολογισµούς, γιατί µας λέτε άλλα αντ’ άλλων- µην αναφέρετε
νούµερα που δεν ισχύουν. Έχω πάρει από τους προϋπολογι-
σµούς τις χρηµατοδοτήσεις και του ΟΚΑΝΑ και του ΚΕΘΕΑ. Και
βρήκα έναν άλλο κωδικό χθες, τον οποίον δεν ξέρω. Εκείνο που
ξέρω όµως είναι –και κλείνω µε αυτό- ότι ενώ το ΚΕΘΕΑ το 2008
δαπάνησε 22.975.000, του γράφετε στον προϋπολογισµό
24.000.000. Πώς, λοιπόν, θα υλοποιήσει το πρόγραµµα; Πώς θα
ικανοποιήσει τα αιτήµατα είκοσι δήµων και νοµών που ζητούν
στεγνά προγράµµατα; Και πάµε παρακάτω για τον ΟΚΑΝΑ:
Έχετε γράψει στον προϋπολογισµό 32.000.000, την ώρα που το
2008 δαπανήθηκαν 34.600.000. Συνειδητά, λοιπόν, υποχρηµατο-
δοτείτε, γράφετε λιγότερα χρήµατα και αυτό δείχνει ποιες είναι
οι προτεραιότητές σας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Σκουλάκη,
ολοκληρώσατε;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ολοκλήρωσα, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Σκουλάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μου κάνει εντύ-
πωση, όµως και θα σας το πω, επιφανείς πολιτικοί άνδρες,
πρώην Υπουργοί όπως εσείς, γιατί δεν τηρείτε τον Κανονισµό
όπως εσείς έχετε συµφωνήσει και κυρίως για το διάλογο που γί-
νεται αναµεταξύ σας όσο και αν είναι ζωντανό Σώµα αυτό.

Πριν ανέβει στο Βήµα ο κ. Φλωρίδης θα ήθελα να κάνω µία
ανακοίνωση προς το Σώµα.

Στις 3.4.2009 η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων κα-
ταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας «Αναδιάρθρωση Σώµατος
Επιθεώρησης Εργασίας, ΣΕΠΕ, ρύθµιση θεµάτων Οργανισµών
εποπτευοµένων από το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοινωνικής
Προστασίας και άλλες διατάξεις».

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά
θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση αφού προηγουµένως
ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής τριάντα
εννέα µαθητές και µαθήτριες και δυο συνοδοί - δάσκαλοι από το
∆ηµοτικό Σχολείο Βέλου Κορινθίας.

Η Βουλής τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Φλωρίδης από το ΠΑΣΟΚ έχει το
λόγο για πέντε λεπτά από του Βήµατος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απόψε είχαµε δύο τραγικά γε-

γονότα στην Ελλάδα, τα οποία παίζουν στα δελτία ειδήσεων από
το πρωί.

Το πρώτο είναι η πρωτοφανής σε αγριότητα επίθεση σε δύο
αστυνοµικούς µε πυροβολισµούς στο κεφάλι. Είναι προφανές ότι
όλοι µας εκφράζουµε τη συµπαράστασή µας προς τους αστυ-

νοµικούς, προς τις οικογένειές τους και ευχόµαστε γρήγορα να
επιστρέψουν υγιείς στις οικογένειές τους και στις υπηρεσίες
τους. Όµως οφείλω να πω ότι δυστυχώς, αγαπητοί συνάδελφοι,
τα πράγµατα εξαιτίας της κυβερνητικής ανικανότητας πάνε από
το κακό στο χειρότερο.

Κατά µία τραγική σύµπτωση η δεύτερη είδηση που παίζει σή-
µερα είναι ο θάνατος ενός νέου είκοσι εννέα ετών πενήντα µέτρα
µακριά από το Τζάνειο Νοσοκοµείο τον οποίον είδαν οι αστυνο-
µικοί και κάλεσαν το ΕΚΑΒ γιατί ένιωσαν ότι χρειάζεται άµεση ια-
τρική φροντίδα. Ακούµε ότι το ΕΚΑΒ άργησε δύο ώρες να πάει.
Ελπίζουµε να υπάρξουν απαντήσεις γιατί άργησε δύο ώρες να
πάει. Και βεβαίως, µας προκαλεί και µία, σε πρώτο επίπεδο, απο-
ρία γιατί δεν ζητήθηκε η βοήθεια από το διπλανό νοσοκοµείο.

Όµως, το θέµα που συζητάµε σήµερα συνδέεται ακριβώς µε
αυτήν την τραγική περίπτωση που έγινε χθες το βράδυ. Τι δη-
λαδή; Ότι ένας νέος άνθρωπος εγκαταλειµµένος από το δηµόσιο
σύστηµα της χώρας του, δύο ώρες µετά την κλήση για βοήθεια,
πεθαίνει έξω από ένα νοσοκοµείο επειδή νωρίτερα ενδεχοµένως
είχε κάνει χρήση ναρκωτικών. Και το ζήτηµα είναι πόσες χιλιά-
δες άλλοι νέοι άνθρωποι αντιµετωπίζουν αυτόν τον κίνδυνο κάθε
µέρα και πόσοι τελικά πεθαίνουν επειδή παρά τις µεγαλόστοµες
υποσχέσεις της Κυβέρνησης όταν ήταν στην αντιπολίτευση, τί-
ποτε απ’ όλα όσα είπε δεν έχουν γίνει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φαντάζοµαι ότι θυµόµαστε όλοι
και όλος ο ελληνικός λαός τον κ. Καραµανλή ως Πρόεδρο της
Νέας ∆ηµοκρατίας, και Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
να επισκέπτεται αρκετά τακτικά θα έλεγα τις θεραπευτικές κοι-
νότητες, όπου νέοι άνθρωποι καταβάλλουν προσπάθεια να απε-
ξαρτηθούν. Τον θυµόµαστε επίσης να αθλείται µαζί τους. Και
βεβαίως, οι εικόνες οι οποίες έκαναν το γύρω της χώρας µέσω
των τηλεοπτικών µέσων, προκαλούσαν αισθήµατα συγκίνησης
για το ενδιαφέρον ενός πολιτικού Αρχηγού, για τους ανθρώπους
που έχουν πέσει στη δίνη των ναρκωτικών.

∆εν µπορούµε και δεν θα κατηγορήσουµε, κανένας από µας,
τον κ. Καραµανλή ότι αυτά τα έκανε υποκριτικά ή τα έκανε παί-
ζοντας θέατρο ή τα έκανε για λόγους επικοινωνίας. Όµως πέντε
χρόνια µετά δικαιούµαστε να ασκήσουµε έντονη κριτική στον
κύριο Πρωθυπουργό και στην Κυβέρνησή του γιατί τίποτε απ’
όσα υποσχέθηκε να κάνει, και στον τοµέα των ναρκωτικών, δεν
έκανε. Τίποτε απολύτως! Όχι µόνο τα πράγµατα δεν είναι στο
σηµείο που τα παρέλαβε η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
το 2004, αλλά είναι δυστυχώς σε πολύ χειρότερο σηµείο.

Ακούσατε προηγουµένως τον εισηγητή µας τον κ. Σκουλάκη
να παραθέτει τα σχετικά στοιχεία. Και βεβαίως όπως και ο κ.
Σκουλάκης ανέφερε, την περασµένη εβδοµάδα µε πρωτοβουλία
του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ του κ. Παπανδρέου έγινε µία εθνική
διαβούλευση µε όλους τους αρµόδιους για τα ζητήµατα αυτά,
πάνω στο ζήτηµα της ψυχικής υγείας και των εξαρτήσεων. Και
εκεί πράγµατι ακούσαµε κραυγή αγωνίας απ’ όλους προς την
Κυβέρνηση, να σκύψει επιτέλους σ’ αυτό το µεγάλο κοινωνικό
πρόβληµα και να µην επικαλείται δικαιολογίες οι οποίες δεν στέ-
κουν, δεν υπάρχουν, δεν υφίστανται.

Γιατί πράγµατι αν υπάρχει σήµερα µια οικονοµική δυσκολία
εξαιτίας της αποτυχίας της Κυβέρνησης στον οικονοµικό τοµέα
αλλά και εξαιτίας της διεθνούς κρίσης, αυτή η δυσκολία φαντά-
ζοµαι ότι δεν υπήρχε στην οικονοµία που ο κ. Καραµανλής έλεγε
ότι είναι απόλυτα θωρακισµένη και το 2006 και το 2007 και του-
λάχιστον το πρώτο εξάµηνο του 2008 όπου παρήχθησαν τα πε-
ρισσότερα χρέη της Κυβέρνησης προς τον ΟΚΑΝΑ και από την
πλευρά του ΟΚΑΝΑ προς τις δοµές οι οποίες στηρίζουν τα άτοµα
αυτά.

Όλα τα κέντρα πρόληψης ναρκωτικών κινδυνεύουν να κλεί-
σουν και οι λίστες των ατόµων που περιµένουν να µπουν σε προ-
γράµµατα υποκατάστατων και σε προγράµµατα απεξάρτησης
δυστυχώς έχουν φτάσει σε εφιαλτικά νούµερα. Ακούµε για αριθ-
µούς όπως «5.000» και πόσοι ακόµα δεν τολµάνε να πάνε γιατί
λένε ότι δεν έχει καµµία αξία να πάνε όταν πέντε χιλιάδες ήδη
περιµένουν!

Κύριε Υπουργέ, στο ζήτηµα αυτό εµείς δεν θα ακολουθήσουµε
τη δική σας τακτική όταν ήσασταν στην αντιπολίτευση. ∆εν χω-
ράνε αντιπολιτευτικές κραυγές εδώ παρά µόνο ταιριάζουν κραυ-
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γές αγωνίας απ’ όλους εµάς τους Βουλευτές οι οποίες δεν είναι
τίποτε άλλο παρά η µεταφορά της κραυγής αγωνίας µιας ολό-
κληρης κοινωνίας που λέει «επιτέλους σταθείτε σοβαρά απένα-
ντι σ’ αυτήν τη µεγάλη κοινωνική µάστιγα». Κάντε αυτό που
πρέπει να κάνετε. Υλοποιήστε κάτι απ’ αυτά που ανακοινώνετε
στις ιστοσελίδες του Υπουργείου σας. Κάντε κάτι επιτέλους.

Μία τελική φράση, κύριε Υπουργέ, σε σχέση µε το προηγού-
µενο θέµα που κουβεντιάσατε εδώ: Τέσσερις νεοδηµοκρατικές
διοικήσεις ιατρικών συλλόγων της χώρας σας έστειλαν µια επι-
στολή όπου λένε «δεν µας αρέσει η διοίκηση του Πανελλήνιου
Ιατρικού Συλλόγου, να την καθαιρέσετε» και σπεύσατε να την κα-
θαιρέσετε. Ήταν µία διοίκηση που συγκροτήθηκε σε σώµα εκ-
φράζοντας το 64% των αντιπροσώπων στη γενική τους
συνέλευση. Οι παρατάξεις που συγκρότησαν το διοικητικό συµ-
βούλιο πήραν το 64% και είπατε ότι το 36% είναι µεγαλύτερο από
το 64%. Αυτό είπατε µε την απόφασή σας και είπατε ότι οι πέντε
είναι περισσότεροι από τους δέκα. Αν επικρατεί αυτή η λογική
να στέλνουν οι κοµµατικοί σας φίλοι επιστολές για να καταργείτε
διοικήσεις που δεν θέλετε, να στείλουµε και όλοι εµείς µία επι-
στολή στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας να σας καταργήσει από
Κυβέρνηση γιατί δεν µας αρέσετε. Μπορούµε να το κάνουµε
αυτό; Όχι βέβαια. Γιατί δεν µπορούµε; ∆ιότι το Σύνταγµα δεν το
επιτρέπει.

Κανένας νόµος, λοιπόν, δεν σας επιτρέπει να κάνετε αυτά τα
οποία κάνετε. Επικαλεσθήκατε ατυχώς, αν θέλετε, µία µεταξική
νοµοθεσία που µπορούσε να κάνει δικτατορικές παρεµβάσεις.
Λυπάµαι πάρα πολύ και γι’ αυτό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Φλωρίδη.

Ο Θεσσαλός «Ασκληπιάδης» µας κ. Έκτορας Νασιώκας έχει
το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ τον κ.

Αδρακτά…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Να του πείτε, κύριε Πρόεδρε, να

ηρεµήσει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αν ηρεµήσετε εσείς

που είστε ο πιο παλιός. Φροντίστε το αυτό γιατί είστε πολύ άτα-
κτος µε τη χαριτωµένη έννοια της διακοπής.

Κύριε Νασιώκα, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά από της έδρας.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Το θέµα που συζητάµε σήµερα είναι κοινωνικό, διέπει όλες τις

πτυχές της κοινωνίας µας και του λαού µας, είναι τεράστιο και
χρειάζεται τέτοια αντιµετώπιση.

Πριν αναφερθώ σ’ αυτό, θα ήθελα, κύριε Υφυπουργέ, να πω
µια κουβέντα σε συνέχεια αυτών που είπε ο κ. Φλωρίδης. Η απά-
ντησή σας πριν από λίγο στον κ. Κουράκη ήταν τραγική. Ο
Υπουργός έκανε «πραξικόπηµα». ∆εν κατάργησε τη συγκρότηση
του διοικητικού συµβουλίου γιατί κάποιοι αµφισβήτησαν τις δια-
δικασίες συγκρότησης που κατά την άποψή µου δεν έχουν κα-
νένα ψεγάδι, αλλά αυτό είναι άλλο θέµα. Κατάργησε και την
εκλογή των δεκαπέντε µελών του διοικητικού συµβουλίου του
Πανελλήνιου Ιατρικού Συλλόγου και ξαναστέλνει µε «πραξικό-
πηµα» που θυµίζει άλλες εποχές στη γενική συνέλευση για νέα
εκλογή.

Κύριε Υφυπουργέ, κατ’ αρχάς σαν φίλος, επειδή δεν είναι δική
σας η απόφαση αλλά του Υπουργού, δεν έπρεπε να δεχθείτε να
αναλάβετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Νασιώκα, θα
σας ήθελα να µιλάτε επί του θέµατος.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Μπαίνω στο θέµα, σε µισό λεπτό.
∆εύτερον, έχουµε κάνει επερώτηση..
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Είµαστε εδώ…
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Είµαι επί του θέµατος, γιατί όλοι αυτοί

οι γιατροί συµµετέχουν σ’ αυτόν τον αγώνα κατά των ναρκωτι-
κών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ως γιατρός σας
µιλάω και σας καταλαβαίνω πάρα πολύ καλά.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Στην επερώτηση που σας καταθέσαµε να µην ερχόσασταν
εσείς, κύριε Υφυπουργέ. Να ερχόταν ο κύριος Υπουργός. Βε-
βαίως, είναι δύσκολο το µάθηµα και το σύστηµα της δηµοκρα-
τίας. Αν οι νεοδηµοκράτες έχουν εσωτερικά προβλήµατα, ας µη
τα λύνουν «στις πλάτες» των γιατρών.

Έκλεισα µ’ αυτό και σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για
την υπενθύµιση.

Ζούµε, κύριε Υφυπουργέ, σε µια γενικευµένη κοινωνική κρίση
-όχι µόνο οικονοµική και όχι µόνο λόγω της διεθνούς οικονοµικής
κρίσης αλλά γενικότερη- και σε µια ανασφάλεια. Έχουµε τα
εγκλήµατα που αυξάνονται, την αναποτελεσµατικότητα του ΕΣΥ
και των δοµών του και βεβαίως, την διακίνηση των ναρκωτικών.
Τα στοιχεία λένε ότι χρόνο µε το χρόνο -αλλά και για φέτος- αυ-
ξάνονται µε υψηλό ρυθµό οι χρήστες ναρκωτικών. Αυξάνονται οι
λίστες για τα υποκατάστατα. Αυξάνονται οι θάνατοι. Η διακίνηση
επεκτείνεται πέραν του κέντρου των πόλεων στις συνοικίες, πέρα
από τις µεγάλες πόλεις στις µικρότερες και από τις µικρότερες
στα χωριά.

Υπάρχει διακίνηση ναρκωτικών. Αλλά και οι ηλικίες στις οποίες
γίνεται χρήση κατεβαίνουν. Από το λύκειο κατέβηκε στο γυµνά-
σιο και υπάρχουν και οι τελευταίες τάξεις στο δηµοτικό των παι-
διών µας. Αυτό είναι το πρόβληµα. Συµβαίνει κάθε µέρα. Είναι
µεγάλο. Άκουγα πριν τον Υπουργό, να λέει «Τι να κάνουµε; Προ-
σπαθούµε να το αντιµετωπίσουµε». Τί να κάνετε; Να πληρώσετε
τα χρέη. Να ολοκληρώσουµε τις µονάδες. Να ρίξουµε το βάρος
στην πρόληψη. Τί να κάνουµε; Πρέπει να παλέψουµε για κάτι;
Εύκολο; Όχι, βέβαια. Υπάρχει µια αποτελεσµατική συνταγή που
αν την εφαρµόσει κάποιος, αυτοµάτως θα λυθεί το πρόβληµα;
Φυσικά όχι.

Αλλά να σας εξηγήσω λίγο. Το πρώτο πράγµα είναι η πρό-
ληψη, η βάση, η ενηµέρωση. Ας πάρουµε τις µονάδες του
ΟΚΑΝΑ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Χάσαµε τον Υπουργό!
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: ∆εν πειράζει. Ο Υπουργός φίλος είναι.

Θα του τα µεταφέρουν, κύριε Γείτονα.
Οι µονάδες πρόληψης βρίσκονται σε τραγική κατάσταση. ∆εν

πληρώνουν τα χρέη τους, δεν µπορούν να πληρώσουν τα ενοίκια,
δεν µπορούν να κάνουν τα προγράµµατα, δεν µπορούν να κά-
νουν τις συµβουλευτικές. Βρίσκονται σε κατάσταση τραγική.

Η καταστολή µε την κατάσταση της αστυνοµίας σήµερα; Και οι
νόµοι; Και εκεί έχουµε πρόβληµα. Άρα, η πρόληψη, η βάση, το
ακούσατε από τον κ. Σκουλάκη βρίσκεται εκτός ρυθµίσεων. Είναι
εκτός ισορροπίας. Βρίσκεται στον αέρα. Έχουµε χάσει τον
στόχο. Η Κυβέρνηση έχει χάσει τον στόχο. Λέει µόνο κουβέντες.
Αλλά και η θεραπεία, δυστυχώς, έχει πρόβληµα.

∆εν θέλω να αναφερθώ σε αυτό που είπε πριν ο κύριος Υπουρ-
γός για το εθνικό σχέδιο δράσης. Να σας πω µόνο ότι στην Σύ-
νοδο Κορυφής του 2005 ο κ. Καραµανλής δεσµεύτηκε να φέρει
το εθνικό σχέδιο δράσης το οποίο έχει δυο φάσεις. Η πρώτη
φάση κλείνει 31-12-2008. Έκλεισε, δηλαδή, αλλά σχέδιο δράσης
δεν είχαµε. Έπρεπε να έχουµε απολογισµό. Και η δεύτερη φάση
θα άρχιζε την 1-1-2009 ως το 2012. Και εµείς στερούµαστε σχε-
δίου. Βλέπουµε φιλολογικά κείµενα χωρίς στόχους, χωρίς ιε-
ράρχηση και χωρίς κοστολόγηση.

Να σας δώσω όµως ένα παράδειγµα, που είναι απολύτως αντι-
προσωπευτικό. Θα σας µιλήσω για την Λάρισα γιατί η Λάρισα
έτυχε να είναι ένας νοµός που είχε αναπτύξει πριν έρθετε στην
Κυβέρνηση και τις τέσσερις σηµαντικές δράσεις. Είχε, δηλαδή,
µονάδα πρόληψης, ΟΚΑΝΑ. Τώρα αντιµετωπίζει τεράστια προ-
βλήµατα. Κύριε Σκουλάκη, χρωστάει τώρα τρεις φορές ακριβώς
απ’ όσο χρωστάει η µονάδα στα Χανιά.

Είχε µονάδα εφήβων. ∆εν λειτουργεί τώρα, κύριε Υφυπουργέ,
η µονάδα εφήβων πρόληψης της Λάρισας. ∆εν έχει επιστηµονικά
υπεύθυνους. Σας το λέω. Σας ρώτησα πολλές φορές. ∆εν έχει
επιστηµονικά υπεύθυνους. Είχε και έχει µονάδα υποκατάστατων.
Η λίστα αναµονής είναι ακριβώς τέσσερις φορές απ’ όση ήταν
το 2004, γιατί και τότε υπήρχε η λίστα αναµονής. Και να σας πω
κάτι; ∆εν αυξήθηκε η δυνατότητά της να παρέχει υπηρεσίες σε
περισσότερους ανθρώπους, σε περισσότερους εξαρτηµένους.

Και τέλος είχε και έχει µια πολύ καλή µονάδα στεγνού προ-
γράµµατος, την «ΕΞΟ∆ΟΣ». Να σας πω; ∆υσκολίες τεράστιες.
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Είχε ειδικό σχολείο µέσα στην µονάδα. Έκλεισε για δυο χρόνια
και έπρεπε να γίνει πανστρατιά όλων των φορέων της Λάρισας,
για να ξαναλειτουργήσει. Έχει αναλάβει την ευθύνη η µονάδα
«ΚΕΘΕΑ-ΕΞΟ∆ΟΣ» της Λάρισας να λειτουργήσει το στεγνό πρό-
γραµµα στα Γιάννενα. Και δεν µπορεί. Εδώ και τρία χρόνια έχει
κάνει πέντε προσλήψεις και τίποτα άλλο.

Έχει αναλάβει, σύµφωνα και µε την νοµοθεσία, να λειτουργή-
σει η µονάδα απεξάρτησης στις φυλακές Τρικάλων. Και δεν µπο-
ρεί να το κάνει. Αυτή είναι η κατάσταση, κύριε Υφυπουργέ.

Άρα, αντί να λέµε κουβέντες σε ένα δύσκολο αντικείµενο για
το οποίο χρειάζεται εθνική επιστράτευση να δώσουµε τις απα-
ραίτητες πιστώσεις, να κάνουµε σωστή πολιτική και να καλέσετε
και τα άλλα κόµµατα και όλη την κοινωνία να σας στηρίξει. Αλλά
να σας στηρίξει σε τί; Σε κάτι που πάει µπροστά. Μα, πάτε τα
πράγµατα πίσω.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η κ. Αναστασία –
Συλβάνα Ράπτη από την Α’ Αθηνών έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΣΥΛΒΑΝΑ ΡΑΠΤΗ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το γεγονός και µόνο ότι στο πλαίσιο του κοινοβουλευτικού

ελέγχου συζητείται για τρίτη φορά µέσα στην τελευταία πενταε-
τία ερώτηση που αφορά το θέµα των ναρκωτικών, δίνει ακριβώς
την απάντηση για το τι έχει γίνει ή ακριβέστερα, για το τι δεν έχει
γίνει στον τοµέα αυτό.

∆ιότι σίγουρα, κύριε Υπουργέ, εάν έστω και κάτι είχε προχω-
ρήσει κατ’ ελάχιστον, δεν θα ήµασταν εδώ καταθέτοντας και πάλι
ερώτηση για το θέµα των ναρκωτικών.

Πηγαίνω στο 2007 και σε µία από τις συνεντεύξεις που είχε
δώσει κατά καιρούς ο Πρόεδρος του ΟΚΑΝΑ κ. Φωτεινόπουλος.
Πηγαίνω στη συνέντευξη που είχε δώσει στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ».
Μεταξύ άλλων, είχε τονίσει ότι δύο είναι τα βασικά προβλήµατα.
Το ένα είναι το θέµα της χρηµατοδότησης και το άλλο η λίστα
αναµονής. Και τα δύο, βεβαίως, συνδέονται. Και τα δύο αυτά
προβλήµατα διαπιστώνουµε δυστυχώς ότι εξακολουθούν να πα-
ραµένουν άλυτα.

Και κάτι ακόµα χειρότερο: Η κατάσταση, αντί να έχει βελτιω-
θεί, αντί να είναι έστω στάσιµη, είναι πολύ χειρότερη. Η λίστα
της ντροπής από τεσσερισήµισι χιλιάδες άτοµα έχει πάει στα
πέντε χιλιάδες άτοµα στα πέντε χρόνια. Και αυτό δεν τιµά κανέ-
ναν.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆υόµισι χιλιάδες.
ΣΥΛΒΑΝΑ ΡΑΠΤΗ: Και το «δεν τιµά κανέναν» δεν έχει να κάνει

µόνο µε την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Υγείας, έχει να
κάνει µε τη χώρα. ∆εν τιµά τη χώρα. Το γεγονός ότι η Κυβέρνηση
ουσιαστικά βρίσκεται σε αδιέξοδο µε τα θέµατα της αντιµετώπι-
σης των ναρκωτικών, είναι κάτι το οποίο πρέπει να αντιµετωπιστεί
άµεσα.

Ερχόµαστε στα κέντρα πρόληψης. Συζητούµε για τα κέντρα
πρόληψης και επισηµαίνουµε τα προβλήµατα που υπάρχουν εκεί,
γιατί όπως ξέρετε όλοι –οι περισσότεροι σε αυτή την Αίθουσα,
από τους παριστάµενους, είστε γιατροί- η πρόληψη -το να προ-
λαµβάνουµε- είναι καλύτερη από το να τρέχουµε για να θερα-
πεύσουµε. Εβδοµήντα δύο κέντρα πρόληψης σε όλη τη χώρα,
τα οποία ψυχορραγούν.

Όταν, λοιπόν, στη θεωρία είµαστε υπέρ της πρόληψης, αλλά
δεν κάνουµε απολύτως τίποτα για να την ενισχύσουµε στην
πράξη ή κάτι δεν πάει καλά ή ενσυνείδητα λέµε ψέµατα, κάτι που
δεν θέλω να πιστέψω.

Από την άλλη µεριά έχουµε τα Εθνικά Σχέδια ∆ράσης. Είπε ο
κ. Σκουλάκης προηγουµένως ότι είναι δεκαέξι. Εγώ, πραγµατικά,
κάθε φορά που ακούω για ένα νέο σχέδιο δράσης, καταλαβαίνω
ότι το Υπουργείο Υγείας βρίσκεται εκτός φάσης. «Απορία ψάλ-
του, βιξ». ∆εν µπορούµε να αντιµετωπίσουµε ένα θέµα; Πετάµε
ένα Εθνικό Σχέδιο ∆ράσης, έτσι να υπάρχει, όχι ανηρτηµένο, κρε-
µασµένο στο διαδίκτυο. Και «κρεµάµε», στην κυριολεξία, όλους
όσους έχουν σχέση µε το σχέδιο δράσης για την αντιµετώπιση
του προβλήµατος, το οποίο ουδέποτε αντιµετωπίζει η Κυβέρ-
νηση.

Ερχόµαστε, λοιπόν, σε αυτή τη δραµατική πραγµατικότητα
που αγγίζει πλέον όλη τη χώρα και αγγίζει κυρίως το κέντρο των

Αθηνών. Έχετε κατέβει, κύριε Υπουργέ, στην Οµόνοια; Έχετε πε-
ράσει, όχι νύχτα και πρωί αλλά και απόγευµα και µεσηµέρι;
Έχετε ρωτήσει τους καταστηµατάρχες και τους ανθρώπους τους
οποίους υποχρεώνει η δουλειά τους να βαδίσουν, να περιδια-
βούν την Οµόνοια και την πέριξ περιοχή; Είναι περισσότερο δύ-
σκολο να βρουν ένα εισιτήριο για ποδοσφαιρικό αγώνα παρά
ναρκωτικά. Είναι το µόνο εύκολο. Κι εσείς στην πράξη, µηδέν.

Αντιλαµβάνεστε ότι είστε εκτεθειµένοι απέναντι σε αυτούς
τους ανθρώπους που ζητούν, και έχουν δικαίωµα, να τους πα-
ρασχεθεί η βοήθεια του κράτους. Είστε εκτεθειµένοι απέναντι
στις οικογένειές τους. Είστε εκτεθειµένοι απέναντι στους αν-
θρώπους που σας έχουν επιλέξει να κυβερνήσετε, γιατί επί πέντε
χρόνια δεν κάνετε απολύτως τίποτα για το θέµα των ναρκωτικών.

Ακούω ένα συνάδελφο από κάτω να λέει δώδεκα χρόνια.
Ακόµα χειρότερο.

Αντιλαµβάνεστε ότι είναι επιβεβληµένο, είναι εξαιρετικά επεί-
γον να σταµατήσει να υπάρχει η λίστα της ντροπής και για να
συµβεί αυτό, θα πρέπει να σταµατήσει να υπάρχει στη χώρα και
η Κυβέρνηση της ντροπής.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ, Συλβάνα Ράπτη.

Η κ. Σοφία Σακοράφα, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο
για πέντε λεπτά.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα
της επερώτησής µας περιλαµβάνει δύο λέξεις κλειδιά. Κάνουµε
λόγο για πολιτική και για συνειδητή επιλογή, καταστροφική πο-
λιτική στον τοµέα των ναρκωτικών και συνειδητή επιλογή υπο-
νόµευσης των κέντρων πρόληψης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, εδώ δεν
γίνεται λόγος για πολιτική ανικανότητα, δεν γίνεται λόγος για πο-
λιτική αδυναµία, δεν γίνεται λόγος για έλλειψη συντονισµού. Βε-
βαίως και σαφώς σας λέω, ότι η κατάσταση της πλήρους
απορύθµισης στην αντιµετώπιση των ναρκωτικών, η κατάσταση
της πλήρους ανυπαρξίας Εθνικού Σχεδίου ∆ράσης κατά των ναρ-
κωτικών, η κατάσταση της πλήρους διάλυσης των εµπλεκόµενων
φορέων αποτελεί συνειδητή πολιτική επιλογή, που απορρέει από
την αντίληψή σας ότι οι εξαθλιωµένοι χρήστες είναι µιάσµατα,
που απορρέει από τη λογική σας ότι οι περιπλανώµενες σκιές
στο κυνήγι της επόµενης δόσης είναι χαµένη από χέρι, που
απορρέει από τη λογική σας αντίληψη περί χρήσιµων και µη χρή-
σιµων πολιτών και που έχει βέβαια σαν αποτέλεσµα πρακτικές
πολύ προσφιλείς στην πολιτική σας κουλτούρα, τη χειραγώγηση,
τη γκετοποίηση και την καταστολή. Μόνο µέσα από αυτήν την
πολιτική εξηγούνται, όχι δικές µας εκτιµήσεις, αλλά οι οδυνηρές
διαπιστώσεις των αρµοδίων.

Τη διαπίστωση ότι στην ευαισθησία διαφόρων φορέων στηρί-
ζεται πια ο Συµβουλευτικός Σταθµός Καταπολέµησης Ναρκωτι-
κών Ιωαννίνων για να καταφέρει να επιβιώσει, από την στιγµή που
η πολιτεία έχει αποτινάξει από πάνω της την υποχρέωσή της
προς τα κέντρα πρόληψης και κατ’ επέκταση προς τους πολίτες
δεν την κάνουµε εµείς, αλλά ο Πρόεδρος του Συµβουλευτικού
Σταθµού Καταπολέµησης Ναρκωτικών Στέφανος Τζιµογιάννης.

Τη διαπίστωση ότι το ΚΕΘΕΑ ουδέποτε εκλήθη από την Κυ-
βέρνησή σας, µαζί µε άλλους εµπλεκόµενους φορείς να συµµε-
τάσχουν στη διαµόρφωση ενός εθνικού σχεδίου για την
καταπολέµηση των ναρκωτικών, ότι εδώ και δύο χρόνια έχουν
παγώσει οι τόσο αναγκαίες προσλήψεις, δεν την κάνουµε εµείς,
αλλά το ίδιο το ΚΕΘΕΑ.

Τη διαπίστωση ότι έµειναν στο συρτάρι του προηγούµενου
Υπουργού οι υποσχέσεις για τη λειτουργία προγραµµάτων απε-
ξάρτησης µέσα στις φυλακές, όπως τις Φυλακές των Τρικάλων,
δεν την κάνουµε εµείς, αλλά οι υπεύθυνοι των Προγραµµάτων
Αποτοξίνωσης του ΚΕΘΕΑ.

Τη διαπίστωση ότι τα δεκαπέντε µέτρα του Εθνικού Σχεδίου
∆ράσης αποτελούν ένα ακατέργαστο µείγµα µέτρων, αποτελούν
εξαγγελίες δραστηριοτήτων, που µοιάζουν «πλίνθοι και κέραµοι
ατάκτως ερριµµένα», χωρίς ιεράρχηση και συνοχή, χωρίς χρο-
νοδιαγράµµατα, χωρίς υλοποίηση και προϋπολογισµούς, χωρίς
στοιχεία κόστους του σχεδίου -εάν εξαιρέσει κανείς τα χρήµατα
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για την εθνική εκστρατεία πρόληψης- δεν την κάνουµε εµείς,
αλλά οι εργαζόµενοι στο ΚΕΘΕΑ.

Την καταγγελία ότι το τοξικολογικό εργαστήριο της Θεσσα-
λονίκης που καλύπτει τριάντα δύο νοµούς, δεν χρηµατοδοτείται
µε τα απαραίτητα 80.000 ευρώ ετησίως, θέµα που έχει φθάσει
και στη διακοµµατική επιτροπή της Βουλής, δεν την κάνουµε
εµείς, αλλά ο ιατροδικαστής Θεσσαλονίκης κ. Τσούγκας.

Την καταγγελία ότι οι εργαζόµενοι στα κέντρα πρόληψης είναι
απλήρωτοι κι έχουν γίνει µπαλάκι ανάµεσα στους Υπουργούς
Υγείας και Οικονοµίας δεν την κάνουµε εµείς αλλά οι ίδιοι οι ερ-
γαζόµενοι, οι οποίοι για περισσότερα από δέκα χρόνια συµβάλ-
λουν σηµαντικά µε τις παρεµβάσεις πρόληψης της χρήσης
ουσιών και γενικότερα προαγωγής υγείας στα σχολεία, στην οι-
κογένεια και στην ευρύτερη κοινότητα.

Την καταγγελία ότι η πολιτική του Υπουργείου Υγείας έχει οδη-
γήσει πολλά κέντρα πρόληψης ανά την Ελλάδα σε διακοπή λει-
τουργίας και άλλοι οδηγούνται σε αδιέξοδο δεν την κάναµε
εµείς, αλλά οµόφωνα µε ψήφισµα που σας απέστειλαν οι φορείς
που αποτελούν και µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου του Κέ-
ντρου Πρόληψης και Εξαρτησιογόνων ουσιών Νοµού Αχαΐας.

Τη διαπίστωση ότι οι Μονάδες Ψυχοκοινωνικής Αποκατάστα-
σης και Στήριξης αντιµετωπίζουν σοβαρότατο πρόβληµα χρηµα-
τοδότησης και στο συνεχιζόµενο αυτό κλίµα των περικοπών
καταρρέει το σύστηµα ψυχοκοινωνικής στήριξης, αλλά και εγκα-
ταλείπεται και ο στόχος του Προγράµµατος «ΨΥΧΑΡΓΩΣ» δεν
την κάναµε εµείς αλλά ο Συνήγορος του Πολίτη.

Τη διαπίστωση ότι πριν από το 2004 στις λίστες αναµονής του
Οργανισµού Καταπολέµησης των Ναρκωτικών ήταν εγγεγραµ-
µένα χίλια άτοµα, ενώ ο αριθµός σήµερα είναι πέντε χιλιάδες, ει-
κόνα που δείχνει ότι το πρόγραµµα του ΟΚΑΝΑ έχει ουσιαστικά
σταµατήσει, δεν την κάναµε εµείς, αλλά προκύπτει από τα επί-
σηµα στοιχεία του ΟΚΑΝΑ.

Τη διαπίστωση ότι στη Θεσσαλονίκη κάθε χρόνο πεθαίνει το
1% των χρηστών των λιστών αναµονής δεν την κάναµε εµείς,
αλλά ο υπεύθυνος µεθαδόνης του ΟΚΑΝΑ στη βόρεια Ελλάδα
Κώστας Γαζγαγίλης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ µιλάει η πραγµατικότητα,
µιλούν οι πρωταγωνιστές, µιλούν οι εξαθλιωµένοι χρήστες και οι
οικογένειές τους και δεν χωρούν αφελείς αιτιάσεις. Όταν µιλάµε
για χιλιάδες χρήστες σε όλη την Ελλάδα, δεν µιλάµε για αριθ-
µούς, αλλά για ανθρώπους µε ονοµατεπώνυµο, για ανθρώπους
της διπλανής πόρτας, που αργοπεθαίνουν εγκαταλειµµένοι. Μι-
λάµε για τα παιδιά µας, για τους νέους µας που ανοχύρωτοι και
απροστάτευτοι γίνονται καθηµερινά θύµατα της ένοχης απρα-
ξίας σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα δεν προσφέρεται για
µικροκοµµατικές αντεγκλήσεις, για µικροπολιτικές κορώνες. Για
το λόγο αυτό η παρακάτω τεκµηρίωση δεν έχει καµµία σχέση µε
εισπρακτικά πολιτικά οφέλη, παρά µόνο µε την αλήθεια µου,
όπως την αισθάνοµαι και όπως τη ζω.

Η Κυβέρνησή σας δεν θέλει να αντιµετωπίσει το ζήτηµα των
ναρκωτικών. Η Κυβέρνησή σας δεν διαθέτει καµµία πολιτική βού-
ληση για τους «losers», για τους περιθωριακούς, για τους εξα-
θλιωµένους, για τους ηττηµένους, για τους αντιπαραγωγικούς,
για τους κατεστραµµένους. Η Κυβέρνησή σας και η παράταξή
σας ασχολιόταν και ασχολείται πάντα µε τους κοµψευόµενους,
τους ιλουστρασιόν εξωφύλλων, µε τα golden boys, µε τα busi-
ness boys του Βατοπεδίου, µε τους ισχυρούς και επιτυχηµένους
τραπεζίτες των 28.000.000.000 ευρώ.

Όλοι οι υπόλοιποι είναι φύρα. Ιδιαιτέρως δε οι χρήστες που
κοστίζουν πολύ, απέχουν τόσο πολύ από την ορθότητα και την
κανονικότητα του συντηρητικού και µη ανεκτικού σας περιβάλ-
λοντος, που η µόνη πολιτική που αναπτύσσετε απέναντί τους,
είναι η εξευτελιστική καταστολή, µε τα γνωστά ολέθρια αποτε-
λέσµατα.

Λυπάµαι και φαντάζοµαι ότι ως άνθρωποι λυπάστε και εσείς,
όταν σκύβετε και µαζεύετε το κέρδος των πτωµάτων της πολιτι-
κής σας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κ. Σακοράφα.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ηλίας Καρανίκας από το

ΠΑΣΟΚ.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έγινε µια προσπάθεια από τους

προηγούµενους οµιλητές να κεντριστεί η λογική του Υπουργείου.
Εγώ θα προσπαθήσω να κεντρίσω το φιλότιµο.

Κύριε Υφυπουργέ, είστε γιατρός και το ξέρετε ότι τα παιδιά
αυτά, γιατί για παιδιά µιλάµε, είναι άρρωστα παιδιά. Είναι παιδιά
δικά µας, της διπλανής πόρτας. Πιστεύω ότι η εικόνα των δρό-
µων γύρω από την Οµόνοια δεν είναι απλά απεχθής. ∆εν είναι
απλά λυπηρό να βλέπει κανείς ανθρώπους να φωτογραφίζονται
από τους δηµοσιογράφους µε τη σύριγγα στο χέρι. Πιστεύω ότι
είναι οδυνηρή για την ίδια µας την πολιτεία. Όπως πολύ καλά
γνωρίζετε, το θέµα της εξάρτησης είναι ένα κοινωνικό πρόβληµα.
Έχει πάρα πολλές παραµέτρους και βέβαια επειδή αποδοµείται
η κοινωνία και όλοι οι ιστοί της και οι θεσµοί, πολύ περισσότερο
τα τελευταία χρόνια, υπάρχει και αύξηση τοξικοµανών τα τελευ-
ταία χρόνια.

∆εν σηµαίνει ότι δεν υπήρχαν τοξικοµανείς πρώτα. Υπήρχαν,
αλλά προοδευτικά αυξάνουν. Αυτό σηµαίνει ότι η δοµή της κοι-
νωνίας µας εγκαταλείπεται και βέβαια, όπως και µε την ψυχική
υγεία, το ίδιο και µε τα ναρκωτικά, η πολιτική σας είναι ανύπαρ-
κτη.

Ο πενταετής, ουσιαστικά, απολογισµός, δυστυχώς, είναι αρ-
νητικός. Όντως, δεν θα ξεχάσει κανείς την επίσκεψη σήµερα του
Προέδρου της Νέας ∆ηµοκρατίας και Πρωθυπουργού κ. Καρα-
µανλή στον ΟΚΑΝΑ προεκλογικά. Μίλησε για λίστες ντροπής.
∆εν ξέρω εάν σήµερα ντρέπεται γι αυτά που βλέπει, γιατί ειλι-
κρινά πρέπει κάποτε να αποκτήσουν οι λέξεις την έννοιά τους,
αυτό που λέµε να το εννοούµε. ∆εν είµαστε µικρά παιδιά πια.
Μας στέλνουν οι συµπατριώτες µας, οι συµπολίτες µας να τους
εκπροσωπήσουµε, άρα, πρέπει ο λόγος µας να έχει περιεχόµενο.

Τί έγινε από τότε µέχρι τώρα; ∆ιπλασιάστηκε η λίστα αναµο-
νής, η λίστα ντροπής, όπως την είχε χαρακτηρίσει ο Πρωθυ-
πουργός. Από δυόµισι χιλιάδες έφτασε τις πέντε χιλιάδες στην
Αθήνα. Στη Θεσσαλονίκη από τριακόσιους εξήντα έφτασε τους
χίλιους. Και βέβαια, να µην πούµε για τα προγράµµατα πρόλη-
ψης -τα ξέρετε πάρα πολύ καλά. Και πάλι απευθύνοµαι στο φι-
λότιµό σας ως γιατρού. Κάλλιο προλαµβάνειν, παρά θεραπεύειν.

Πού είναι τα κέντρα πρόληψης; Πόσους µήνες έχουν να πλη-
ρωθούν οι εργαζόµενοι; Ποια είναι η απαξίωσή τους; Ποια είναι
η µέριµνα; Τι χρωστά ο ΟΚΑΝΑ σήµερα;

Εδώ, βέβαια, θα ήθελα να σας τονίσω και κάτι άλλο. Πρέπει να
προσέξετε κατά πόσο είναι ή δεν είναι σωστή και χρηστή η δια-
χείριση στον ΟΚΑΝΑ. Ξέρουµε ότι από τα 34.000.000 που έχει ο
ΟΚΑΝΑ τα 28.000.000 πάνε για µισθούς. Άρα, µε τι να κάνει δου-
λειά; Πώς µπορεί να κάνει δουλειά;

Βέβαια, εκεί που θα σταθώ, όσον αφορά τη σωστή διοίκηση,
είναι η υπόθεση Αραµπατζή, την οποία δεν πρέπει να ξεχνάτε.
Ήταν Γενικός ∆ιευθυντής στον ΟΚΑΝΑ και έφυγε. Οκτώ µε δέκα
µήνες είναι χωρίς γενικό διευθυντή ο ΟΚΑΝΑ. Εάν νοµίζετε ότι
δεν χρειάζεται, µην τον ξαναπηγαίνετε.

Σε τελική ανάλυση, κύριε Υφυπουργέ, εγώ θα σταθώ σε ένα
σηµείο µόνο. Παίζετε µε ανθρώπινες ψυχές. ∆εν έχουν δυνατό-
τητες, γιατί δεν έχουν φωνή, γιατί δεν συνδικαλίζονται, γιατί δεν
µπορούν, γιατί είναι εκτεθειµένοι στην κοινωνία. Άρα, δεν σας εν-
διαφέρουν. Αυτό, τουλάχιστον, δείχνετε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε,
κύριε Καρανίκα.

Το λόγο έχει ο κ. Γείτονας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, για τα ναρκωτικά χρειάζεται να συµφωνή-

σουµε σε τρεις παραδοχές.
Η πρώτη είναι ότι δεν πρόκειται για πρόβληµα του διπλανού

µας, για να αδιαφορούµε είναι και δικό µας.
Η δεύτερη είναι ότι δεν σηκώνει εδώ µικροπολιτική. Είναι µεί-

ζον θέµα, δυσεπίλυτο σε παγκόσµια κλίµακα, πολύ περισσότερο
διότι προσκρούουν οι προσπάθειες στα οργανωµένα συµφέρο-
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ντα κρατών και στην υποκρισία και ασυνέπεια ισχυρών κρατών.
Η τρίτη παραδοχή είναι ότι αποτελεί κύρια ευθύνη της πολι-

τείας, αλλά πρέπει να συντρέχει και η κοινωνία. Και το λέω αυτό,
για να έρθω και σ’ ένα από τα κύρια ερωτήµατα της επερώτησής
µας, κύριε Υπουργέ, σχετικά µε τα προγράµµατα κοινωνικής και
επαγγελµατικής επανένταξης. ∆εν υπάρχει κανένα κίνητρο, κύριε
Πρόεδρε, από την πολιτεία γι αυτό δεν έχουµε αποτελέσµατα,
δεν έχουµε σχέδιο και µετρήσιµους στόχους. Και συναντάµε την
προκατάληψη της κοινωνίας, την οποία προκατάληψη πρέπει να
τσακίσουµε. Το έργο της Κυβέρνησης σ’ αυτό µηδέν εις το πη-
λίκον.

Οι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, έβαλαν συγκεκριµένα ερωτή-
µατα σε σχέση µε την επερώτηση, τα οποία ζητούν συγκεκριµέ-
νες απαντήσεις. Εµείς κάνουµε σοβαρή αντιπολίτευση, δεν
κάνουµε αντιπολίτευση της «γάτας των χειρουργείων». Θέλουµε
όµως συγκεκριµένες απαντήσεις, όχι υπεκφυγές. Θα προσπα-
θήσω στα τρία λεπτά που έχω να συνοψίσω αυτά τα ερωτήµατα.

Σας εγκαλούµε γενικότερα για την πολιτική σας στο χώρο της
υγείας, η οποία έχει οδηγήσει τα πράγµατα σε διάλυση. Το χθε-
σινό περιστατικό µε το ΕΚΑΒ είναι ένα χαρακτηριστικό δείγµα,
συν το θάνατο του νέου ανθρώπου µε τη δίωρη καθυστέρηση
του ΕΚΑΒ.

Η πραξικοπηµατική παρέµβαση για τον ΠΙΣ του Υπουργού
είναι άλλο ένα δείγµα.

Στη δε πολιτική ιδιαίτερα για τα ναρκωτικά διακρίνουµε έλ-
λειψη σχεδίου. ∆εν υπάρχει προς εφαρµογή Εθνικό Σχέδιο ∆ρά-
σης, είναι σε µία ατέρµονα διαβούλευση. Έτσι ουσιαστικά δεν
έχουµε σχέδιο δράσης, κάτι που είναι και υποχρέωσή µας προς
την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η πολιτική της Κυβέρνησης χαρακτηρίζεται από αναποτελε-
σµατικότητα, κύριε Πρόεδρε, σε σχέση και µε τους δύο βασικούς
στόχους που προ δωδεκαετίας είχε βάλει η ειδική γενική συνέ-
λευση του ΟΗΕ, στην οποία ήµουν παρών τότε ως εκπρόσωπος
του κράτους, δηλαδή τη µείωση της ζήτησης και τον περιορισµό
της βλάβης. Σας κατηγορούµε και σας εγκαλούµε για συγκεκρι-
µένη αναποτελεσµατικότητα όσον αφορά και τους δύο αυτούς
στόχους.

Όσον αφορά τον περιορισµό της ζήτησης, κυρίαρχο είναι το
θέµα της πρόληψης. Το θέµα της πρόληψης το έχετε τελείως
υποβαθµίσει. Στα κέντρα πρόληψης, τα οποία δηµιουργήσαµε,
προσθέσατε µόνο έξι ή επτά σε όλη αυτή την πενταετία. Όλα
υπολειτουργούν. Υποχρηµατοδούνται, τους χρωστάτε, φεύγουν
υπάλληλοι οι οποίοι δεν πληρώνονται. Εποµένως, έχετε υπο-
βαθµίσει το βασικό στοιχείο του τριπτύχου εσείς κύριε Πρόεδρε,
το γνωρίζετε πολύ καλά και ως ιατρός- που είναι πρόληψη, θε-
ραπεία και επανένταξη.

Όσον αφορά το θέµα της επανένταξης, έκανα προηγουµένως
αναφορά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό µόνο, κύριε Πρόεδρε, για να αναφερθώ και επ’ ολί-
γων στα θέµατα της θεραπείας. Σας εγκαλούµε, διότι η ανάπτυξη
των θεραπευτικών προγραµµάτων καρκινοβατεί. Υπάρχουν πε-
ριοχές που δεν έχουν καλυφθεί ακόµα µε «στεγνά προγράµ-
µατα». Τα προγράµµατα υποκατάστασης, όσα έχουν γίνει,
υπολειτουργούν. Και είναι απλά κέντρα χορήγησης υποκατά-
στατης, χωρίς την απαραίτητη ψυχοκοινωνική στήριξη.

Όσον αφορά τη λίστα της ντροπής, τις ουρές του θανάτου,
αυτές έχουν διπλασιαστεί -αυτό είναι το αποτέλεσµα- ενώ πα-
ράλληλα ανθεί το εµπόριο µεθαδόνης.

Και όχι µόνο αυτό, κύριε Υπουργέ. Είχαµε σήµερα –και θέλω
απάντηση- ένα περιστατικό σύλληψης στη Χαλκιδική υπεύθυνου
για παράνοµη λειτουργία ιδιωτικού κέντρου απεξάρτησης, τα
οποία όπως φαίνεται ανθούν. Υπάρχει µεγάλη ανοµία στο σύ-
στηµα. Έχετε τεράστια ευθύνη και πρέπει να παρέµβετε για να
κλείσουν όλα αυτά τα δήθεν κέντρα απεξάρτησης, τα οποία ου-
σιαστικά κοροϊδεύουν τον κόσµο και οδηγούν και παιδιά στο θά-
νατο.

Τελειώνω µε την εξής παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε: Ο ΟΚΑΝΑ
έχει κάνει µια πρόταση για την ελεγχόµενη συνταγογράφηση
υποκατάστατων. Με προϋποθέσεις όπως δηµόσιου ελέγχου και

άλλες προϋποθέσεις-εγγυήσεις, µπορεί να λειτουργήσει. Θα
ήθελα µία απάντηση για τη θέση του Υπουργείου, γιατί θα µπο-
ρούσε ένα τέτοιο πρόγραµµα να περιορίσει στη λίστα αναµονής,
να δώσει συγκεκριµένη λύση πάνω σ’ αυτό το ζήτηµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κύριε Γείτονα γιατί ήταν εµπεριστατωµένος ο λόγος
σας.

Θέλω να παρατηρήσω ένα πράγµα. Επειδή για πέµπτη φορά
ακούστηκε η λέξη «πραξικόπηµα» το φρόνιµο θα ήταν -γι’ αυτό
που εννοεί ο καθένας- να είναι «πραξικοπηµατικού τύπου», για
να είµαστε κοινοβουλευτικά ευπρεπείς.

Από εκεί και πέρα θα ήθελα, όχι χαριτολογώντας, να τονίσω,
επειδή λείπουν αντιπρόσωποι από τα άλλα κόµµατα, είναι σαφές
ότι είστε Αξιωµατική Αντιπολίτευση, ποια είναι αυτή η Αντιπολί-
τευση «γάτας» και «χειρουργείου» που είπατε;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Θέλετε να σας απαντήσω, κύριε
Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, το λέω χαριτο-
λογώντας αυτήν την ώρα. ∆ιότι σοβαρή αντιπολίτευση κάνουν
όλοι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Επειδή µιλήσατε για ευπρέπεια,
ξέρετε στην πολιτική η ευπρέπεια κρίνεται στη δράση, στα έργα.
Όταν µη ευπρεπή δράση -και αυτή ήταν - τότε οι χαρακτηρισµοί
επιεικείς ή όχι δεν έχουν ιδιαίτερο νόηµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και την προκατά-
ληψη, επειδή µιλήσατε για εµάς τους γιατρούς, θα πρέπει όχι να
την τσακίσουµε, αλλά να εκπαιδεύσουµε τον κόσµο για να γίνουν
όλα αυτά που σοφά είπατε.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Γείτονα, τι προϋποθέσεις και προϋποθέσεις θα υπάρ-

ξουν, αν µου επιτρέπετε, για να λειτουργήσει το δευτεροβάθµιο
σύστηµα που προτείνει ο ΟΚΑΝΑ; Εδώ ο κ. Παπανδρέου είπε να
δίνουµε στο σπίτι τη µεθαδόνη και εσείς βάζετε και προϋποθέ-
σεις για το δευτεροβάθµιο; Ελπίζω να µη σας καλέσει σε απο-
λογία ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν καταλάβατε….
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆εν τη διαβάσατε καλά τη δή-

λωση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριοι συνάδελφοι

σας παρακαλώ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Αγαπητοί συνάδελφοι, το θέµα που συζητούµε σή-
µερα είναι πάρα πολύ σηµαντικό και πράγµατι αφορά ένα πολύ
µεγάλο κοµµάτι της κοινωνίας. Βεβαίως, θα πούµε τα πράγµατα
µε το όνοµά τους. Υπάρχουν και παραλείψεις, υπάρχει και σπου-
δαίο έργο που έγινε. Βεβαίως, θα είχα και ένα βαθµό δυσκολίας,
σε µερικά θέµατα, αν η επερώτηση αυτή προερχόταν από κόµµα
που δεν υπήρξε ποτέ στην εξουσία και ιδιαίτερα από κόµµα που
δεν µας παρέδωσε την εξουσία, πράγµα το οποίο µε διευκολύνει
να κάνω και µερικές συγκρίσεις, χωρίς να χρησιµοποιήσω αυτή
τη σύγκριση ως άλλοθι, διότι είµαστε υπεύθυνοι γι’ αυτά που κά-
ναµε και γ’ αυτά που δεν κάναµε. Και είµαστε εδώ γι’ αυτά που
δεν κάναµε, να τα κάνουµε. Και γ’ αυτό είστε και εσείς να µας τα
θυµίζετε.

Χαίροµαι, όµως, πραγµατικά που η σηµερινή µας συζήτηση
είναι αναβαθµισµένη. Και είναι αναβαθµισµένη για το λόγο ότι ο
Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, µε τον τοµέα ψυχικής
υγείας του ΠΑΣΟΚ, στο Ζάππειο την προανήγγειλε. Μάλιστα,
σας έκανε και την τιµή να αναφέρει και τα ονόµατα των Βουλευ-
τών που θα είστε εδώ στην επερώτηση, µε τη µόνη διαφορά ότι
τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ -που γνωρίζω ότι είναι ευαισθητοποιη-
µένος στα θέµατα των ναρκωτικών και το έχει δείξει- τον παρέ-
συραν οι σύµβουλοί του σε µερικά λάθη.

Κατ’ αρχάς, αυτός που του έγραψε την οµιλία µπέρδεψε την
ψυχική υγεία µε την πρόνοια και τα ναρκωτικά. Βέβαια, έχω κάνει
δυο, τρεις επισηµάνσεις που θέλω να τις συζητήσουµε και επι-
φύλαξα να απαντήσω στον κ. Παπανδρέου, ως αρµόδιος για τα
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ναρκωτικά Υφυπουργός, από αυτό το Βήµα της Βουλής επίσηµα.
Μίλησε για διανοµή κατ’ οίκον –έχω την οµιλία του µπροστά µου-
µεθαδόνης στους θεραπευόµενους χρήστες ναρκωτικών.

Να σας ενηµερώσω, λοιπόν, ότι ο ΟΚΑΝΑ δίνει κατ’ οίκον µε-
θαδόνη στους ασθενείς, χρήστες υπό θεραπεία. Επειδή δε ανα-
φέρθηκε στη µεθαδόνη, θα σας πω ότι έχει περάσει στη
βουπρενοφίνη και πλέον συζητούµε να περάσουµε και στο Sub-
oxone. Όµως, αυτές είναι λεπτοµέρειες και δεν είχα την απαί-
τηση να τις γνωρίζει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης.

Όµως, εκτός από το γεγονός ότι δίδουµε την ουσία αυτή κατ’
οίκον στους ασθενείς υπάρχει και το πρόγραµµα take home, που
αφορά τη λήψη της µεθαδόνης κατ’ οίκον στους ασθενείς που
υποβάλλονται σε θεραπεία υποκατάστασης και έχουν δείξει ότι
είναι σε καλό δρόµο, ως επιβράβευσή τους.

Σίγουρα, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορούµε
να δίνουµε ανεξέλεγκτα υποκατάσταση κατ’ οίκον, διότι αποτε-
λεί κίνδυνο για τη δηµόσια υγεία και εν τέλει, υπάρχει και ο κίν-
δυνος –το βάζω ως προβληµατισµό- να καταλήξουµε να γίνεται
διακίνηση υποκατάστατων χωρίς ψυχοκοινωνική υποστήριξη.

Αυτό εννοεί ο κ. Παπανδρέου; Ανεξέλεγκτα οι ναρκοµανείς να
παίρνουν τη δόση στο σπίτι, χωρίς κανέναν έλεγχο; Να χαλαρώ-
σουµε εντελώς το σύστηµα;

Πρέπει επιτέλους -και είναι εδώ ευκαιρία, γιατί είµαστε σε ένα
σοβαρό διάλογο- να ξεκαθαρίσετε: Θέλετε διανοµή κατ’ οίκον,
διανοµή κατ’ οίκον υπό προϋποθέσεις, ή θέλετε να υπάρξει το
πρόγραµµα ελεγχόµενης δευτεροβάθµιας περίθαλψης ουσιοε-
ξαρτηµένων που τόσο η κ. ∆αµανάκη υποστήριξε πριν λίγες
µέρες εδώ; Αυτό, ούτως ή άλλως, είστε υποχρεωµένοι σήµερα
να το ξεκαθαρίσετε. Στις επόµενες δε εβδοµάδες έχω ζητήσει
από τον κ. Μελά, τον Πρόεδρο της Επιτροπής Κοινωνικών Υπο-
θέσεων, να κάνουµε διακοµµατικό διάλογο για την πρόταση του
ΟΚΑΝΑ για το πρόγραµµα ελεγχόµενης δευτεροβάθµιας περί-
θαλψης ουσιοεξαρτηµένων ατόµων που προφανώς, αν συµφω-
νήσουµε, θα λύσει το πρόβληµα της λίστας της ντροπής.

Ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ανακοίνωσε δη-
µοσίως ότι το 40% των φυλακισµένων στις ελληνικές φυλακές
είναι από µικροπαραβάσεις του νόµου για τα ναρκωτικά και ότι
θα έπρεπε, εν τέλει, να αποφυλακιστούν και να δικάζονται από
κοινοτικά λαϊκά δικαστήρια.

Η αλήθεια είναι ότι στη χώρα µας οι φυλακισµένοι ανέρχονται
πράγµατι στους έντεκα χιλιάδες τριακόσιους. Απ’ αυτούς το
40%, περίπου, τέσσερις χιλιάδες οκτακόσιους, είναι για παρα-
βάσεις του νόµου περί ναρκωτικών. Όχι, όµως, για µικροπαρα-
βάσεις. Αυτός δε που έγραψε το λόγο του κ. Παπανδρέου και
ανέφερε αυτόν τον αριθµό, δεν νοµίζω να θεωρεί ότι όλοι αυτοί
είναι για µικροπαραβάσεις. Μέσα σε αυτούς η πλειοψηφία είναι
για κακουργηµατική διάκριση, είτε για εµπορία.

Οι υπόδικοι και οι κατάδικοι για χρήση έχουν ήδη αποφυλακι-
στεί µε τον πρόσφατο νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.

Εποµένως, τι εννοεί ο κ. Παπανδρέου; Να αφήσουµε όλους
όσοι εµπλέκονται µε τα ναρκωτικά -και το άφησε ασαφές- και
τους εµπόρους έξω; Και ποια είναι τα κοινοτικά δικαστήρια που
είπε ο κ. Παπανδρέου; Για ξεκαθαρίστε το σήµερα εσείς εδώ.
Ποια είναι τα κοινοτικά δικαστήρια; Τι είναι αυτά; Λαϊκά δικαστή-
ρια; Πώς θα γίνονται αυτά; Στις αίθουσες δικαστηρίων, στις γει-
τονιές; Τι σηµαίνει κοινοτικά στην Κοινότητα µε ψυχολόγους,
όπως ανέφερε και κοινωνικούς λειτουργούς που θα συµµετέχουν
στα δικαστήρια; ∆εν το κατάλαβα και θέλω να µου το εξηγήσετε.
∆εν είναι αυτό µοµφή.

Ας περάσουµε τώρα στις ερωτήσεις, γιατί δεν θέλω να µείνει
τίποτα αναπάντητο. Κατ’ αρχάς, να σας πω ότι έχουµε το σοβαρό
πρόβληµα, των χρηµάτων δηλαδή που χρωστούµε στα κέντρα
πρόληψης. Είναι το µόνο θέµα σοβαρό για το οποίο έχετε δίκιο.
Και να σας πω εδώ ότι δεν θα κλείσει κανένα κέντρο πρόληψης.
Ήδη, όπως θα σας πω και στη συνέχεια, δροµολογούµε µορφές
µόνιµης χρηµατοδότησης που θα µπορέσει να λύσει αυτό το
πρόβληµα, αλλά και άµεση στήριξη από το Υπουργείο Οικονοµι-
κών, που δεν θέλω σήµερα να το ανακοινώσω, αλλά να ξέρετε ότι
δεν θα κλείσουν.

Στην επερώτηση µας κατηγορείτε κατ’ αρχάς, για έλλειψη πο-
λιτικής βούλησης. ∆εν µπορεί να νοµιµοποιείστε γι’ αυτό για τον

απλούστατο λόγο ότι στην πρόσφατη 52η ∆ιάσκεψη του ΟΗΕ και
µάλιστα της Επιτροπής των Ναρκωτικών που έγινε στη Βιέννη
στις 11 και 12 Μαρτίου που ήταν σε υπουργικό επίπεδο, από τις
ενενήντα πέντε χώρες που συµµετείχαν, ήµασταν µία από τις
λίγες χώρες που συµµετείχαµε σε επίπεδο Υπουργών. Είχα την
τιµή και τη χαρά να παρευρεθώ ο ίδιος, να λάβω το λόγο, αλλά
και να παρακολουθήσω όλες τις συζητήσεις.

Θα ήθελα να σας πω τι έγινε σ’ αυτήν τη συνεδρίαση που γί-
νεται κάθε δέκα χρόνια. Υπήρξε ένας διάλογος, που από τη µια
µεριά χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης –που και εµείς συνταχτή-
καµε µ’ αυτές- επέµειναν στη µείωση της βλάβης για τα ναρκω-
τικά και από την άλλη µεριά χώρες, όπως οι Ηνωµένες Πολιτείες
της Αµερικής, η Ρωσία και άλλες χώρες, επέµειναν να µην γίνει
η αναφορά στη συζήτηση και στο τελικό κείµενο για µείωση της
βλάβης, αλλά να υπάρξει αόριστη αναφορά περί πρόληψης, κα-
ταπολέµησης της παραγωγής, διακίνησης των ναρκωτικών και
γενικά για τη θεραπεία.

Να σας πω και δυο πράγµατα για την κατάσταση στη χώρα
µας αναφορικά µε τη χρήση των ναρκωτικών ουσιών. Παρουσιά-
ζεται ενθαρρυντική θα έλεγα σε σύγκριση µε τις άλλες χώρες
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και θέλω να επισηµάνω ότι δεν είναι
εύκολο κανείς να καταγράψει τους χρήστες και τα άτοµα που κά-
νουν χρήση εξαρτησιογόνων ουσιών. Το γνωρίζετε ότι έχει ένα
βαθµό δυσκολίας. Όµως από τα στοιχεία που παίρνουµε απ’ αυ-
τούς που απευθύνονται για θεραπεία και από τα άλλα στοιχεία
που έχουµε από διάφορους οργανισµούς, µπορούµε να πούµε
ότι η χώρα µας διαθέτει πανευρωπαϊκά τους λιγότερους χρή-
στες. Απ’ αυτούς έχει ένα σηµαντικό ποσοστό –που δεν έχει
νόηµα να αναφερθώ- που κάνουν ηρωίνη. Υπάρχει µια σηµαντική
µείωση –τα νούµερα είναι ενθαρρυντικά- για τη χρήση της κο-
καϊνης, όσο µπορεί να καταγραφεί, που είναι στο 0,7% στη χώρα
µας σε σχέση µε άλλες χώρες. Σας θυµίζω ότι στη Μεγάλη Βρε-
τανία είναι 7,7%, στην Ιταλία 6,6% και στην Ισπανία 7%.

Αυτό όµως που είναι πιο σηµαντικό είναι ότι η εικόνα των θα-
νάτων στη χώρα µας που προέρχονται από τα ναρκωτικά πα-
ρουσιάζει µια µείωση σταθερή ετησίως. Έχει διακυµάνσεις αλλά
σας θυµίζω ότι το 2001 είχαµε τετρακόσιους είκοσι έναν θανά-
τους και το 2007 έχουµε εκατόν εβδοµήντα οκτώ.

Να σηµειώσω κατ’ αρχάς ότι ο ΟΚΑΝΑ που είναι ο βασικός πυ-
λώνας για τα ναρκωτικά συστάθηκε επί υπουργίας του κ. Σιούφα
το 1993 και πραγµατικά πήρε σάρκα και οστά από τον κ. Σκου-
λάκη που ήταν η ψυχή της δηµιουργίας του ΟΚΑΝΑ για να ανα-
γνωρίσουµε και τα θετικά βήµατα.

Ακούστηκαν όµως µερικές υπερβολές που αδικούν την ουσία
του θέµατος, ακόµα και στην ερώτηση. «Καταστροφική µόνο
µπορεί να χαρακτηριστεί η πολιτική σας». Εάν κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, καταστροφή είναι οι τέσσερις χιλιάδες διακόσιοι
που θεραπεύτηκαν στον ΟΚΑΝΑ το 2008, τότε αναρωτιέµαι ποια
λέξη µπορεί να περιγράψει τους εξακόσιους ενενήντα που θε-
ραπεύτηκαν το 2000 και τους χίλιους οκτακόσιους εβδοµήντα
οκτώ το 2003. Εάν καταστροφή είναι τα είκοσι τέσσερα κέντρα
θεραπείας και τα εβδοµήντα ένα κέντρα πρόληψης που διαθέτει
σήµερα η χώρα µας, τότε ποια λέξη θα µπορούσε να περιγράψει
την κατάσταση της Ελλάδας το 2000, που διέθετε µόνο πέντε κέ-
ντρα θεραπείας και µόλις σαράντα οκτώ κέντρα πρόληψης, και
το 2003 που διέθετε δεκατρία κέντρα θεραπείας και εξήντα τρία
κέντρα πρόληψης; Εάν καταστροφή είναι τα 2.900.000 εκατοµ-
µύρια ευρώ που έχουµε ως έλλειµµα στον προϋπολογισµό του
2008 –έγινε µια αναφορά στο 2009 από κάποιον συνάδελφο, αν
και δεν έχει καµµία σχέση το τι γράφεται στον προϋπολογισµό,
όπως ξέρει και ο κ. Φλωρίδης που είναι εδώ, και µε το τι πληρώ-
νεται µέχρι το τέλος και ποιες επιχορηγήσεις έχουµε, αλλά για το
2008 µπορώ να σας πω- σε έναν προϋπολογισµό µε 43.000.000
ευρώ δαπάνες και 39.900.000 κρατική ενίσχυση, τότε ποια λέξη
θα µπορούσε να περιγράψει την κατάσταση του ΟΚΑΝΑ του
2000 όπου σε έναν προϋπολογισµό 11.900.000 το παρουσίαζε
έλλειµµα 1.600.000 ευρώ, δηλαδή πάνω από το µισό που έχουµε
τώρα, και έλαβε κρατική επιχορήγηση 10.500.000; ∆ηλαδή το
κράτος µε άλλα λόγια το 2000 έδωσε 10.500.000 ευρώ στον
ΟΚΑΝΑ και παρ’ όλα αυτά δεν το εξόφλησε. Είχε και ένα έλ-
λειµµα 1.600.000 ευρώ. Εµείς δώσαµε 39.900.000 ευρώ, 40 δη-
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λαδή, και είχαµε 2.900.000 έλλειµµα.
Σχετικά µε το σχέδιο δράσης. Λέτε ότι το σχέδιο δράσης δεν

υπάρχει. Προφανώς δεν θα θυµάσθε ότι παρουσιάστηκε το ∆ε-
κέµβριο. Το καταθέτω.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης κ. Μάριος Σαλµάς καταθέτει για τα Πρακτικά το προα-
ναφερθέν σχέδιο δράσης, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Θα έλθει στην Επιτροπή; Είχε
δεσµευτεί ότι θα το φέρει µετά τις βελτιώσεις.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Έχει συζητηθεί ήδη στην Επιτροπή κύριε Σκουλάκη.
Ίσως να µην το θυµάστε. Το έχουµε παρουσιάσει από το ∆εκέµ-
βριο.

Και πρέπει να σας απαντήσω, επειδή παρασυρθήκατε σ’ αυτό
κύριε Σκουλάκη, για το τι έχουµε κάνει για τα σχέδια δράσης.
Είναι σχέδιο δράσης 2008-2012. Παρουσιάστηκε το ∆εκέµβριο
του 2008. Είµαστε στους πρώτους τρεις µήνες του 2009.

ΣΥΛΒΑΝΑ ΡΑΠΤΗ: ∆εν θα είσαστε το 2012.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Αυτό, κυρία Ράπτη….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μην κάνετε διάλογο,

κύριε Υπουργέ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Κυρία Ράπτη, αν θα είµαστε το 2012, είναι πολύ µα-
κρινό να σας το απαντήσω.

Τι έχουµε κάνει, όµως, από αυτό το Σχέδιο ∆ράσης; Είµαι βέ-
βαιος ότι θέλετε να το ακούσετε, γιατί πραγµατικά µπορούσαµε
να µην έχουµε κάνει τίποτα και να µην έχω τι να πω.

Αυτό το Σχέδιο ∆ράσης, όταν το δείτε, στο τέλος έχει κάποια
βήµατα που πρέπει να κάνουµε. Το πρώτο βήµα ήταν ο διάλογος
µε τα πολιτικά κόµµατα στην Επιτροπή, που έγινε. Το δεύτερο
βήµα ήταν η διενέργεια ανοιχτού δηµοσίου διαλόγου από τους
φορείς, που έγινε. Θα απαντήσω µετά για το ΚΕΘΕΑ, στο οποίο
νοµίζω ότι αναφέρθηκε η κ. Σακοράφα.

Το τρίτο βήµα είναι η σύσταση συντονιστικής επιτροπής για
την υλοποίηση του Σχεδίου ∆ράσης. Ορίστηκε πρόσφατα, αυτήν
την εβδοµάδα. ∆εν είχα την απαίτηση να το γνωρίζετε, δεν έχει
κοινοποιηθεί ακόµα, όµως, σας ενηµερώνω ότι αποτελεί το τρίτο
βήµα και θα σχεδιάσει το πώς θα εφαρµοστεί το Σχέδιο ∆ράσης.
Τα µέλη τα έχουµε ορίσει, να µην σας τα πω τώρα.

Το τέταρτο βήµα, που περιγράφεται στο Σχέδιο ∆ράσης, είναι
το προεδρικό διάταγµα. Το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, γνωρίζοντας τις αυξηµένες απαιτήσεις για την αντι-
µετώπιση του προβλήµατος των ναρκωτικών στη χώρα µας,
προχώρησε σε έκδοση σχεδίου προεδρικού διατάγµατος, όπως
σωστά αναφέρθηκε, για τη χορήγηση άδειας ίδρυσης και λει-
τουργίας θεραπευτικών κέντρων και συµβουλευτικών σταθµών
για τα ναρκωτικά από νοσοκοµεία που υπάγονται στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας, από δήµους και κοινότητες, φιλανθρωπικά σωµα-
τεία και κοινωφελή ιδρύµατα, εφόσον αυτό προβλέπεται από τις
καταστατικές τους αρχές.

Εν συνεχεία απεστάλη στο Συµβούλιο της Επικρατείας. ∆εν
γύρισε ως απαράδεκτο, όπως ειπώθηκε, γύρισε για συµπληρώ-
σεις και ήδη αυτόν και τον επόµενο µήνα, σας λέω ότι θα το δρο-
µολογήσουµε για να ξανασταλεί πίσω µε όλες τις διορθώσεις.

Όπως, όµως, είναι γνωστό το προεδρικό διάταγµα θα δώσει
και λύση στο θέµα των παρανόµων κέντρων θεραπείας. Όµως,
πρέπει να ξεκαθαρίσετε και εσείς…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Προωθήθηκε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Υπάρχει νοµοθεσία, κύριε

Υπουργέ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Τώρα διορθώνουµε το προεδρικό διάταγµα και θα
το στείλουµε πάλι πίσω.

Πρέπει, όµως, να ξεκαθαρίσετε και εσείς σαν κόµµα –θα µας
βοηθήσετε- αν είστε υπέρ των ιδιωτικών κέντρων, αυτά τα οποία
σήµερα είναι παράνοµα. Σας λέω ότι εµείς δεν έχουµε ποτέ
δώσει άδεια ίδρυσης και λειτουργίας σε κανέναν. Αν κάποιος έχει
παράνοµη δραστηριότητα στην ελληνική δηµοκρατία, υπάρχει η

δικαιοσύνη και οι αρχές. Πάντως, εµείς δίνουµε άδειες µόνο και
δεν έχουµε δώσει σε κανέναν.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Νίπτετε τας χείρας σας δηλαδή.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Για τις σχετικές, όµως, καταγγελίες για τα παρά-
νοµα έχει επιληφθεί του θέµατος η ελληνική δικαιοσύνη και ο
εισαγγελέας. Όµως, εν όψει της έκδοσης του προεδρικού δια-
τάγµατος, προφανώς δεν θα εξέδωσε απόφαση.

Η κ. Σακοράφα αναφέρθηκε στο γεγονός ότι το ΚΕΘΕΑ δεν
συµµετείχε στο Εθνικό Σχέδιο ∆ράσης. Αυτό είναι ανακριβές,
συµµετείχε και κατά πολύ. Θα σας πω ένα χαρακτηριστικό πα-
ράδειγµα, ότι χθες το ΚΕΘΕΑ σε συνεργασία µε τον ΟΚΑΝΑ ήταν
στα Γιάννενα και εγκαινίαζαν νέο πρόγραµµα, νέα δοµή.

Αναφορικά µε τη λίστα της αναµονής, κατηγορούµαστε ότι
µας παραδώσατε µία λίστα δύο χιλιάδων εξακοσίων ατόµων και
σήµερα αυτή έχει φθάσει στους πέντε χιλιάδες. Σωστό, αν και η
λίστα στην πραγµατικότητα δεν είναι ακριβώς πέντε χιλιάδες
άτοµα, είναι κάτι λιγότερο. Αυτό για τη δικαιοσύνη. Μα, και η
λίστα των δύο χιλιάδων εξακοσίων ήταν λιγότερη, για να είµαστε
δίκαιοι, γιατί δεν διαγράφονται από τη λίστα, από τη µονάδα.

Αν αναζητήσει τον αιτούντα και δεν τον βρει, πολλές φορές δι-
πλογράφεται σε διπλανές µονάδες για να πάρουν σειρά, αλλά
και ένας θεραπευµένος δεν διαγράφεται, αν εγκλειστεί σε σω-
φρονιστικό κατάστηµα. Σηµασία, όµως, έχει ότι εµείς δηµιουρ-
γούµε νέες θέσεις και οι θεραπευόµενοι δεν εξέρχονται ποτέ από
το πρόγραµµα και εµείς δεν τους διώχνουµε.

Με την πολιτική µας φέραµε κόσµο στις λίστες. Όταν λέω φέ-
ραµε, εννοώ ότι φέραµε ανθρώπους που είναι χρήστες και που
ζητούν τη θεραπεία τους. Να σας ενηµερώσω όµως ότι σε µε-
ρικά περιφερειακά Κέντρα Υποκατάστασης, όπως η Κέρκυρα
είναι µηδενική λίστα. Το πρόβληµα είναι κυρίως στην Αθήνα.

∆είτε όµως ποια είναι η πραγµατικότητα και γιατί υπερβάλλετε
και χάνετε το δίκιο σας, το όποιο δίκιο. Το 2003 οι θεραπευµένοι
ήταν χίλιοι οκτακόσιοι και δύο χιλιάδες εξακόσιοι στη λίστα φθά-
νουµε στα τέσσερις χιλιάδες τετρακόσια άτοµα που απευθύνθη-
καν στον ΟΚΑΝΑ.

Σήµερα είναι τέσσερις χιλιάδες οι θεραπευµένοι στα Κέντρα
Υποκατάστασης και πέντε χιλιάδες στη λίστα, σύνολο εννέα χι-
λιάδες άτοµα που απευθύνθηκαν στον ΟΚΑΝΑ. ∆ηλαδή η ζήτηση
ήταν µεγαλύτερη από τη δυνατότητά µας να αντεπεξέλθουµε.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Και οι χρήστες είναι περισσότεροι.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Αν έχετε στοιχεία, κύριε Νασιώκα, ότι οι χρήστες
είναι περισσότεροι σήµερα από το 2003 στη δευτερολογία σας,
που θα σας δοθεί ο χρόνος, να µου τα καταθέσετε -είµαι σαφής-
και θα το δεχθώ εγώ στη δευτερολογία µου.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Θα σας τα δώσω µετά. Είναι κοινό µυ-
στικό!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης):

Εποµένως ήταν έξι χιλιάδες το 2003 που ζητούσαν, τώρα ζη-
τάνε εννέα χιλιάδες. Άρα έχουµε 50% αύξηση. Απ’ αυτό το 50%
τους µισούς τους απορροφήσαµε.

Σηµασία όµως έχει ότι εκτός από τις περισσότερες θέσεις που
δηµιουργήσαµε παρέχουµε σήµερα πανελλαδική κάλυψη. Πα-
ραλάβαµε δεκατρείς Μονάδες Υποκατάστασης και σήµερα
έχουµε είκοσι τέσσερις, περίπου διπλάσιες.

Επί των ηµερών σας ο χρήστης της Κέρκυρας και ο χρήστης
όλης της Πελοποννήσου ξέρετε πού έπρεπε να πάει για να κάνει
υποκατάσταση; Στο Αγρίνιο. Σήµερα δεν ισχύει αυτό. Γιατί ου-
σιαστικά αν έπρεπε να πάει στο Αγρίνιο όλη η Ήπειρος και η Πε-
λοπόννησος για υποκατάσταση και καλή πρόθεση να είχε
κάποιος και βούληση, ακυρώνονταν. Γι’ αυτό δεν είχατε πολλούς
ενδιαφερόµενους στις λίστες. Μαγικό!

Από το 2000 και µετά εξάλλου έπαψαν να είναι αυστηρά τα κρι-
τήρια αποποµπής των χρηστών από τα θεραπευτικά προγράµ-
µατα για λόγους ανθρωπιστικούς, γιατί άλλαξε και η φιλοσοφία
της θεραπείας τους. Εξ αυτού του λόγου οι χρήστες παραµέ-
νουν για µεγάλο χρονικό διάστηµα στις Μονάδες -πολλοί δεν
βγαίνουν και ποτέ- κι αυτοί συµβάλλουν στην αύξηση της λίστας.

Το 2008 έχουν ήδη ιδρυθεί και λειτουργούν πέντε νέες µονά-
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δες θεραπείας εντός του περιβάλλοντος χώρου των νοσοκο-
µείων: µία στο Πανεπιστηµιακό Νοσοκοµείο του Ρίου, µία στο
ΑΧΕΠΑ Θεσσαλονίκης, µία στο Γενικό Νοσοκοµείο Βόλου, µία
στο Γενικό Νοσοκοµείο Πρέβεζας και µία στο Ψυχιατρικό Νοσο-
κοµείο Κέρκυρας. Έχει ήδη ξεκινήσει η διαδικασία δηµιουργίας
έξι νέων µονάδων θεραπείας στον περιβάλλοντα χώρο των νο-
σοκοµείων Ξάνθης, Καβάλας, Ηρακλείου Κρήτης –που αναφερ-
θήκατε, κύριε Σκουλάκη-, Πύργου Ηλείας, Μυτιλήνης και
Ιωαννίνων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θέλω ελάχιστα λεπτά και από τη δευτερολο-
γία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Συνεχίστε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Τέλος, το σχέδιο ανάπτυξης νέων Μονάδων του
ΟΚΑΝΑ προβλέπει εντός του 2009 να ιδρυθούν και να λειτουρ-
γήσουν ακόµη τέσσερις νέες µονάδες σε Κυκλάδες, δυτική Μα-
κεδονία, στο Νοµό Έβρου και στη νότια Πελοπόννησο. Με τη
λειτουργία όλων αυτών των µονάδων που θα γίνει καλύπτεται
πλέον απόλυτα γεωγραφικά όλη η ελληνική επικράτεια.

Παράλληλα στην Αττική και στη Θεσσαλονίκη για τη µείωση
της λίστας αναµονής ο ΟΚΑΝΑ προωθεί την ίδρυση και λειτουρ-
γία απογευµατινών Τµηµάτων στις ήδη υπάρχουσες µονάδες θε-
ραπείας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Πότε θα λειτουργήσουν αυτά;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης):
Σύµφωνα µ’ αυτόν τον σχεδιασµό, ήδη προέβη στην ίδρυση

και λειτουργία απογευµατινού Τµήµατος στην Αττική, πιλοτικά
στη Μονάδα του Πειραιά, µε θετικά αποτελέσµατα. Έχει ήδη
απορροφήσει από τη λίστα εκατόν δέκα ασθενείς και συνεχίζει.

Κατόπιν αυτού προγραµµατίζεται άµεσα η ίδρυση και η λει-
τουργία απογευµατινού Τµήµατος στη Μονάδα της οδού Καπο-
διστρίου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Με το σχεδιασµό αυτό στοχεύουµε στο διπλασιασµό των ήδη
υπαρχουσών θέσεων θεραπείας στην Αττική και Θεσσαλονίκη και
στην είσοδο αντίστοιχου αριθµού θεραπευµένων χρηστών.

Ήδη τα πρώτα αποτελέσµατα του νέου σχεδιασµού του
ΟΚΑΝΑ και της δηµιουργίας νέων µονάδων είναι εµφανή, µε πε-
ραιτέρω βελτίωση αφού έχουν απορροφηθεί από τη λίστα ανα-
µονής εντός του 2008 πλέον των τετρακοσίων πενήντα ασθενών
στις νέες δοµές στην Αττική και στην περιφέρεια και η απορρό-
φηση συνεχίζεται.

Ερώτηµα, για να καταλήγουµε για τις λίστες: Υπάρχει οριστική
λύση και µάλιστα για να µην ξαναϋπάρξει λίστα; Υπάρχει και θα
το κουβεντιάσουµε, όπως σας προανέφερα στην αρχή, τις επό-
µενες εβδοµάδες. Εγώ ζήτησα συζήτηση για την επόµενη εβδο-
µάδα. Προσδιορίστηκε να γίνει την Τρίτη και την Τετάρτη αλλά
επειδή θα λείπω στο εξωτερικό δεν µπορέσαµε να το κάνουµε.
Στις επόµενες εβδοµάδες θα µπούµε σ’ έναν διάλογο για την
πρόταση του ΟΚΑΝΑ «Πρόγραµµα ελεγχόµενης δευτεροβάθ-
µιας περίθαλψης ουσιοεξαρτήσεων» που σηµαίνει ότι αν κατα-
λήξουµε σ’ αυτό τελειώνουµε και µε τις λίστες.

Ένα θέµα που πρέπει να συζητήσουµε και που νοµίζω ότι ανα-
φέρθηκε κι ο κ. Νασιώκας είναι η αποκέντρωση των Μονάδων
Υποκατάστασης.

Σ’ όλη την Ελλάδα οι Μονάδες Υποκατάστασης είναι στα νο-
σοκοµεία. Μόνο στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη υπάρχει το
πρόβληµα. Είµαστε σε συζήτηση, στην οποία συµµετέχει και ο
∆ήµος Αθηναίων και ο ΟΚΑΝΑ και οι εµπλεκόµενοι φορείς, για
να δούµε πώς θα µπορέσουµε να τις πάµε στα νοσοκοµεία και
αυτές. Είναι στις προτεραιότητές µας, πραγµατικά, για να φύ-
γουν από το κέντρο της Αθήνας, που σωστά επισηµάνατε ότι δια-
µορφώνουν και µια άσχηµη εικόνα.

Όσον αφορά την παρατήρηση του κ. Νασιώκα για τη Μονάδα
Εφήβων στη Λάρισα, υπάρχει ένας προβληµατισµός ότι σ’ αυτές
τις Μονάδες πάνε τέσσερα µε πέντε άτοµα το µήνα και ίσως να
µην πολυενδιαφέρονται, για το λόγο ότι είναι στεγνά προγράµ-

µατα.
Γίνεται µια αναφορά στην επερώτηση οι νέες Μονάδες Υπο-

κατάστατων γίνονται χωρίς ψυχοκοινωνική στήριξη. Είναι πέρα
για πέρα ανακριβές. Έχω και τη λίστα των εργαζοµένων. Έχω
µαζί µου τα ονόµατα όλων όσων εργάζονται στην ψυχοκοινωνική
στήριξη των νέων Μονάδων της Θεσσαλονίκης, του Βόλου, της
Πρέβεζας, της Κέρκυρας, της Κατερίνης. Αν θέλετε, σας δια-
βάζω τη λίστα, αλλά δεν νοµίζω ότι χρειάζεται. Ωστόσο, αν µου
τη ζητήσετε, θα σας τη δώσω.

Ως προς τα Κέντρα Πρόληψης, είναι γνωστό ότι αυτά αποτε-
λούν πράγµατι την αιχµή του δόρατος για την καταπολέµηση της
ζήτησης των ναρκωτικών και σύµφωνα µε το εθνικό σχέδιο δρά-
σης προβλέπεται και επιδιώκεται η αναβάθµισή τους.

Πράγµατι –και αυτό το λέω και το πιστεύω- οι εργαζόµενοι σ’
αυτά τα Κέντρα Πρόληψης µε αφοσίωση, χωρίς να έχουν πλη-
ρωθεί για ένα µεγάλο διάστηµα, τα στήριξαν και τους ευχαρι-
στούµε. Όµως, ήδη είµαστε σε συζήτηση µε το Υπουργείο
Οικονοµικών. ∆εν χρειάζεται να κάνω αναφορά στη δύσκολη οι-
κονοµική συγκυρία γιατί είναι προτεραιότητά µας οι κοινωνικά
ευαίσθητες και ευπαθείς οµάδες. Εποµένως, είµαστε στη διαδι-
κασία που θα µας δώσει κάποια χρήµατα το Υπουργείο Οικονο-
µικών άµεσα και θα µπορέσουµε να πληρώσουµε.

Όµως, θέλω να σας πω ότι µε τα εβδοµήντα ένα Κέντρα Πρό-
ληψης σε ολόκληρη χώρα, µε ενέργειες και δραστηριότητες, µε
στόχο τον εκσυγχρονισµό και την εντατικοποίηση των πολιτικών
πρόληψης προχωρούµε µπροστά. Έχουµε αυξήσει τα Κέντρα
Πρόληψης.

Θέλω να σας πω ότι –για να αφήσω τα υπόλοιπα για τη δευτε-
ρολογία µου- προχωρούµε. Ήδη υπογράψαµε την προγραµµα-
τική σύµβαση µεταξύ της ΚΕ∆ΚΕ, του Υπουργείου Υγείας, της
ΕΑΤΑΠ για τα πέντε χρόνια που θα πληρώνονται µε 50% από την
Τοπική Αυτοδιοίκηση και 50% από το Υπουργείο Υγείας. Αυτό
υπεγράφη την εβδοµάδα που µας πέρασε και εξασφαλίζει την
απρόσκοπτη χρηµατοδότηση των προγραµµάτων αυτών για τα
επόµενα πέντε χρόνια.

Είµαστε και σε µια διαδικασία οριστικής επίλυσης. ∆εν µπορώ
να το ανακοινώσω, γιατί δεν έχει τελειώσει. Ο ιδρυτικός νόµος
του ΟΚΑΝΑ προέβλεπε ότι το 65% των εσόδων από την εκποί-
ηση περιουσίας που εµπλέκεται στις παράνοµες εγκληµατικές
ενέργειες για τα ναρκωτικά, αλλά και από τις χρηµατικές ποινές,
έρχεται στο Υπουργείο Υγείας και το 35% πάει στο Υπουργείο
∆ικαιοσύνης.

Είµαστε σε µια διαδικασία υπογραφών, γιατί είναι µια Κοινή
Υπουργική Απόφαση, οπότε αν το τελειώσουµε, λύνεται οριστικά
και για πάντα η χρηµατοδότηση των Κέντρων Πρόληψης.

Σας ευχαριστώ και στη δευτερολογία µου θα απαντήσω και
στα υπόλοιπα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κύριο Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα
επτά µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί-δάσκαλοι από
το 3ο ∆ηµοτικό Σχολείο Καµατερού.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χρήστος Παπουτσής για δώδεκα λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επι-
τρέψτε µου κατ’ αρχήν να κάνω ένα-δυο πολιτικά σχόλια, γιατί
πέρα από την εξαιρετικά σηµαντική συζήτηση, την οποία έχουµε
σήµερα, υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα που αφορούν τη χώρα
µας, αφορούν τον κόσµο ολόκληρο, αποφάσεις οι οποίες λαµ-
βάνονται σε παγκόσµιο επίπεδο.

Χθες συνεδρίασε το G-20 και σήµερα νωρίς το πρωί προέβη-
σαν σε ανακοινώσεις σχετικά µε τις αποφάσεις τους. Είναι απο-
λύτως σαφές πλέον ότι οι αποφάσεις του G-20 επισφράγισαν το
τέλος της εποχής της ανεξέλεγκτης δράσης του κεφαλαίου, της
κερδοσκοπίας και της απληστίας εις βάρος της κοινωνικής προ-
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όδου και της ζωής των ανθρώπων.
Επίσης, είναι προφανές ότι εισερχόµαστε σταδιακά σε µια νέα

εποχή που θα φέρει σηµαντικές αλλαγές στο παγκόσµιο χρηµα-
τοπιστωτικό σύστηµα, σηµαντικότατες αλλαγές στη δοµή και τη
λειτουργία του παγκοσµίου εµπορίου.

Όλοι οι υπερεθνικοί οργανισµοί θα χρειαστούν µια νέα αρχι-
τεκτονική. Θα χρειαστούν νέες δοµές, νέες λειτουργίες, νέες πο-
λιτικές και αναπτυξιακές προτεραιότητες. Kαι φυσικά ακόµα και
από τις χθεσινές αποφάσεις προκύπτει ότι οι έννοιες του δηµο-
σίου συµφέροντος, της κρατικής εποπτείας, του ελέγχου, της
ρύθµισης των αγορών, της παρέµβασης ενός σύγχρονου και
αποτελεσµατικού κράτους στην υπηρεσία πάντοτε των πολιτών,
η έννοια της πολιτικής και κοινωνικής διαβούλευσης αποκτούν
ξανά την αξία τους και επανέρχονται στο προσκήνιο. Ένα είναι
οριστικά βέβαιο. Την επόµενη ηµέρα της κρίσης για τον κόσµο,
για την Ευρώπη, για τα κράτη και φυσικά για τη χώρα µας, την
Ελλάδα δεν µπορούν να την εγγυηθούν οι ίδιες λειτουργίες, ούτε
οι ίδιες πολιτικές επιλογές ούτε φυσικά οι ίδιοι άνθρωποι που
επέλεξαν µέχρι σήµερα να γίνουν οι υπηρέτες και οι κήρυκες του
οικονοµικού φιλελευθερισµού, οι θιασώτες της ανεξέλεγκτης
δράσης του κεφαλαίου.

Στη συνείδηση των πολιτών δεν έχουν ούτε την εµπιστοσύνη
πλέον, αλλά το κυριότερο δεν έχουν την ηθική και πολιτική νοµι-
µοποίηση για να διαχειριστούν τις τύχες της χώρας και την πρό-
οδο της κοινωνίας. Ας το λάβει αυτό υπ’ όψιν της η Κυβέρνηση,
ας το λάβει υπ’ όψιν του ο κ. Καραµανλής και ας διευκολύνουν
τις εξελίξεις. Η 7η Ιουνίου, η ηµέρα των Ευρωεκλογών είναι ευ-
καιρία απαλλαγής των ιδίων από την κούραση, από το άγχος,
από τα προβλήµατα της διακυβέρνησης και ιδιαίτερα είναι ευ-
καιρία απαλλαγής από τη ντροπή των συνεχιζόµενων σκανδάλων
που επιµένει η Νέα ∆ηµοκρατία να συγκαλύπτει µε κάθε τρόπο.
Με την ταυτόχρονη διεξαγωγή των εθνικών εκλογών την 7η Ιου-
νίου, την οποία ζητούµε εδώ και τόσο καιρό, θα έχουν την ευ-
καιρία και οι πολίτες να απαλλαγούν από την χειρότερη
Κυβέρνηση που γνώρισε ο τόπος στα µεταπολιτευτικά χρόνια.
Κάθε µέρα βιώνουµε µια τραγική καθηµερινότητα, µια τραγική
πραγµατικότητα. Είχαµε το χθεσινό τραγικό περιστατικό µε το
επεισόδιο στην Κυψέλη στην οδό Σκιάθου και η σκέψη µας σή-
µερα από αυτό εδώ το Βήµα, και βεβαίως όλων των συναδέλφων
είναι στραµµένη στους δύο αστυνοµικούς που τραυµατίστηκαν,
µαζί µε τις ευχές µας για τη διάσωση και την πλήρη ανάρρωση.

Θέλω όµως να τονίσω την ανάγκη της άµεσης ενίσχυσης µε
σύγχρονα µέσα και µε στελεχιακό δυναµικό της αστυνοµίας, µε
σοβαρή εκπαίδευση και κατάρτιση τόσο στον επιχειρησιακό όσο
και στον ψυχολογικό τοµέα για την αντιµετώπιση του σύγχρονου
εγκλήµατος, το οποίο διαρκώς εκσυγχρονίζεται, διαρκώς τρο-
φοδοτείται και χρηµατοδοτείται από τα κυκλώµατα του λαθρε-
µπορίου, του εµπορίου σάρκας και της διακίνησης των
ναρκωτικών. Γι’ αυτό και επιµένω ότι το φαινόµενο της βίας και
της εγκληµατικότητας απαιτεί ισχυρή πολιτική βούληση της Κυ-
βέρνησης, αλλά και αποφασιστική συµβολή της κοινωνίας. Απαι-
τεί συγκεκριµένη πολιτική πρόληψης µε ενεργό ρόλο των
συνδικάτων, µε ενεργό ρόλο των επαγγελµατικών φορέων της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά και των τοπικών συµβουλίων πρό-
ληψης της εγκληµατικότητας τα οποία επί χρόνια αρνείστε να
συγκροτήσετε.

Σήµερα οι συνάδελφοι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ που έλαβαν το
λόγο παρουσίασαν µε αληθή στοιχεία, µε συγκεκριµένα στοιχεία
και κυρίως µε µελανά χρώµατα την κατάσταση που επικρατεί
στον τοµέα των ναρκωτικών. Παρά το γεγονός ότι έχουµε επα-
νειληµµένα επισηµάνει ότι η πολιτική της Κυβέρνησης έχει οδη-
γήσει σε πολυάριθµα προβλήµατα, δεν βλέπουµε να γίνεται
καµία προσπάθεια ώστε να λυθούν. Και δεν είµαστε εµείς που
δεν τα βλέπουµε γιατί µας τυφλώνει, όπως είπατε προηγουµέ-
νως, το αντιπολιτευτικό µένος. ∆εν υπάρχει ούτε ένας φορέας
της επιστηµονικής κοινότητας της χώρας που να επιµένει ή που
µπορεί να υποστηρίξει ότι το πρόγραµµά σας υλοποιείται αυτήν
τη στιγµή. Εσείς βεβαίως το υποστηρίζετε, όπως και ο Υπουρ-
γός σας.

Εδώ και πέντε χρόνια ακούµε τις συνεχείς εξαγγελίες για το
περιβόητο Εθνικό Σχέδιο ∆ράσης. Μόλις πριν από λίγο µας ανα-

λύσατε τα τέσσερα βήµατα τα οποία έχετε κάνει από τον ∆εκέµ-
βριο µέχρι τώρα. ∆εν κυβερνάτε από το ∆εκέµβριο µέχρι τώρα.
Κυβερνάτε από το 2004 µέχρι σήµερα. Και από το 2004 µέχρι
τώρα, από τότε δηλαδή που καταγγέλλατε τις περίφηµες λίστες
ντροπής των δύο χιλιάδων τετρακοσίων ανθρώπων που περιµέ-
νουν για να µπουν στο πρόγραµµα απεξάρτησης, φτάσαµε στα
πέντε χιλιάδες άτοµα. Θέλετε να πούµε «τέσσερις χιλιάδες εν-
νιακόσια»; Να πούµε τέσσερις χιλιάδες εννιακόσια. ∆ύο χιλιάδες
τετρακόσια άτοµα ήταν για την ακρίβεια το 2004 και δεν ήταν
δύο χιλιάδες εξακόσια, όπως είπατε.

Σήµερα, µετά από τόσα χρόνια, το περίφηµο Εθνικό Σχέδιο
∆ράσης, όπως αρέσκεται και ο Υπουργός σας να αναφέρει συ-
νεχώς, είναι στην πραγµατικότητα «Γιοφύρι της Άρτας».

Και για να ακριβολογήσω, Σχέδιο ∆ράσης επιλέξατε να το κά-
νετε σχέδιο ανάδρασης των πεπραγµένων του ΠΑΣΟΚ, του προ-
γράµµατος που εισηγήθη το ΠΑΣΟΚ τα προηγούµενα χρόνια και
στο οποίο αναλάβατε -υποτίθεται- εσείς να διορθώσετε τα κακώς
κείµενα, να δηµιουργήσετε µία ανάδραση σε όλα τα προγράµ-
µατα, έτσι ώστε να έρθετε σήµερα και να ξεκινήσετε ουσιαστικά
όχι από την αρχή, αλλά υπό το µηδέν.

Οι λίστες, λοιπόν, της αναµονής του ΟΚΑΝΑ είναι λίστες ντρο-
πής, στην κυριολεξία, όπως όλοι οι συνάδελφοι προηγουµένως
ανέφεραν και αυτό σας χαρακτηρίζει. Όµως, το κυριότερο είναι
ότι όταν αυτά τα νέα παιδιά περιµένουν τόσα χρόνια -και από ό,τι
λένε οι ίδιοι οι υπολογισµοί, οι οικογένειές τους, ο φόβος των οι-
κογενειών τους είναι περίπου πέντε χρόνια για να µπουν στη
λίστα- αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι ο κίνδυνος για τη ζωή τους
µεγαλώνει. ∆ιότι αυτοί οι άνθρωποι, οι νέοι άνθρωποι είναι άν-
θρωποι άρρωστοι, είναι άνθρωποι σε εξάρτηση και αυτή η αρ-
ρώστια την οποία έχουν είναι µια αρρώστια που δεν διασφαλίζει
ότι θα έχουν πέντε χρόνια ζωής, αν συνεχίσουν στην ίδια κατά-
σταση.

Και επιµένουµε και ανησυχούµε, όπως ανησυχούν όλες οι οι-
κογένειες. Όµως, από ό,τι φαίνεται, δεν ανησυχεί η Νέα ∆ηµο-
κρατία, γιατί ίσως δεν το θεωρεί τόσο σηµαντικό, καθώς από ό,τι
φαίνεται -γιατί εµείς εδώ είµαστε για να κρίνουµε τα κυβερνη-
τικά πεπραγµένα, τις κυβερνητικές επιλογές- µε εσάς που εν-
διαφερόσασταν τόσο πολύ, επί πέντε χρόνια έχουµε σταθερή
ετήσια υποχρηµατοδότηση όλων των προγραµµάτων τα οποία
αφορούν τον τοµέα των ναρκωτικών.

Αποδεικνύεται τελικά ότι σ’ αυτόν τον τοµέα εφαρµόζετε την
πάγια πρακτική της Νέας ∆ηµοκρατίας, η οποία ωθεί τους πολί-
τες στον ιδιωτικό τοµέα. Τα ίδια, εξάλλου, κάνατε και µε το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Το ίδιο κάνετε και γενικότερα στον
τοµέα της υγείας. Ωθείτε τον κόσµο στο ιδιωτικό σύστηµα. Αφού
επιτρέπετε, κάνετε πως δεν καταλαβαίνετε, ανέχεστε δήθεν γιατί
είσαστε ευαίσθητοι, τα παράνοµα ιδιωτικά θεραπευτικά προ-
γράµµατα µε την ανοχή του ιδίου του Υπουργείου. Αυτή είναι η
αλήθεια.

Είχατε, µάλιστα, την ευκαιρία προηγουµένως, κύριε Υπουργέ,
να θέσετε και το ερώτηµα προς τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ
για να αποσαφηνίσουµε τη θέση µας εν όψει του προεδρικού δια-
τάγµατος που φέρνετε, για να κάνετε τι; ∆εν µας το είπατε. Για
να νοµιµοποιήσετε τα παράνοµα ιδιωτικά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι είναι γι’ αυτό και ανέχο-
νται…

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Κύριε Παπουτσή…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έχουν τεράστιες πολιτικές ευ-
θύνες.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Άρα, να είναι σε καλύτερη θέση προ-
κειµένου να συµµετάσχουν. Η ουσία είναι η νοµιµοποίηση των
παρανόµως λειτουργούντων σήµερα ιδρυµάτων, όπως ακριβώς
κάνατε…

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Θα ήθελα να σας διευκρινίσω ότι το νόµο που το
προβλέπει αυτό τον ψηφίσατε το 1993.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πολύ ωραία. Και λοιπόν;
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Τι και λοιπόν;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ένα λεπτό. Κοιτάξτε, το ΠΑΣΟΚ,
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όπως και όλες οι κυβερνήσεις, επιµένει να λειτουργούµε µέσα
στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Εφαρµόζουµε οδηγίες οι
οποίες διαµορφώνονται σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Ενσωµατώνουµε
στο εθνικό δίκαιο πολλές από αυτές τις πρωτοβουλίες οι οποίες
αναφέρονται στο ευρωπαϊκό επίπεδο. Ουδείς µας υποχρεώνει
να τις εφαρµόσουµε. Το αν θα εφαρµοστούν ή όχι, από εκεί και
πέρα, είναι ζήτηµα πολιτικής επιλογής. Και αυτή την πολιτική επι-
λογή εσείς την παίρνετε, την παίρνετε σήµερα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Μπορεί να έχει γίνει νόµος…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τη δυνατότητα δίνει.
Κύριε συνάδελφε, για να γίνω συγκεκριµένος, µόλις χθες τε-

λείωσε η συνεδρίαση στη Βουλή, ψηφίστηκε το νοµοσχέδιο της
Κυβέρνησής σας το οποίο αφορούσε τη νοµιµοποίηση των εται-
ρειών -γιατί αυτό είπε ο κύριος Υπουργός Οικονοµικών- των ει-
σπρακτικών εταιρειών που ορίζονται από τις τράπεζες για να
αναζητήσουν τις ληξιπρόθεσµες οφειλές των πελατών. Αυτό
αφορά εφαρµογή, ενσωµάτωση στην ελληνική νοµοθεσία του
Κοινοτικού ∆ικαίου, το οποίο Κοινοτικό ∆ίκαιο επιτρέπει αυτές
τις εταιρείες να υπάρχουν.

Η Κυβέρνησή σας, λοιπόν, ήρθε εδώ και µας είπε ότι απαγο-
ρεύει να είναι εισπρακτικές και τις κάνει µόνον ενηµερωτικές.
Γιατί εκεί η οδηγία είναι ελαστική και εδώ δεν είναι;

Σας διαβεβαιώ, λοιπόν, ότι στο Κοινοτικό ∆ίκαιο και στη διαδι-
κασία ενσωµάτωσης των οδηγιών, οι οδηγίες απαιτούν και πα-
ρέχουν τη δυνατότητα στα κράτη-µέλη της ελαστικής
εφαρµογής τους στην εθνική νοµοθεσία. Οι κανονισµοί, πλην
ελαχίστων εξαιρέσεων, της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι εκείνοι οι
οποίοι έχουν ανελαστική εφαρµογή στο εθνικό δίκαιο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Κύριε Παπουτσή, επιτρέπετε να σας διακόψω;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Παπουτσή,
επιτρέπετε τη διακοπή;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Για ένα δευτερόλεπτο µόνο, κύριε Παπουτσή, για
την αποκατάσταση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαρίστως.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Το 1993, ο νόµος που ψήφισαν τριακόσιοι Βουλευ-
τές, ήταν εθνική, εσωτερική νοµοθεσία.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πολύ ωραία.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Γιατί εκτίθεσθε, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε;
Μας µιλάτε για κοινοτική οδηγία. Μα, δεν είναι ενσωµάτωση.
Τριακόσιοι Βουλευτές, όλα τα κόµµατα, το ψήφισαν το 1993.

Τέλος πάντων, δώστε µας τη θέση σας ξεκάθαρα. Θέλετε ή
δεν θέλετε να αδειοδοτήσουµε τα ιδιωτικά κέντρα να λειτουρ-
γούν νόµιµα; Ναι ή όχι;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι, κύριε Σαλµά.
Και επειδή αναφερθήκατε και στην οµιλία του κ. Παπανδρέου,

την οποία επιλεκτικά διαβάσατε προηγουµένως…
Κύριε Σαλµά, µε µένα µιλάτε. Ανταλλαγή µηνυµάτων µε συ-

ναδέλφους οι οποίοι ενδεχοµένως έχουν διαφορετικές προσεγ-
γίσεις, παρακαλώ πολύ, όχι παρουσία µου. Με εµένα µιλάτε,
λοιπόν.

Επειδή αναφερθήκατε προηγουµένως στην οµιλία του κ. Πα-
πανδρέου, ο οποίος δήθεν ανέφερε όλα αυτά τα πράγµατα, τι
είπε; Είπε ότι µόνο υπό τον έλεγχο των δηµοσίων οργανισµών
υγείας. Ψεύδεστε ή δεν ψεύδεστε λοιπόν;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Έτσι είναι. Αυτό δεν το διά-

βασε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αφήστε, λοιπόν, την παραπληροφό-

ρηση. Μη νοµίζετε ότι εµείς δεν γνωρίζουµε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Για ποια λέτε; Για τα ιδιωτικά λέτε; Μήπως τα µπερ-
δέψατε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για τα δηµόσια νοσοκοµεία λέει, για
τους δηµοσίους φορείς λέει. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Έχω
εδώ την οµιλία του κ. Παπανδρέου. αφήστε τα αυτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Αυτή είναι η πολιτική τους. «Της
γάτας»..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ να ολο-
κληρώσει ο κ. Παπουτσής και µετά όποιος θέλει να απαντήσει,
εφόσον έχει τη δυνατότητα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως, έχει τη δυνατότητα ο κύ-
ριος Υπουργός.

Αλλά ένα πράγµα δεν επιτρέπω. ∆εν επιτρέπω την παραπλη-
ροφόρηση σε καµµία περίπτωση από κανέναν Υπουργό. Και αν
θέλετε, ευχαρίστως να µου δώσει ο Πρόεδρος το χρόνο, να δια-
βάσω ολόκληρη την οµιλία του κ. Παπανδρέου. Εδώ είναι. ∆εν
βλέπετε το σηµαντικό πρόβληµα το οποίο αντιµετωπίζουµε όλοι
µας.

Βεβαίως, εµείς δεν µιλούµε γενικώς στον αέρα. Γνωρίζουµε
ποιο ακριβώς είναι το πρόβληµα. Γνωρίζουµε ότι πίσω από την
υπόθεση των ναρκωτικών δεν είναι απλώς η καλή πρόθεση κά-
ποιων, αλλά ότι υπάρχουν οργανωµένα συµφέροντα. Γνωρίζουµε
ότι υπάρχει το οργανωµένο έγκληµα και ότι υπάρχουν εκβιασµοί.
Υπάρχουν πολύ µεγάλα συµφέροντα, άνοµα συµφέροντα, πα-
ράνοµος πλουτισµός, ξέπλυµα «βρώµικου» χρήµατος. Αυτό γί-
νεται µε τα ναρκωτικά. Μια ολόκληρη βιοµηχανία, η οποία
λειτουργεί πίσω από την Κυβέρνηση και από κάθε Κυβέρνηση.
Αυτή είναι η αλήθεια.

Βεβαίως και το γνωρίζουµε, αλλά την ίδια ώρα είναι συγκλονι-
στικό, όταν για του νέους ανθρώπους, στην ηλικία που ανακα-
λύπτει κανείς τη ζωή, δηλαδή ακόµα και στην ηλικία των
δεκαπεντέµισι χρόνων…

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να ανα-
καλέσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υφυπουργέ,
να ολοκληρώσει ο κ. Παπουτσής και µετά µπορείτε να πάρετε το
λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν επιτρέπω διακοπή από τον κύριο
Υφυπουργό.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Λέτε ότι υπάρχει ένα παράνοµο κύκλωµα πίσω από
την Κυβέρνηση για τη διακίνηση των ναρκωτικών.

Παρακαλώ, επειδή ίσως δεν κατάλαβε τι είπε εν τη ρύµη του
λόγου του, να το διορθώσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
Υφυπουργέ. Αυτό µπορεί να γίνει, όταν ολοκληρώσει ο κ. Πα-
πουτσής. Μπορείτε να ζητήσετε το λόγο και να θέσετε όποιο
θέµα θέλετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αν αυτό είναι το πρόβληµά σας, εγώ
σας είπα από κάθε Κυβέρνηση.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Είπε πίσω από κάθε Κυβέρνηση.
∆εν το ακούσατε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Παρακολουθείτε παρακαλώ πολύ το
τι ακριβώς λέµε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Από εµάς δεν είναι πίσω. ∆εν ξέρω από άλλες.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μάλιστα, καλώς. Θα είστε παγκόσµια
πρωτοτυπία εσείς, όπως το έχετε αποδείξει και σε µια σειρά άλ-
λους τοµείς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Παπουτσή,
κατανοώ ότι υπήρξαν διακοπές, αλλά σας παρακαλώ σ’ ένα
λεπτό, αν µπορέσετε, να ολοκληρώσετε για να προχωρήσουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως θα ολοκληρώσω, κύριε
Πρόεδρε, αλλά θα ολοκληρώσω, αναφερόµενος στην ευαισθη-
σία την οποία έχει το ΠΑΣΟΚ, στην ευαισθησία που έχει όλη η
κοινωνία. Γιατί είναι συγκλονιστικό για τα νέα παιδιά να ανακα-
λύπτουν και να επιχειρούν να ανακαλύψουν έναν άλλο κόσµο
µέσα από τα ναρκωτικά και να επιλέγουν έτσι ουσιαστικά το θά-
νατο και την ίδια στιγµή η πολιτεία, να σφυρίζει αδιάφορα και να
κοιτάει από µακριά τις εξελίξεις, αρεσκόµενη απλώς και µόνο σε
διάφορα επικοινωνιακά τρικ και σε διάφορες επικοινωνιακές ανα-
κοινώσεις και φιέστες. Γιατί αυτό κάνατε. Επικοινωνιακές φιέ-
στες, τις οποίες σήµερα επαναλάβατε εδώ και µας λέτε ότι έτσι
αντιµετωπίζετε το πρόβληµα των ναρκωτικών. Και την ίδια
στιγµή, δεν υπάρχει ελληνική οικογένεια που να µην έχει στον
περίγυρό της έναν τουλάχιστον άνθρωπο του οποίου να µην είναι
επίφοβη η ζωή τα επόµενα χρόνια. Γι’ αυτό αγωνιούµε.
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Επιπλέον, αναφέρατε και κάποια στοιχεία προηγουµένως.
Υποτίθεται ότι αυξήθηκε, λέει, η ζήτηση. Ακούστε! Αυξήθηκε η
ζήτηση!

Γιατί αυξήθηκε η ζήτηση, λοιπόν, κύριε Υπουργέ και κύριοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας; Τι είναι αυτό το οποίο αυξάνει τη ζήτηση για
τα ναρκωτικά; Είναι η ανεργία, είναι η έλλειψη χρηµάτων, είναι το
άγχος, η αβεβαιότητα για το αύριο, είναι η ανία, είναι οι γονείς
που δεν µιλούν, είναι η κοινωνία µας που έχει ευθύνη, µα πάνω
απ’ όλα είναι η πολιτεία η οποία δεν χρηµατοδοτεί τα κέντρα
πρόληψης τα οποία εσείς κλείνετε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Τη ζήτηση για θεραπεία είπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα και µην
εξεγείρεστε. Γιατί αυτήν την πραγµατικότητα τη βλέπει ο κάθε
Έλληνας πολίτης. ∆εν είµαστε µόνο εµείς εδώ, οι συνάδελφοι
Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ και ενδεχοµένως των άλλων κοµµάτων
της Αντιπολίτευσης. Ολόκληρη η ελληνική κοινωνία βλέπει µια
Κυβέρνηση άπραγη, κουρασµένη, ανίκανη να δώσει λύση στα βα-
σικά της προβλήµατα. Και τα βασικά της προβλήµατα δεν είναι
µόνο η οικονοµία, όπου έχετε τα πράγµατα όπως τα έχετε κάνει.
Υπάρχουν και αυτά που είναι σηµαντικά και που αφορούν την κα-
θηµερινότητα του πολίτη και κυρίως των νέων ανθρώπων.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Παπουτσή.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο για µια σύ-
ντοµη παρέµβαση;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης):

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να διευκρινίσω ότι µπορεί να µην είστε γιατρός,

κύριε Παπουτσή, και να µην είχατε ποτέ τη δυνατότητα να είστε
σε επαφή µε τη διαχείριση του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνι-
κής Αλληλεγγύης, αυτό όµως δεν σας στερεί τη δυνατότητα να
αντιλαµβάνεστε τα όσα λέµε. Είστε ένας πολιτικός υψηλού επι-
πέδου, µε κύρος, µε εµπειρία και δεν επιτρέπεται να µπερδεύετε
ορισµένα πράγµατα.

Αυξήθηκε η ζήτηση στους ανθρώπους, στους χρήστες, που
πάνε για υποκατάσταση, οι οποίοι από τέσσερις χιλιάδες που
ήταν το 2003, έγιναν εννέα χιλιάδες. ∆εν είπα εγώ ότι αυξήθηκε
η ζήτηση των ναρκωτικών.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Έγινε διάλογος, κύριε Υπουργέ, µε
τους συναδέλφους.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Εποµένως, παρακαλώ να το διορθώσετε για να µην
εκτίθεσθε στα Πρακτικά. Είπατε ότι ισχυρίστηκα ότι εννιά χιλιά-
δες δηλώνουν αύξηση της ζήτησης για τα ναρκωτικά. Αυτό δεν
ισχύει. Οι πρώην Υπουργοί το κατάλαβαν. Κρατώ όµως την υπο-
σηµείωσή σας –και είναι σηµαντικό- ότι ως ΠΑΣΟΚ είστε αντίθε-
τοι µε τα ιδιωτικά κέντρα που θα προσφέρουν υπηρεσίες, παρ’
ό,τι ψηφίσατε το νόµο που θα προέβλεπε την έκδοση του προε-
δρικού διατάγµατος. Και αυτό είναι σηµαντικό για να καταλάβει
και ο τελευταίος Έλληνας πολίτης πως δεν είναι δυνατόν να βρί-
σκεστε σε τόση αναντιστοιχία µε τα όσα λέτε µεταξύ σας.

Ευχαριστώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Τι είναι αυτά που λέτε, κύριε

Υπουργέ; Σοβαρολογείτε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.

Αδρακτάς, για έξι λεπτά, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητώντας µια επερώτηση

τόσο σπουδαία, είχα το δίληµµα να απαντήσω σε όσα ακούστη-
καν εκτός επερωτήσεως, ως ίσως θα όφειλα ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος; Γιατί συνηθίζεται να γίνεται η επερώτηση µια
γενική ερώτηση για τα πάντα προς την Κυβέρνηση. Θα αρκεστώ
µόνο στο να πω και να ευχηθώ «καλή ανάρρωση» στους αστυ-

νοµικούς που χτυπήθηκαν άνανδρα χθες και να µπω κατευθείαν
–έχω, δυστυχώς, λίγα λεπτά στη διάθεσή µου- στο πολύ σπου-
δαίο θέµα, τα ναρκωτικά.

Είναι ένα θέµα που δεν έχει χρώµα, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι. Αυτό το γνωρίζουµε όλοι και δεν ξέρουµε ποια οικογέ-
νεια αύριο είναι υποψήφια για να χτυπήσει. Εγώ έχω µια
προσωπική εµπειρία από το 1980 που ασχολούµαι µε τα ναρκω-
τικά στην Τοπική Αυτοδιοίκηση. Και ενθυµούµαι και ως γιατρός
πόσες επιθέσεις υφιστάµεθα τότε εµείς οι γιατροί που µπορού-
σαµε να γράψουµε παυσίπονα περίπου κοντά στην κατηγορία
των ναρκωτικών. Μας έσπαγαν τα γραφεία για να πάρουν τα συ-
νταγολόγια, τις σφραγίδες και τις τσάντες µας. ∆υστυχώς, δεν
κάναµε αυτό που έπρεπε να κάνουµε ως πολιτεία µέχρι σήµερα
και δεν το κάναµε γιατί στεκόµαστε και κάνουµε εδώ έναν αντα-
γωνισµό αριθµών. Τι έγινε σήµερα; Πού πήγε σήµερα η συζή-
τηση; Σε µια λογιστική αντιπαράθεση αν έβαλε περισσότερα το
ΠΑΣΟΚ, εάν η Νέα ∆ηµοκρατία έφτιαξε περισσότερα κέντρα και
πλήρωσε αυτά που χρωστούσε το ΠΑΣΟΚ, αν πρέπει να κάνουµε
κάτι παραπάνω.

Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του
ΠΑΣΟΚ, στην οµιλία σας είπατε και λίγα για τα ναρκωτικά. Και
είπατε πολύ σωστά για το µεγάλο πόλεµο των συµφερόντων.
Εκεί είναι το κλειδί. Σήµερα υπολογίζεται ότι ο προϋπολογισµός
της Ιταλίας είναι µικρότερος από τη διακίνηση των ναρκωτικών
σε χρήµα και σε όπλα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Θέλουµε να
τη δούµε; Εάν θέλουµε να τη δούµε, είµαστε υποχρεωµένοι να
πάρουµε αποφάσεις, αλλά αποφάσεις ουσιαστικές.

Θυµάµαι το 1990-1993, όταν υπήρξε µια πραγµατικά ευαισθη-
τοποιηµένη διακοµµατική κίνηση. Ήταν τότε και ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο κ. Παπανδρέου, ο κ. Κατσανέβας,
εγώ, ο κ. Ανδριανόπουλος, η κ. ∆αµανάκη, από όλα τα κόµµατα.
Τι είχαµε πει τότε, που είναι ακόµα επίκαιρο; Τι είναι που κάνει τα
ναρκωτικά να έχουν µεγάλη δύναµη; Αυτό που είπα, το οικονο-
µικό.

Εάν δεν σπάσει αυτός ο κρίκος, όσα κέντρα και να κάνουµε,
ό,τι και να προσφέρουµε από την οικονοµία του ελληνικού λαού
–αλλά και του κάθε λαού, γιατί δεν είναι ελληνικό µόνο, αλλά πα-
νευρωπαϊκό και παγκόσµιο- δεν θα λύσουµε το πρόβληµα. Πρέ-
πει να σπάσει ο κρίκος που αυτός ισχυροποιεί τα ναρκωτικά.
Ποιος τα ισχυροποιεί τα ναρκωτικά; Ο έµπορος. ∆εν ξέρουµε
όλοι πώς γίνεται; ∆εν ξέρουµε ότι την πρώτη δόση του τη δίνει
δωρεάν, µε την υποχρέωση να φέρει το δεύτερο φίλο; Έτσι δε
διακλαδώνεται σαν δέντρο στην κοινωνία µας σήµερα;

Άρα, πρέπει να αναγνωρίσουµε ότι αυτά τα παιδιά, αυτή η νε-
ολαία µας, το µέλλον του τόπου µας, είναι άρρωστοι. Είναι άρ-
ρωστοι! Πώς αντιµετωπίζουµε τον καρκινοπαθή; Γιατί αυτό το
παιδί –που έχει και εκεί ευθύνες η πολιτεία, αλλά επειδή έχω λίγο
χρόνο, δεν θα µπω στις ευθύνες της πολιτείας- έφθασε στα ναρ-
κωτικά; Έχει µεγάλες ευθύνες η πολιτεία που το παιδί έφθασε
στα ναρκωτικά. Οι αξίες, οι αρχές, οι θεσµοί κατέρρευσαν. Η οι-
κογένεια κατέρρευσε. Αυτό είναι ένα άλλο κοµµάτι που δεν έχω
το χρόνο να το αναπτύξω. Όµως, λέω τι πρέπει να κάνει η πολι-
τεία. Πρέπει να κόψει αυτόν τον κρίκο του συµφέροντος και του
χρήµατος και να υιοθετήσει αυτά τα παιδιά, αυτούς τους αρρώ-
στους ως αρρώστους της κοινωνίας µας. Είναι άρρωστα παιδιά
δικά µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Και τι πρέπει να κάνουµε; Όπως είχαµε πει τότε, το 1990-1993

που κάναµε αυτήν την προσπάθεια, πρέπει να τα περιθάλψουµε.
∆εν χαλάµε εκατοµµύρια και δισεκατοµµύρια για όλες τις άλλες
παθήσεις; Να προσέρχεται, λοιπόν, στο νοσοκοµείο, κάτω από
τον έλεγχο του ψυχολόγου του, να εξατοµικεύεται η δόση του,
να έχει τον κοινωνικό λειτουργό δίπλα του, να πάρει καθαρή σύ-
ριγγα για να αποφύγει το AIDS –άλλη µάστιγα- και να έχει και τον
κοινωνικό λειτουργό να τον πείσει να πάει για αποθεραπεία, για
να έχουν τότε αξία αυτά τα ιδρύµατα. Και να ενταχθεί, αφού λά-
βουµε και ειδικά µέτρα, στην κοινωνία.

Αυτή είναι η λύση. Και µάλιστα, εδώ θα έλεγα στον κύριο
Υπουργό ότι µπορεί η Κυβέρνηση, µπορεί ο Υπουργός µας –ο κ.
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Αβραµόπουλος έχει αυτή τη δυνατότητα- στο Συµβούλιο όλων
των Ευρωπαίων Υπουργών να το θέσει πανευρωπαϊκά αυτό το
ζήτηµα, να µπούµε µπροστά σ’ αυτή τη µάχη, αν θέλουµε να µη
χύνουµε «κροκοδείλια δάκρυα», αλλά να είµαστε ουσιαστικοί στη
λύση του προβλήµατος.

Όσα χρόνια και αν περάσουν, αν δεν δοθούν τέτοιες ουσια-
στικές λύσεις, δεν πρόκειται να επιλυθεί το πρόβληµα. Θα χά-
νουµε το µέλλον της κοινωνίας µας, του τόπου µας, τα παιδιά
µας και θα χάνουν όλες δυστυχώς οι κοινωνίες τα παιδιά τους.

Και θα πλουτίζουν άνθρωποι! Πράγµατι, κύριε Παπουτσή,
πλουτίζουν άνθρωποι! Πολλοί πλουτίζουν εις βάρος των παιδιών
µας που σήµερα τα βλέπουµε και τα κοιτάµε µε απορία!

Έχουµε ευθύνη όλοι, και η οικογένεια και η πολιτεία και η κοι-
νωνία. Τουλάχιστον, εµείς εδώ στη Βουλή, έχουµε υποχρέωση.
Σήµερα µιλώ κυρίως ως άνθρωπος, ως γιατρός, αλλά και ως
Βουλευτής και έχω την υποχρέωση να κάνω µία πρόταση. Σε
αυτήν την επιτροπή που έχουµε για τα ναρκωτικά, να έρθει επι-
τέλους αυτή η πρόταση, γιατί τότε, δυστυχώς, εξαιτίας άλλων
µηχανισµών δεν προχώρησε η διακοµµατική. Να επιβάλουµε σή-
µερα να έρθει για συζήτηση και να πάρουµε απόφαση γι’ αυτήν
την πρόταση. Και να την κατευθύνουµε και στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο αυτήν την πρόταση και να τη συζητήσουµε πανευρω-
παϊκά.

Αν αφήσουµε τους εµπόρους να νέµονται και να λυµαίνονται
όλα αυτά τα παιδιά, τα σηµερινά, δεν θα έχουµε ποτέ και κανένα
αποτέλεσµα και θα ερχόµαστε εδώ και θα λέµε ποια κυβέρνηση
έδωσε περισσότερα, ποια κυβέρνηση έδωσε λιγότερα και θα γί-
νεται µία στείρα αντιπαράθεση για το µέλλον και το θάνατο των
παιδιών µας.

Φθάνει η υποκρισία! Μέχρι εδώ! Ας πάρουµε πρωτοβουλία, αν
νοµίζουµε ότι έχουµε ευθύνη απέναντι στα παιδιά µας. Πιστεύω
ότι αυτό θα το πράξουµε αυτή τη φορά.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. ∆ρίτσας για έξι λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ στην τελευταία πρόταση που έκανε ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο εξαιρετικός
συνάδελφος κ. Αδρακτάς, δηλαδή να πάρουµε πρωτοβουλία.
Ναι, να κόψουµε ένα Μιράζ από τις εξοπλιστικές δαπάνες, κύριε
Αδρακτά και να το δώσουµε στην υπόθεση των ναρκωτικών, στην
υγεία, στην πρόνοια. Να κάνουµε αναθεώρηση των επιλογών µας
και των ιεραρχήσεων.

∆ιαφορετικά, η καλή πρόθεση –την οποία δεν θα αµφισβητήσω
εγώ για κανέναν µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα- καταλήγει να είναι
υποκριτική αντικειµενικά όσον αφορά το αν υπάρχει πραγµατική
πολιτική βούληση. ∆ιότι η πραγµατική πολιτική βούληση αναφέ-
ρεται σε ιεράρχηση αναγκών και σε ιεράρχηση στόχων για την
αντιµετώπιση των αναγκών µιας κοινωνίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ Α∆ΡΑΚΤΑΣ: Πολλά Μιράζ είναι στα συµφέρο-
ντα των άλλων…

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ωραία.
Εδώ αναδείχθηκε µία πάρα πολύ απλή και προφανής αλήθεια:

κέντρα πρόληψης. Εβδοµήντα ένα, είπε ότι είναι ο κύριος Υπουρ-
γός, εγώ ξέρω για εβδοµήντα δύο σε όλη την Ελλάδα. Το προϋ-
πολογισµένο κόστος για τη λειτουργία τους ανέρχεται στα
11.000.000 ευρώ ετησίως. Είναι ένας κοινωνικός θεσµός, στον
οποίο συµµετέχει κατά το ήµισυ η Τοπική Αυτοδιοίκηση και άλλοι
κοινωνικοί φορείς, όπως κατά το ήµισυ επίσης και το κράτος.
Πρόκειται για 5,5 εκατοµµύρια ευρώ ετησίως και δεν δίνονται.
Ήδη από το 2007 εκκρεµεί η χορήγηση αυτού του «τεράστιου
ποσού» για την κάλυψη των αναγκών των κέντρων πρόληψης, τα
οποία επιτελούν, όπως είπαν όλοι εδώ οι συνάδελφοι, έναν κε-
ντρικό στρατηγικού χαρακτήρα ρόλο στο ζήτηµα της αντιµετώ-
πισης της ουσιοεξάρτησης.

Πράγµατι, η ουσιοεξάρτηση είναι ένα πρόβληµα περίπλοκο και
έχει πολλαπλές απαντήσεις. Έχει την πρόληψη, έχει τη θεραπεία,
έχει την απεξάρτηση, την υποκατάσταση, την επανένταξη και την
αποποινικοποίηση. Για να µη γεµίζουν οι φυλακές και γίνονται
χώροι διάδοσης των ναρκωτικών.

Και δεν είναι ακριβές αυτό που είπε ο κύριος Υφυπουργός ότι
είναι οι περισσότεροι µε βαριά ποινικά αδικήµατα. Είναι χρήστες
που είναι κατηγορούµενοι για εµπορία.

Κύριε Υφυπουργέ, κατανοείτε τι σηµαίνει αυτός ο συνδυα-
σµός; ∆εν µπορείτε να έχετε αυτό το επιχείρηµα, γιατί σας απαλ-
λάσσει από ευθύνες, τις οποίες εσείς πρέπει να αναλάβετε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Εσείς τι προτείνετε;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Και έρχεστε να πείτε ότι θα ρυθµίσετε
τα ιδιωτικά κέντρα, όταν αναγνωρίζετε ότι παρανόµως λειτουρ-
γούν επί πέντε χρόνια. Εµείς είµαστε εναντίον των ιδιωτικών κέ-
ντρων. ∆εν µπορεί να γίνεται εµπόρευµα η απεξάρτηση, όπως
και καµµία κοινωνική παροχή και καµµία κοινωνική πρόνοια.
Όµως, δεν φτάνει αυτό.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Εσείς τι προτείνετε;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Αναγνωρίζετε τώρα, πέντε χρόνια µετά
τη διακυβέρνηση της χώρας από την παράταξή σας, ότι ανεχθή-
κατε επί πέντε χρόνια την παρανοµία και εξανίστασθε γιατί υπάρ-
χει στην κοινωνία του εµπορίου –και όχι στην κοινωνία των
αναγκών- η ισχύς των εµπόρων ναρκωτικών οι οποίοι καθορίζουν
και κυβερνήσεις.

Πράγµατι, καθορίζονται κυβερνήσεις από την οικονοµική ισχύ
των εµπόρων ναρκωτικών έµµεσα και όχι άµεσα, κύριε Υφυ-
πουργέ. Και µην υποκρινόµαστε. Είναι πανίσχυρο το εµπόριο του
χρήµατος, το εµπόριο των όπλων και το εµπόριο των ναρκωτι-
κών που κυβερνάει την παγκόσµια οικονοµία. Αυτή κυβερνάει και
σ’ αυτήν έρχεστε εσείς ως απολογητές.

Η Αριστερά λέει αυτό ακριβώς. Λέει ότι δεν µπορεί να εµπο-
ρευµατοποιούνται τα πάντα και ότι πρέπει να βάλουµε φραγµό.
Καµµία σχέση δεν µπορούν να έχουν ιδιωτικά συµφέροντα στην
καταπολέµηση των ναρκωτικών. Καµµία!

Το 1985 ήµουν στο Παρίσι και βρέθηκα µπροστά σε µία εικόνα.
Ένας clochard πέφτει αναίσθητος µπροστά µου. Σε λιγότερο από
πέντε-έξι λεπτά ήρθε ένα ασθενοφόρο, έβαλε ένα παραβάν
γύρω-γύρω, κατέβασε στρώµα που το φούσκωσε και µε πολύ µε-
γάλη φροντίδα τον έβαλε πάνω στο στρώµα, κατέβασαν ένα
µικρό κινητό ιατρείο επί τόπου και του έδωσαν την περίθαλψη
που χρειαζόταν για να τον επαναφέρουν και να σιγουρέψουν ότι
δεν κινδυνεύει η ζωή του και µετά τον µετέφεραν.

Το 1995, δέκα χρόνια µετά, στο Παρίσι είχαµε εκατοντάδες
ηλικιωµένους νεκρούς στα σπίτια τους από το ψύχος. Πρόκειται
για διεθνείς πολιτικές του νεοφιλελεύθερου καπιταλισµού, της
ακύρωσης του κοινωνικού κράτους και µην υποκρινόµαστε. Και
όταν δεν µπορείτε να αντιµετωπίσετε τα 5,5 εκατοµµύρια για τα
κέντρα πρόληψης, τι να µιλήσουµε για τα υπόλοιπα; Τι να µιλή-
σουµε για το «εθνικό σχέδιο δράσης», που ενάµιση χρόνο µετά -
2008 έως 2012- έχει κάνει ένα διάλογο, µια επιτροπή και τώρα
ετοιµάζεται να κάνει ένα προεδρικό διάταγµα και έχει διανυθεί
ήδη ο µισός περίπου χρόνος και αυτό είναι έργο κυβερνητικό;
Και αυτό είναι επιχείρηµα, για να αντιµετωπίσετε τη σηµερινή
επερώτηση του ΠΑΣΟΚ;

Να µη µιλήσουµε για τις ευθύνες του ΠΑΣΟΚ, αλλά να µιλή-
σουµε για τις πολιτικές εκείνες που όποιες κυβερνήσεις οποιου-
δήποτε κόµµατος ιεραρχούν υπέρ της ελεύθερης αγοράς όπλων
–όχι µόνο εµπορευµάτων και αγαθών- και ναρκωτικών και χρή-
µατος.

Για να βάλουµε τα πράγµατα σε µια τάξη και να µπορούµε να
συνεργαστούµε, αν θέλετε, µε ειλικρίνεια και χωρίς, πράγµατι,
υποκρισίες σε αυτές τις ιεραρχήσεις. Αλλιώς, θα συνηγορούµε
στην κατεύθυνση ενίσχυσης και της «λίστας», που θα γίνει από
πέντε χιλιάδες σε δεκαπέντε- είκοσι χιλιάδες, και στην περαιτέρω
ανάπτυξη της ζήτησης. Γιατί όλα αυτά είναι φαινόµενα της φτώ-
χειας, της απαξίωσης των αγαθών της ζωής, της αδυναµίας των
νέων ανθρώπων να δουν τον εαυτό τους ενταγµένο σε µια προ-
οπτική δηµιουργική. Ακριβώς αυτά θα πρέπει να δούµε ως θε-
ραπείες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
Απ’ αυτήν την άποψη η χρηµατοδότηση των κέντρων πρόλη-
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ψης πρέπει να γίνει αύριο πλήρης. Να εξοφληθεί το 2007, να εξο-
φληθεί το 2008, να εξοφληθεί το 2009 και να προϋπολογιστεί σε
αναβαθµισµένο επίπεδο το 2010. Τουλάχιστον αυτό, ως δείγµα
γραφής ότι έχουµε λάβει ένα ελάχιστο µήνυµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, κύριε Υφυ-

πουργέ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Επειδή άκουσα το συνάδελφο Βουλευτή που κα-
τήγγειλα για τα παράνοµα ιδιωτικά θεραπευτήρια, θα ήθελα,
κύριε συνάδελφε, σε εύλογο χρόνο να πάτε στη δικαιοσύνη, να
τα καταθέσετε και να τα καταγγείλετε, διότι οφείλω να σας ξα-
ναπώ άλλη µια φορά ότι η Κυβέρνησή µας και το Υπουργείο
Υγείας δεν έχει δώσει καµµιά τέτοια άδεια λειτουργίας και εφό-
σον γνωρίζετε ότι λειτουργούν παράνοµα και τα καταγγέλλετε
στη Βουλή, έχετε υποχρέωση να πάτε στη δικαιοσύνη και να τα
καταγγείλετε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εσείς είπατε ότι λειτουργούν παρά-
νοµα. ∆εν το είπα εγώ. Εσείς το είπατε, κύριε Υφυπουργέ.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Εσείς γνωρίζετε.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εσείς το είπατε. Είναι γραµµένο στα
Πρακτικά. ∆είτε το. Επικαλέστηκα τη δική σας τοποθέτηση.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Εγώ το είπα, γιατί επερωτώµαι για τα ιδιωτικά και
απήντησα και ήµουν υποχρεωµένος να απαντήσω. Εσείς έχετε
άποψη; Γνωρίζετε αν υπάρχουν ιδιωτικά;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εσείς είπατε ότι λειτουργούν και ότι
θα τα νοµιµοποιήσετε. Λειτουργούν και είναι απαράδεκτο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Α, εσείς, λοιπόν, δεν γνωρίζετε! Εσείς δηλαδή δεν
ξέρετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, σας
παρακαλώ, σηµειώστε τα θέµατα που προκύπτουν. Στη δευτε-
ρολογία µπορεί να τεθούν και να υπάρξει συνέχεια της συζήτη-
σης.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Η Κυβέρνηση πρέπει να µιλή-
σει επί των γεγονότων και των καταστάσεων. Εµείς δηλαδή πώς
να µιλήσουµε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ.
Βαΐτσης Αποστολάτος για έξι λεπτά.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής των
Ελλήνων): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, πρώτα απ’ όλα
θέλω να πω πως αυτό που έχει βγει µέχρι τώρα από τη συζήτηση
είναι ότι, όπως είπε και ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ, το ΠΑΣΟΚ δείχνει ότι έχει ευαισθησία. Τουλάχιστον αυτό
δείχνει. Και το έχει δείξει έµπρακτα από το γεγονός ότι και ο
ΟΚΑΝΑ έχει και επίθετο του κ. Σκουλάκη.

Και επειδή στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και ειδικά
µε τα θέµατα των ναρκωτικών ασχολούµαι για δεύτερο χρόνο
συνεχώς, θα πω πως ό,τι µπορούσε να κάνει έκανε. Το να κρίνω
εγώ, κάνοντας αντιπολίτευση στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση,
γιατί γέννησε ένα παιδί που δεν είχε την κατάλληλη προίκα κ.λπ.,
δεν είναι δική µου δουλειά, γιατί κυβερνάτε εσείς. Εσείς είστε
Κυβέρνηση και εσείς διαχειρίζεστε την τύχη του τόπου αυτήν την
ώρα.

Είναι αλήθεια βέβαια ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Νέας ∆ηµοκρατίας µίλησε µε τη σύµπνοια και τον πολιτισµό που
χρειάζεται αυτό το θέµα της κοινωνικής ευαισθησίας που µας
αφορά όλους το ίδιο, όπως είναι βέβαιο και ο φίλος µου ο κ. ∆ρί-
τσας που είδε στο Παρίσι αυτό το event µε τον clochard που
έτρεξαν και τον µάζεψαν.

Εγώ θυµάµαι ότι στο Παρίσι που γράφτηκαν και «Οι Άθλιοι»
του Ουγκώ τα πράγµατα είναι πολύ πιο άγρια, αλλά σίγουρα
αυτή την ώρα συναγωνιζόµαστε και το Παρίσι σε αθλιότητα, το
είδαµε σε εξώφυλλο µιας λαϊκής εφηµερίδας προχθές, µε τις σύ-
ριγγες που χτυπούν στα χέρια τους στην πλατεία Θεάτρου. Και

οµολογώ ότι δεν ξέρω ως συντεταγµένη κοινωνία εµείς και ως
πολιτικοί άντρες αυτή την ώρα, τι κάνουµε για αυτό που συµβαί-
νει στην Αθήνα, στο κέντρο.

Παλιότερα σε µια σχετική επίκαιρη ερώτηση είχα πει ότι η
Οµόνοια έχει γίνει ένα σούπερ µάρκετ. Σήµερα έχουν γίνει πολ-
λές Οµόνοιες σε όλη την ευρύτερη περιοχή της πρωτεύουσας
και το φαινόµενο είναι κάτι περισσότερο από τραγικό, είναι µια
κόλαση του Ντάντε.

Το θέµα των ναρκωτικών λοιπόν το οποίο δεν έχει να κάνει
ακριβώς µε το πρόσωπό σας, κύριε Πρωθυπουργέ, που απου-
σιάζετε αυτή την ώρα, έχει να κάνει όµως µε αυτό που θεσµικά
εκπροσωπείτε. Είναι δε η µεγαλύτερη πρόκληση στο χώρο της
υγείας και της ζωής κάθε Έλληνα πολίτη. Είναι έξαλλο και προ-
κλητικό το ότι δεν είστε εδώ. Πρόκληση, γιατί µαστίζει κυρίως τα
παιδιά µας, τους νέους, δηλαδή αυτό το κοινότατο µέλλον µας.
Πρόκληση, γιατί έχει ως άµεση συνέπεια το θάνατο. Και µάλιστα
εδώ θα κάνω µία παρένθεση και θα πω, επειδή πράγµατι διαβά-
σατε επιλεκτικό το κείµενο της πρωτοβουλίας του Αρχηγού της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τα ναρκωτικά, όπως µε έµφαση
είπε και ο κ. Αδρακτάς, είναι ασθένεια πριν και πάνω απ’ όλα.
Είναι νόσος και ως τέτοια πρέπει να αντιµετωπίζεται. Και ως
ασθενείς εµείς τουλάχιστον, αντιµετωπίζουµε όλους τους πά-
σχοντες.

Είναι απολύτως βέβαιο επίσης ότι εκτός από τις θανατηφόρες
ασθένειες, όπως το σύνδροµο ανοσολογικής ανεπάρκειας και
όλες οι άλλες, ακόµα και σεξουαλικώς µεταδιδόµενες ασθένειες
από τις βελόνες, είναι γιατί έχουµε διάφορες µορφές βίας και
διάφορες µορφές παραβατικών συµπεριφορών. Και βεβαίως
έχουµε και βαριά κατάθλιψη, η οποία είναι µία άλλη βαριά αρ-
ρώστια πρώιµη ή συνοδός της ναρκοµανίας θα πω εγώ, µε τον
παλιό όρο που αντιµετωπίζαµε τη νόσο αυτή.

Θα σας πω ότι συµβαίνει ένα πολύ παράδοξο. Η αγωγή των
µαθητών, γιατί τα σχολειά και οι φυλακές έχουν γίνει τα κέντρα
διακίνησης και δεν είναι µόνο οι έµποροι φίλτατε κύριε συνά-
δελφε, αυτοί οι οποίοι πρέπει να κτυπηθούν. Οι έµποροι είναι
µέρος µιας κοινωνίας η οποία είναι διαρθρωµένη έτσι µε αυτά τα
κοινωνικοοικονοµικά, όχι ακριβώς πρότυπα, αλλά συµβαίνοντα
αυτών των χρόνων που ζούµε. Είναι όµως τελείως παράλογο να
µιλάµε για προγράµµατα χορήγησης υποκατάστατων που καρ-
κινοβατούν και τις λίστες αναµονής του ΟΚΑΝΑ που όλοι όσοι
µίλησαν εδώ, τα είπαν ακριβώς όπως έχουν τα πράγµατα, που
περιµένουν σήµερα για να ενταχθούν κυριολεκτικά –είναι σί-
γουρο πια- πάνω από πέντε χιλιάδες άτοµα, πολύ πάνω.

Βέβαια, σε αυτό το σηµείο πρέπει να επισηµανθεί –δεν είναι
καθόλου παρένθεση- ότι η µεθαδόνη δεν είναι πανάκεια, το έχει
παραδεχθεί όλη η ιατρική κοινότητα, ως θεραπευτική µέθοδος.
Συντηρεί, αυτό είναι καλό, γιατί δίνει την ελπίδα, αλλά αυτό ση-
µαίνει ότι είναι απολύτως απαραίτητο, πρώτον, να βρεθούν τα
χρήµατα. Άκουσα που είπατε για την Τοπική Αυτοδιοίκηση, για το
50%, για διάφορα πράγµατα που δροµολογούνται, προκειµένου
να γίνουν σοβαρά προγράµµατα.

Επιτέλους, αυτό σας λέµε: Κάντε τα! Χρηµατοδοτείστε, πλη-
ρώστε τους νοσηλευτές, τους γιατρούς, τους ψυχολόγους, όλο
αυτό το προσωπικό που έχει να πληρωθεί µήνες, γι’ αυτό σας κά-
νουµε τη µία ερώτηση µετά την άλλη, απλή, επίκαιρη, επερωτή-
σεις.

Στο ΠΑΣΟΚ ο κ. Σκουλάκης µάς έχει σύρει σε ένα χορό ερω-
τήσεων. Επιµένω δείχνοντας µία ευαισθησία και εσείς δείχνετε
ένα χορό του Ζαλόγγου στο θέµα αυτό. ∆ιότι κυριολεκτικά, δεν
βλέπουµε να γίνονται πράγµατα που να δείχνουν ότι νοιάζεστε
για τον άνθρωπο, νοιάζεστε γι’ αυτήν την πραγµατικά κολάσιµη
κατάσταση που βιώνουν όλοι.

Θέλω να πω τελειώνοντας ότι είναι απολύτως απαραίτητο να
έχουν ελεύθερη πρόσβαση στα προγράµµατα απεξάρτησης όλοι
οι χρήστες που θέλουν να ενταχθούν σ’ αυτά.

Για όλους αυτούς τους έγκλειστους χρήστες ψυχοτρόπων ου-
σιών χρειάζεται ένας εµπλουτισµός και µια επέκταση των προ-
γραµµάτων συµβουλευτικής υποστήριξης των κρατουµένων της
οµαδικής αλλά και της ατοµικής προσέγγισης, δηλαδή µια ολο-
κληρωµένη θεραπευτική πρόταση. Γι’ αυτούς τους ασθενείς που
είναι άτοµα που τελούν υπό καθεστώς κράτησης, αλλά και για
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αποφυλακισµένους χρήστες, χρειάζεται η λειτουργία εξειδικευ-
µένων δοµών υποδοχής καθώς και ένα είδος πολυεπίπεδο, έναν
προγραµµατισµό ζωής. Τα συγκεκριµένα µέτρα και η υλοποίησή
τους για οµαλή κοινωνική επανένταξη των απεξαρτηµένων έχουν
στόχο την επαγγελµατική τους αποκατάσταση και βελτίωση της
κοινωνικής τους θέσης. Αυτό είναι ένα αναπόσπαστο κοµµάτι
µιας διαδικασίας πραγµατικά απεξάρτησης.

Για τα σχολειά δεν προλαβαίνω να πω. Για τα µέτρα πρόλη-
ψης υποστήριξης στους κόλπους της οικογένειας πρέπει να πάτε
ακόµα πιο κει και πιο κει το όλο πρόγραµµα. Τέλος είναι ανα-
γκαίος ένας αυστηρότερος έλεγχος στην ηλεκτρονική διακίνηση
των ναρκωτικών ουσιών.

Κι όλα αυτά για να αισθανθούν οι άνθρωποι αυτοί ότι ζουν σε
ένα κράτος πραγµατικής πρόνοιας και κοινωνικής αλληλεγγύης
και µέριµνας όπως είναι ο τίτλος του Υπουργείου σας. Και αυτό
ξέρετε είναι ένα τεράστιο βήµα για την ενεργή δική τους συµµε-
τοχή στη θεραπεία και την επιτυχία της θεραπείας. Αυτά βέβαια
συµβαίνουν σε ένα σύστηµα ουµανιστικό, ανθρωποκεντρικό, σε
ένα κράτος ανθρώπινο και ελεύθερο.

Εδώ αυτά που συµβαίνουν και επισυµβαίνουν, µε αυτά τα δύο
φαινόµενα που ήδη ο κ. Φλωρίδης είπε πριν, το θάνατο έξω από
το Τζάνειο µε δίωρη καθυστέρηση του αυτοκινήτου της υπηρε-
σίας και µε τον τραυµατισµό των δύο αστυνοµικών, δείχνουν ότι
ζούµε σε ένα κράτος το οποίο ελάχιστα δηµοκρατικό φαίνεται
να είναι γιατί υπάρχει µια τροµοκρατία και µία ανικανότητα ελέγ-
χου τροµακτική.

Κάντε ό,τι µπορείτε. Ακόµα και η πρόταση του κ. ∆ρίτσα να κό-
ψετε ένα Μιράζ και να δώσετε τα λεφτά αυτά, θα βοηθήσει ώστε
τα προγράµµατα αυτά των ναρκωτικών να λυθούν εδώ και τώρα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Το λόγο έχει ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Απόστολος Κα-

κλαµάνης.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οι συνάδελφοί

µου του ΠΑΣΟΚ αλλά και οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι που
µίλησαν, νοµίζω επαρκέστατα και εκτεταµένα αναφέρθηκαν στο
µεγάλο πρόβληµα των ναρκωτικών. Και από την πλευρά µου θα
ήθελα να µιλήσω για µία παράµετρο αυτού του µεγάλου προ-
βλήµατος, τη σύνδεση του προβλήµατος των ναρκωτικών µε τα
προβλήµατα της ψυχικής υγείας.

Θέλω να αναφέρω το εξής στο Σώµα. Το ερέθισµα ήταν µια
εκποµπή που άκουσα πριν από λίγες µέρες σε ένα ραδιοφωνικό
σταθµό. Στην Ελλάδα και αυτό είναι συγκλονιστικό, το 55% των
εισαγοµένων στα δηµόσια ψυχιατρεία γίνεται ύστερα από ει-
σαγγελική παραγγελία. Και ένα µεγάλο µέρος αυτών που εισά-
γονται ύστερα από εισαγγελική παραγγελία, είναι άτοµα
εξηρτηµένα από ψυχοτρόπους ουσίες, όπως επιστηµονικότατα
ανέφερε ο κ. Βαΐτσης και νοµίζω είναι και ο καλύτερος όρος από
το τοξικοµανής κ.λπ.

Αντιλαµβάνεται κανείς, λοιπόν, τι ακριβώς συµβαίνει σ’ αυτήν
τη χώρα. Αν συγκρίνει αυτό το ποσοστό που ανέφερα, το 55%, µε
ένα νούµερο που δεν υπερβαίνει το 5% µε 6% στις χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, σηµαίνει ότι η κοινωνία, οι εισαγγελικές
αρχές και το δηµόσιο σύστηµα υγείας συνεργούν σε µία κατά-
σταση µεσαιωνικού χαρακτήρα.

Στο Μεσαίωνα αυτός που είχε εκδηλώσει οποιαδήποτε ψυχική
νόσο, βαπτιζόταν όργανο του διαβόλου και ερρίπτετο στην πυρά.

Εγώ νοµίζω ότι δεν είναι µακριά η µεταχείριση µε αυτόν τον
τρόπο που γίνεται τον εξαρτηµένο από ψυχοτρόπους ουσίες δι’
αυτής της µεθόδου.

Έχω υπ’όψιν µου την περίπτωση των δύο ψυχιατρικών νοσο-
κοµείων που είναι και αυτά στη δυτική Αθήνα, εκεί στην περιοχή
των δήµων –ο κ. Αδρακτάς ως Περιστεριώτης το γνωρίζει- των
«κολασµένων». Και δεν ξέρω ποιες θα ήταν οι αντιδράσεις οι κοι-
νωνικές στα κέντρα πρόληψης ή ακόµα και στα κέντρα αποθε-
ραπείας και ενσωµάτωσης των απεξαρτουµένων από τις ουσίες
αυτές, εάν αυτά δηµιουργούνταν γιατί όχι στην Κηφισιά, γιατί όχι
στην περιοχή που µένω κι εγώ, στην περιοχή του Αµαρουσίου;
Γιατί να τα τοποθετούµε εκεί που χαρακτηρίζουµε ως λαϊκές συ-
νοικίες; Αυτός είναι ένας πρόσθετος λόγος αντιδράσεων.

Έρχοµαι, λοιπόν, σε αυτό το κύριο ζήτηµα και πιστεύω ότι θα
απασχολεί όλους όσους µου κάνετε την τιµή να µε ακούτε αυτήν
τη στιγµή.

Κάθε εβδοµάδα το ∆ροµοκαΐτειο Νοσοκοµείο, το οποίο όπως
ξέρετε στερείται βασικών υποδοµών, δηλαδή δεν υπάρχουν για-
τροί ούτε µέσα -για να µην πω ότι έχουν και άλλες ελλείψεις
ακόµα και στο Ακτινολογικό τους Τµήµα- υποδέχεται αυτούς
τους υποτιθέµενα ψυχικώς πάσχοντες αλλά που στην πραγµατι-
κότητα είναι κάποια άτοµα που έχουν την εξάρτηση αυτή από
ψυχοτρόπους ουσίες και ταυτόχρονα εκδηλώνουν µία παραβα-
τική συµπεριφορά, η οικογένεια ή ο περίγυρος δεν µπορεί αλ-
λιώς να το αντιµετωπίσει και λένε, ας βρούµε κάποιον γιατρό, να
βρούµε κάποιον τρόπο ο εισαγγελέας να τον στείλει στο Ψυχια-
τρείο. Εκεί υπάρχει µία περιοχή τετρακοσίων στρεµµάτων µε
έναν µόλις φύλακα και γύρω από τη µάντρα του ∆ροµοκαϊτείου
µπορεί κανείς να διαπιστώσει καθηµερινά να περιφέρονται
άτοµα, «βαποράκια» όπως τα λένε, που εφοδιάζουν µε ναρκω-
τικά φυσικά αυτούς τους ασθενείς αντί να τους πάνε σε κάποιο
κέντρο αποθεραπείας.

Εδώ όµως και στις φυλακές, όπως ξέρουµε, είναι ο ένας πάνω
στον άλλον. Ακόµα και στον Αυλώνα στις φυλακές ανηλίκων
έχουµε δεκαπεντάχρονα και δεκαεξάχρονα παιδιά µαζί µε κατα-
δικασµένους για βαρύτατα εγκλήµατα του Κοινού Ποινικού ∆ι-
καίου. Και γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά ότι η εγκληµατικότητα
συνυπάρχει τουλάχιστον µε τη χρήση ναρκωτικών, αν δεν υπάρ-
χει και µε την εµπορία ναρκωτικών και µε τα γνωστά που γνωρί-
ζουµε όλοι. Είναι γνωστό ότι κατηγορούµενοι µε βαρύτατα
εγκλήµατα και ταυτόχρονα έµποροι ναρκωτικών διαφεύγουν από
τις κυρώσεις που πράγµατι τους αξίζουν, γιατί περνούν ως χρή-
στες και ως απλοί χρήστες µπορούν να φιλοξενούνται σε οποια-
δήποτε φυλακή και να συνυπάρχουν µε άλλους κρατουµένους
και έτσι οι φυλακές µας να είναι ένας τρόπος ανάπτυξης και επέ-
κτασης της ζήτησης ναρκωτικών, κύριε Υφυπουργέ!

Οι συνάδελφοί µου σας είπαν για την αύξηση της ζήτησης.
Υπάρχει και είναι λογικό να υπάρχει αύξηση της ζήτησης ναρ-
κωτικών από τη στιγµή που η ζήτηση άλλων αγαθών ολοένα και
µειώνεται. Όταν επέρχεται αυτή η «καταιγίδα» της φτώχειας και
της δυστυχίας, τέτοια «αγαθά» ζητούνται περισσότερο και τέ-
τοιες τάσεις και άλλες πολύ πιο επικίνδυνες αναπτύσσονται στην
κοινωνία.

Κύριε Πρόεδρε, είναι χαρακτηριστικό ότι πριν από δύο µήνες
δύο ασθενείς από το ψυχιατρείο µεταφέρθηκαν σε κώµα από
υπερβολική χρήση ναρκωτικών στο Θριάσιο Νοσοκοµείο. Είναι
πράγµατι συγκλονιστικό. Από το νοσοκοµείο όπου υποτίθεται ότι
εισήχθησαν ως ψυχικώς πάσχοντες µεταφέρθηκαν σε κώµα στο
Γενικό Νοσοκοµείο. ∆εν ήταν φυσικά δυνατή η προστασία τους
ούτε καν από τους επισκέπτες, διότι δεν προβλέπεται η λήψη κά-
ποιων µέτρων ώστε να ελέγχονται συγγενείς ή φίλοι που επισκέ-
πτονται τους ψυχασθενείς και φέρνουν και ναρκωτικά µαζί τους.
Βέβαια είναι χαρακτηριστικό αυτό για να καταλάβουµε όχι µόνο
την ανάγκη πρόληψης αλλά και θεραπείας και ενσωµάτωσης στη
συνέχεια των ατόµων αυτών στην κοινωνία. ∆εν υπάρχει το πε-
ρίφηµο σχέδιο, όπως είπαν οι συνάδελφοί µου πριν. Εδώ και ενά-
µιση χρόνο είναι στα συρτάρια του Υπουργείου.

Είναι χαρακτηριστικό, κύριε Πρόεδρε, ότι άτοµο που µε ει-
σαγγελική παραγγελία οδηγήθηκε στο ψυχιατρείο άρπαξε το πι-
στόλι από τον αστυνοµικό που το συνόδευε στο αυτοκίνητο της
Αστυνοµίας και το όπλο βρέθηκε κάτω από το µαξιλάρι του, γιατί
η µητέρα του είχε την πρόνοια να επιστήσει την προσοχή κά-
ποιων. Είναι µια κατάσταση οργουελική, µια κατάσταση µεσαιω-
νική, τριτοκοσµική. Σωστά είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
του ΛΑΟΣ ο οποίος γνωρίζει καλύτερα τα ζητήµατα αυτά, όπως
και ο κ. ∆ρίτσας –εµείς δευτερογενώς από πολιτικό ενδιαφέρον
προσεγγίζουµε το ζήτηµα- ότι είναι κρίµα, είναι αδύνατο να ψά-
χνουµε στο παρελθόν να βρούµε δικαιολογίες για το τι δεν κά-
νουµε εµείς σήµερα. Το παιδί γεννήθηκε. Την «προίκα», αφού
µεγάλωσε, ας την κοιτάξουν αυτοί που έχουν τώρα την επιµέλειά
του κι εµείς αυτό ζητάµε.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα πω πως είναι χαρακτηριστικό
ότι αυτή τη στιγµή είµαστε η µόνη χώρα από τις είκοσι επτά όπου
δεν λειτουργεί εθνικό κέντρο τεκµηρίωσης και πληροφόρησης
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των Βρυξελλών, του κέντρου των αποφάσεων, σ’ ό,τι αφορά τα
ναρκωτικά διότι το ΕΠΙΨΥ, το οποίο διαχειρίζεται αυτό το πρό-
γραµµα, το καταχρεώσατε από πάνω και τελικά έπαψε να υπάρ-
χει.

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, δεν ξέρω αν ξανάρχισε η λειτουργία
του κέντρου, αλλά το πρόγραµµα που υπήρχε στο ΕΠΙΨΥ για την
εκπαίδευση των στελεχών των κέντρων πρόληψης καταργήθηκε
και δεν λειτουργεί. Εποµένως τι µιλάµε για κέντρα πρόληψης
όταν το στελεχιακό δυναµικό τους δεν µπορεί πλέον να εκπαι-
δεύεται εκεί που εκπαιδευόταν γιατί καταργήσατε το πρό-
γραµµα;

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε.
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ολοκληρώθηκε ο κύκλος των οµιλητών.
Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-

θούν από τα νότια θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής, είκοσι µαθήτριες και
µαθητές και 2 συνοδοί - καθηγητές από το 1ο Γενικό Λύκειο Ξάν-
θης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

Εισερχόµαστε στις δευτερολογίες.
Ο κ. Σκουλάκης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο κύριος Υφυπουργός εµφανίστηκε λίγο-πολύ σήµερα υπε-

ρήφανος για ό,τι έχει κάνει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
στον τοµέα των ναρκωτικών. Ξεκινώντας την αγόρευσή του διέ-
πραξε ένα µείζον ατόπηµα: Παραποίησε τις δηλώσεις και την οµι-
λία του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ στο Ζάππειο. Ευτυχώς που έκανε
αυτή τη δήλωση ο Πρόεδρος και ξεκαθάρισε τα πράγµατα, γιατί
η πρόταση που έχει έλθει στην επιτροπή –κύριε Υφυπουργέ,
εσείς λείπατε- δεν τα ξεκαθαρίζει.

Γι’ αυτό και εµείς ζητήσαµε να γίνει ειδική συνεδρίαση σχετικά
µε την πρόταση του ΟΚΑΝΑ για ελεγχόµενη συνταγογράφηση
και χορήγηση των υποκατάστατων κατ’ οίκον. Να σας διαβάσω
επί λέξει. Και να είµαστε όλοι πολύ προσεκτικοί και ειδικά εσείς
όταν αναφέρεστε στον Αρχηγό του κόµµατός µας και αυριανό
Πρωθυπουργό. Ακούστε µε παρακαλώ. Λέει επί λέξει: «…εγκα-
ταλείφθηκε ένα πρόγραµµα που θα µπορούσε να βοηθήσει αυτά
τα παιδιά. Ακόµα και να παίρνουν την συνταγή τους και να χο-
ρηγείται το υποκατάστατο στο σπίτι τους µέσα από την σωστή
επίβλεψη πάντα των αρµόδιων αρχών της υγείας, των νοσοκο-
µειακών αρχών».

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Πώς θα γίνει αυτό, κύριε Σκουλάκη. Πείτε το µου να
το καταλάβω. Στη Βουλή πείτε το. Εξειδικεύστε το, κύριε Σκου-
λάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ έπρεπε
να κάνει εξειδίκευση; Τι είναι αυτά τα πράγµατα; Έτσι θα µπο-
ρούσαν να αντιµετωπίζονται αυτά τα παιδιά σωστά και ανθρώ-
πινα. Αυτή ήταν η γενική θέση του Προέδρου µας. Εµείς
δεσµευθήκαµε στην επιτροπή, όταν ήρθε το θέµα, ότι θα την µε-
λετήσουµε µε πολύ προσοχή. Να γίνει ειδική συνεδρίαση, να έρ-
θουν οι θεραπευτές στην Επιτροπή, να γίνει διεξοδική συζήτηση
διότι είναι ένα πάρα πολύ λεπτό θέµα. Αυτή ήταν η θέση µας,
αυτή είναι η θέση µας, αυτή τη θέση εξέφρασε ο Πρόεδρός µας.

Και να σας πω και κάτι; Είµαστε περήφανοι σαν παράταξη που
εµείς επιβάλλαµε στην ελληνική κοινωνία να αντιµετωπίζονται οι
χρήστες ως ασθενείς και όχι ως εγκληµατίες. Αυτή είναι η µε-
γάλη µας διαφορά. Και έχουν ανάγκη ειδικής θεραπευτικής προ-
σέγγισης. Και αυτό κάναµε µε πολύ κόπο και παρά τις δικές σας
αντιδράσεις.

Επίλεκτα στελέχη της παράταξής σας, κύριε Υφυπουργέ, σή-
κωσαν την επανάσταση στη βόρεια Ελλάδα και έκαναν δηλώσεις
και έπαιρναν αποφάσεις των οργάνων και της Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης. Ο κ. Παπαγεωργόπουλος πήρε απόφαση οµόφωνη να
µην αφήσει το κέντρο επανένταξης στα Λαδάδικα. Φέραµε τον
κ. Παπαγεωργόπουλο στην επιτροπή και αναγκάστηκε να αλλά-

ξει απόφαση. Μήπως ενθυµήστε τη θέση του επίλεκτου στελέ-
χους σας της Νέας ∆ηµοκρατίας, του Νοµάρχη Θεσσαλονίκης,
ο οποίος έλεγε «όποιος θέλει µονάδα µεθαδόνης να την στείλει
δίπλα στο σπίτι του»;

Αυτά ήταν η καταστροφή του προγράµµατός µας, των προ-
σπαθειών µας, γιατί βεβαίως υπήρχαν αντιστάσεις, υπήρχαν προ-
βλήµατα. Και βγαίνουν επίλεκτα στελέχη της παράταξής σας και
κάνουν αυτόν τον πόλεµο χωρίς να παρέµβει κανένας τότε. Ούτε
ο Αρχηγός της Νέας ∆ηµοκρατίας ούτε κανένα άλλο στέλεχος να
τους επαναφέρει στην τάξη. Και είχαµε τεράστια προβλήµατα.

Και πάρα ταύτα µε πολύ δυσκολία καταφέραµε και στήσαµε
ένα δίκτυο και των κέντρων πρόληψης. Πολύ σωστά είπε ο Πρό-
εδρος κ. Κακλαµάνης ότι το Κέντρο Εκπαίδευσης Στελεχών Πρό-
ληψης δεν λειτουργεί από το τέλος του 2006 λόγω µη
χρηµατοδότησης. Σταµάτησε το Εθνικό Παρατηρητήριο να λει-
τουργεί για ένα εξάµηνο το 2008 λόγω µη χρηµατοδότησης. Και
τώρα κινδυνεύει να ξανακλείσει γιατί σταµάτησε πάλι η χρηµα-
τοδότηση.

Για ποια επιτέλους επιτεύγµατα είστε υπερήφανος; Για το ότι
µετά από έξι χρόνια µας είπατε σήµερα ότι προωθείτε το προε-
δρικό διάταγµα για τα θεραπευτικά; Καλά, δεν είναι ντροπή µετά
από έξι χρόνια να µας λέτε ότι τώρα θα το προωθήσετε; Μας κα-
ταθέσατε σήµερα το εθνικό σχέδιο δράσης. Μετά από έξι χρόνια.
Έξι χρόνια δεν εφάρµοζαν το δικό µας. Έλεγαν ότι θα φέρουν το
δικό τους. ∆εν έφεραν τίποτα. Σήµερα το κατέθεσαν. Θα δούµε
τι λέει.

∆ιάβασα όµως πρόχειρα και ήθελα να σας παρακαλέσω να
µου απαντήσετε κάτι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
Σκουλάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τελειώνω.
Λέει εδώ στην οικονοµοτεχνική µελέτη, στο τέλος, ότι για την

πρόληψη µέσα στην τετραετία θα διατεθούν 16.742.000 ευρώ,
το οποίο µεθερµηνεύεται σε 4.180.000 ευρώ το χρόνο. Αυτή είναι
η δέσµευσή σας ότι θα στηρίξετε τα κέντρα πρόληψης; Για
όνοµα του Θεού, κύριε Υφυπουργέ. Εξηγήστε µας γιατί δεν ξέ-
ρουµε τι σηµαίνουν αυτά τα πράγµατα. Θα τα µελετήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Σκουλάκη.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Είναι
επιτυχία σας ότι το…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Σκουλάκη,
ρίξτε µια µατιά στο ρολόι σας παρακαλώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: …Κέντρο Απεξάρτησης Φυλακι-
σµένων Χρηστών στον Ελαιώνα σάς το παραδώσαµε µε πενήντα
χρήστες και εξακολουθεί να έχει πενήντα, ενώ έχει δυναµικότητα
τριακοσίων ασθενών; Αυτά είναι τα επιτεύγµατά σας;

Πρέπει να είστε προσεκτικός, κύριε Υφυπουργέ. Εµείς δεν λύ-
σαµε το πρόβληµα των ναρκωτικών. Είµαστε περήφανοι, όµως,
που δροµολογήσαµε ένα δίκτυο και υπηρεσιών πρόληψης και
υπηρεσιών θεραπείας, το οποίο επαινέθηκε και από τον ΟΗΕ -
που επαινεί την Ελλάδα για τα θεραπευτικά της προγράµµατα-
και από το Ευρωπαϊκό Παρατηρητήριο, που λέει ότι τα κέντρα
πρόληψης έχουν µετρήσιµα θετικά αποτελέσµατα.

Αυτή είναι η προσφορά µας στον αγώνα. Κανείς δεν έλυσε το
πρόβληµα, αλλά για όνοµα του Θεού, µην εγκαταλείπετε αυτές
τις προσπάθειες που µε κόπο κτίσαµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Σκουλάκης µε

φέρνει σε δύσκολη θέση, διότι λέει ενδιαφέροντα πράγµατα,
αλλά πρέπει να τηρήσουµε και τη διαδικασία.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είναι αυθεντία σε αυτά τα θέ-
µατα επί χρόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Φλωρίδης έχει
το λόγο για δύο λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, πρώτα απ’ όλα πρέπει
να σας πω ότι οφείλω να συγχαρώ τον Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αδρακτά, ο οποίος µε το µεγα-
λύτερο µέρος της αγόρευσής του συνετάχθη απολύτως µε τα
όσα είπαµε όλοι εµείς και όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης,
αναφερόµενος στις πολύ µεγάλες παραλείψεις της Κυβέρνησής
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του, της Κυβέρνησης που υποστηρίζει και σ’ αυτό το µεγάλο ζή-
τηµα το οποίο συζητάµε.

Απευθυνόµενος στον κύριο Υφυπουργό έχω να του πω το
εξής: Κύριε Υφυπουργέ, η δική µας κυβερνητική και κοινοβου-
λευτική εµπειρία διδάσκει –και πιστέψτε αυτά που σας λέω- ότι
δεν είναι ο καλύτερος τρόπος όταν συζητάµε µεγάλα κοινωνικά
προβλήµατα, όπως αυτό της εξάρτησης των ανθρώπων, και κυ-
ρίως των νέων, από τα ναρκωτικά να χρησιµοποιούµε πολλούς
αριθµούς. Θα έλεγα ότι είναι ο χειρότερος τρόπος. Σήµερα,
άραγε, σε ποιον αριθµό θα εντάξουµε αυτόν τον εικοσιεννιά-
χρονο νέο που πέθανε αβοήθητος πενήντα µέτρα από το Τζάνειο
Νοσοκοµείο; Ποιος αριθµός καλύπτει αυτό το θάνατο και ποιος
αριθµός καλύπτει αυτή τη µεγάλη αγωνία των χιλιάδων οικογε-
νειών στην Ελλάδα για αυτό το πρόβληµα;

Έχω να σας πω µια φράση. Υπάρχουν πορίσµατα οµόφωνα
της διακοµµατικής επιτροπής της Βουλής αυτά τα χρόνια που
εσείς κυβερνάτε για το ζήτηµα των ναρκωτικών. Επιτέλους στο
λίγο χρόνο που σας απέµεινε ως Κυβέρνηση, ελάχιστο θα έλεγα,
τουλάχιστον ασχοληθείτε, όσο µπορείτε να ασχοληθείτε σοβαρά,
µε τα πορίσµατα της διακοµµατικής επιτροπής της Βουλής.
Κάντε κάτι απ’ αυτά που λέει η επιτροπή της Βουλής. Υπάρχουν
πολύ µεγάλες πολιτικές ευθύνες στην Κυβέρνηση για όλα όσα
συµβαίνουν στο ζήτηµα της αντιµετώπισης της µάστιγας των
ναρκωτικών. Και βεβαίως είναι και στίγµα για το δηµόσιο σύ-
στηµα υγείας, το οποίο διά της Κυβερνήσεως, αυτή τη στιγµή,
δηλώνει απολύτως αδύναµο να ανταποκριθεί σε αυτό το µεγάλο
κοινωνικό πρόβληµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.
Φλωρίδη.

Ο κ. Νασιώκας έχει το λόγο.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ζήτησα να δευτερολογήσω για να κάνω τέσ-

σερις παρατηρήσεις. Η πρώτη είναι ότι δεν είναι πως δεν έχετε
σχέδιο –εθνικό σχέδιο δεν έχετε, θα σας εξηγήσω- αλλά και πρό-
γραµµα ως Κυβέρνηση. Για το εθνικό σχέδιο το παραδεχθήκατε.
Είπατε ότι από το 2009 έως το 2012 αυτό το προσχέδιο που πέ-
ρασε από την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων θα γίνει σχέδιο
και θα αρχίσει να υλοποιείται. Ξέρετε, όµως, ότι υπήρξαν άλλα
δύο προηγούµενα εθνικά σχέδια το 1996-2000 και το 2000-2004.
Από το 2005, 2006, 2007 και 2008 κανένα σχέδιο δεν ήρθε. Κα-
νένα! Ήρθε ένα προσχέδιο, συζητήθηκε, απεσύρθη. Άλλωστε, η
αποτυχία και ως έργο και ως σχέδιο φαίνεται από τις πολλές αλ-
λαγές των προέδρων του ΟΚΑΝΑ.

∆εύτερη παρατήρηση: Φαίνεται ότι έχετε και λάθος φιλοσο-
φία και στην οµιλία σας και στον όποιο απολογισµό κάνατε. Μι-
λήσατε πάρα πολύ για τα υποκατάστατα, αλλά τα υποκατάστατα
ούτε θεραπεία είναι ούτε βασική πολιτική.

Είναι αναγκαίο, είναι µείωση της βλάβης.
Για την πρόληψη και τα στεγνά προγράµµατα µιλήσατε ελάχι-

στα, αλλά δεν έχετε κάνει τίποτα. Θα µπορούσα να µιλήσω πολύ
γι’ αυτό το θέµα. Κυρίως, όµως, θλίβοµαι, ακούγοντας ότι δεν
έχει ζήτηση η µονάδα εφήβων της Λάρισας. Μα, αφού µαράζωσε
και δεν έχει επιστηµονικά υπεύθυνο η µονάδα πρόληψης της Λά-
ρισας, πώς θα έχει ανθρώπους που θα πάνε εκεί; Να κάνουν τι;

Έρχοµαι τώρα στην τρίτη παρατήρηση. Είναι κοινό µυστικό ότι
υπάρχει αύξηση και των χρηστών και της διακίνησης. Ζητήσατε
στοιχεία. Θα σας παραπέµψω σε δύο εργασίες, µία του ΕΠΙΨΥ
και µία του Πανεπιστηµίου Αθηνών, του καθηγητή κ. Τούντα,
στην οποία φαίνεται ότι υπάρχει αύξηση όχι µόνο στη χρήση ναρ-
κωτικών, αλλά και στο αλκοόλ και στο κάπνισµα, όπως και σε
άλλα, σε λοιµώδη, στο AIDS κ.λπ.. Υπάρχει αύξηση. Μπορεί να
µην φθάσαµε σε όλα την Ευρώπη, αλλά έχουµε αύξηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και δεν έχουµε µόνο αύξηση, αλλά και όλα τα άλλα ποιοτικά
χαρακτηριστικά έχουν αλλάξει δυσµενώς. ∆ηλαδή, έχουµε µι-
κρότερες ηλικίες, ακόµα και παιδιά δηµοτικού, κάτι που δεν ήταν
τόσο έντονο παλαιότερα και είναι περισσότερο τώρα.

Το µόνο που δεν άλλαξε, δυσµενώς, είναι οι θάνατοι, οι οποίοι,

πράγµατι, µειώθηκαν. Αυτό, όµως, πρώτον, εξαρτάται από το τι
είδους χρήση κάνει, δηλαδή ποιο ναρκωτικό παίρνει και δεύτε-
ρον, την καθαρότητά του ή όχι.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία
κουβέντα.

Άρα, το πρόβληµα είναι πολύ σηµαντικό. Είναι εθνικό και δεν
αντιµετωπίζεται ούτε καν µε ένα ολοκληρωµένο πρόγραµµα,
αλλά µόνο µε εθνική πανστρατιά.

Τέταρτη παρατήρηση. Κύριε Υπουργέ, ποια είναι η θέση µας
για αυτές τις ιδιωτικές µονάδες απεξάρτησης; Σας απάντησε ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός µας, κ. Παπουτσής, ποια είναι η
θέση µας. Εγώ το αναφέρω, γιατί ακούστηκε κάτι καινοφανές.
Υπάρχουν, είπατε, είναι ανεξέλεγκτα και εµείς τι να κάνουµε;
Άδειες δίνουµε. Εάν αυτό το είπατε ως αποκλειστική αρµοδιό-
τητα του Υπουργείου, να το συζητήσουµε. Εγώ, όµως, θα σας
έλεγα το εξής: ∆ηλαδή, αυτός ο χώρος είναι ξέφραγο αµπέλι;
∆εν υπάρχει φύλακας; ∆εν υπάρχει Κυβέρνηση; ∆εν ξέρω εάν
είναι µόνο δική σας αρµοδιότητα, αλλά είναι δυνατόν να ξεφυ-
τρώνουν έτσι;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω το εξής. Φυσικά, υπήρχαν και παλαιότερα,

υπάρχουν και τώρα και αυξάνονται. Όµως, αποδοχή ότι δεν
υπάρχει Κυβέρνηση που µπορεί να το αντιµετωπίσει δεν υπήρξε
ποτέ, κύριε Υπουργέ. Μην το ξαναπείτε αυτό. Να πούµε πώς θα
βάλουµε τάξη και να ζητήσετε και από εµάς να συµβάλουµε,
αλλά αυτό µην το ξαναπείτε.

Επειδή για τα υποκατάστατα είπαµε τόσα πολλά...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,

µου κάνει εντύπωση πραγµατικά…
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κλείνω. Τρία λεπτά

έπρεπε να έχω και όχι δύο. Γιατί µου βάλατε δύο λεπτά; Τρία
λεπτά έχω στη δευτερολογία µου. Κλείνω µε µία κουβέντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
βλέπετε ότι προσπαθώ να εξαντλώ τα όρια ανοχής, επειδή είναι
το συγκεκριµένο θέµα. Μην κάνετε, όµως, κατάχρηση.

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Μια κουβέντα. Ξέρετε ότι η ηρωίνη ει-
σήχθη ως υποκατάστατο της κοκαΐνης και τώρα µιλάµε για τους
ηρωινοµανείς. Ας αφήσουµε, λοιπόν, τόσο την κουβέντα για τα
υποκατάστατα και ας πούµε πάρα πολλά για όλα τα άλλα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της Βου-
λής των Ελλήνων, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και
πέντε συνοδοί - δάσκαλοι από το 39ο ∆ηµοτικό Σχολείο Πάτρας
και τριάντα εννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί - δά-
σκαλοι από το ∆ηµοτικό Σχολείο Λεβιδίου Μαντινείας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και τους εύχεται να έχουν καλή δια-
µονή στην Αθήνα.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει η κ. Ράπτη για τρία λεπτά.
ΣΥΛΒΑΝΑ ΡΑΠΤΗ: Σας ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε.
Καθώς κλείνουµε αυτήν τη διαδικασία συζήτησης της επερώ-

τησης για τα ναρκωτικά, ενώ στην καταµέτρηση είπα ότι πρόκει-
ται για την τρίτη επερώτηση, πολύ φοβούµαι ότι θα έχουµε πολύ
σύντοµα και µία τέταρτη επερώτηση για το ίδιο θέµα. Το συµπέ-
ρασµα το συνάγω από τις απαντήσεις που έδωσε ο κύριος Υφυ-
πουργός στην επερώτησή µας.

Πρώτα και κύρια µάς είπε ότι λύνεται σύντοµα, οσονούπω, το
οικονοµικό ζήτηµα. Πλην, όµως, στον προϋπολογισµό του 2009
δεν φαίνονται πουθενά τα σχετικά κονδύλια. Μακάρι, να είναι σε
κάποιο µυστικό πουγκί κρυµµένα και ως διά µαγείας κάποια
στιγµή να βγουν και να λύσουν το πρόβληµα.

Το δεύτερο είναι ότι προσπάθησε να µας πείσει ότι οι λίστες
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της αναµονής, οι λίστες της ντροπής, δεν είναι στην ουσία πραγ-
µατικές, διότι υπάρχουν διπλοεγγραφές. Παρακαλώ πάρα πολύ,
εάν υπάρχουν στοιχεία για τις διπλοεγγραφές, να µας πείτε
πόσες είναι αυτές.

Μας είπε, επίσης, ότι στα κέντρα πρόληψης δεν είναι τόσο
έντονο το πρόβληµα µε τους εργαζόµενους και ότι αντιµετωπί-
ζεται. Θα ήθελα, λοιπόν, επίσης να ακούσω πόσοι είναι οι εργα-
ζόµενοι οι οποίοι έχουν αποχωρήσει από τα κέντρα πρόληψης,
γιατί κάποιες πληροφορίες και δεδοµένα που εµείς έχουµε µι-
λάνε για ποσοστό 35% έως 40%.

Επισηµαίνω, δε, σ’ αυτό το σηµείο –και ξέρετε εσείς, πολύ κα-
λύτερα από εµένα- ότι το να αποχωρεί ένας εργαζόµενος από
κέντρο πρόληψης δεν είναι η αποχώρηση ενός ανθρώπου, δεν
είναι µείον ένας αριθµός. Είναι µείον εµπειρία, είναι µείον συ-
γκεκριµένη γνώση για ένα πολύ ευαίσθητο πρόβληµα.

Τέλος, αναφερθήκατε στο θέµα της σύγκρισης, λέγοντας ότι
σε σχέση µε τις άλλες χώρες του εξωτερικού, είµαστε πάρα πολύ
καλά. Να υποθέσω ότι κινούµαστε µε τη λογική ότι στους τυ-
φλούς ο µονόφθαλµος πρέπει να πανηγυρίζει; Έχω εδώ ένα δη-
µοσίευµα, της 2 Απριλίου, από την εφηµερίδα «ΤΟ ΒΗΜΑ»:
«Μητέρες διαδηλώνουν στην Αργεντινή κατά του ναρκωτικού
που θερίζει τις φτωχογειτονιές». ∆ηλαδή, πρέπει να βλέπουµε
αυτό το δηµοσίευµα και να λέµε ότι εµείς είµαστε µια χαρά και
αυτό να µας αρκεί; Προφανώς, όχι.

Πραγµατικά, αισθάνοµαι ότι δεν έλαβα τις απαντήσεις που θα
ήθελα να λάβω ως Ελληνίδα πολίτης. Πραγµατικά, ανησυχώ για
το µέλλον της υπόθεσης που αφορά την καταπολέµηση των ναρ-
κωτικών και για έναν επιπλέον λόγο, διότι από τις απαντήσεις του
κυρίου Υπουργού, προέκυψε ότι συζητούµε, διαπιστώνουµε το
πρόβληµα το 2004, σχεδιάζουµε το 2007-2008 και παραπέ-
µπουµε την εφαρµογή των σχεδίων για το 2012. Κάτι τέτοιο, αντι-
λαµβάνεστε ότι δεν µας ικανοποιεί, διότι εδώ δεν µιλάµε για
Ολυµπιάδες. ∆εν µπορούµε µε τη χρονολογική σειρά των Ολυ-
µπιάδων να αντιµετωπίζουµε ένα τόσο ευαίσθητο ζήτηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Και εν πάση περιπτώσει, εάν πραγµατικά δεν είχε υπάρξει η
περίφηµη διαδικασία της ηµερίδας της διαβούλευσης για την ψυ-
χική υγεία του ΠΑΣΟΚ, αισθάνοµαι ότι ο µισός χρόνος της οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού δεν θα υπήρχε, διότι δεν θα είχε πάρα
πολύ απλά, τι να πει.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, αµέσως και ευχαριστώ για την
ανοχή σας, λέγοντας το εξής πάρα πολύ απλό: Εάν πραγµατικά,
θέλετε κάτι να κάνετε, υπάρχει διακοµµατική βάση ανάπτυξης
των σχεδίων σας και είναι τα οµόφωνα πορίσµατα της διακοµ-
µατικής επιτροπής, τα οποία έχετε στα συρτάρια σας, για να µην
πω εγγεγραµµένα στα παλαιότερα των υποδηµάτων σας.

Κλείνοντας θα ήθελα, παρακαλώ, εάν έχετε σκοπό να φέρετε
και άλλο εθνικό σχέδιο δράσης στη Βουλή από την πλευρά του
Υπουργείου Υγείας, ας είναι, αυτό τουλάχιστον, ένα εθνικό σχέ-
διο δράσης κατά της κούρασης. Ίσως µας εξυπηρετήσετε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Η κ. Σακοράφα έχει
το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τι στεγνή γλώσσα είναι αυτή που χρησιµοποι-

ούµε; Τι αριθµολαγνία; Μιλάµε για ασθενείς, µιλάµε για νέα παι-
διά και λέµε σώθηκαν δέκα, σώθηκαν είκοσι, περιµένουν τριάντα.
Ξέρετε πόσοι περιµένουν στις λίστες; Ξέρετε πόσα παιδιά περι-
µένουν στην ουρά, πεθαίνουν και δεν προλαβαίνουν; Ξέρετε
πόσες οικογένειες ταλαιπωρούνται; Ξέρετε πόσες οικογένειες
αποκλείονται κοινωνικά µέσα απ’ αυτή τη διαδικασία;

Εσείς που λέτε ότι ο προϋπολογισµός αυξήθηκε, πιστεύετε ότι
βάζοντας έστω και µία δραχµή σε αυτόν τον προϋπολογισµό,
χάνει το κράτος; Εγώ σας λέω ότι επενδύει στο µέλλον, γιατί µι-
λάµε για νέα παιδιά και αυτά τα νέα παιδιά θα πρέπει εµείς να τα
σώσουµε.

Είπε ο κ. Αδρακτάς προηγουµένως ότι δεν έχουµε κάνει τίποτα
και πρέπει να ντρεπόµαστε. Εγώ ντρέποµαι πραγµατικά. Το λέµε
εµείς αυτό σαν Βουλευτές στους πολίτες, των οποίων τα συµ-

φέροντα πρέπει να προασπίζουµε και να παλεύουµε εδώ µέσα;
Μας είπατε ότι θεωρείτε το θέµα της υγείας σοβαρό. Όλοι το

θεωρούµε σοβαρό. Εγώ προσωπικά, όµως, για τη δική σας την
Κυβέρνηση δεν το πιστεύω, διότι απαξιώνετε συνειδητά ένα
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, το οποίο δεν νοσεί απλώς, πεθαίνει κάθε
µέρα -και το ξέρετε- και µε το γεγονός ότι δεν γίνονται προσλή-
ψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό και µε το γεγονός
ότι λείπουν τα φάρµακα και έχουµε προσωπικές εµπειρίες από
αυτό- και µε το γεγονός ότι κλείνουν οι Μονάδες Εντατικής Θε-
ραπείας. Τι θα γίνει µε αυτή την ιστορία;

Μιλήσατε για τις φυλακές. Τις έχετε επισκεφτεί; Εγώ θα σας
παρότρυνα να πάτε και να επισκεφτείτε τις φυλακές Κορυδαλ-
λού στο γυναικείο τµήµα, να δείτε το ΚΕΘΕΑ τη δουλειά κάνει
εκεί. Ένα πρόγραµµα το οποίο πριν από λίγο καιρό θέλατε να το
κλείσετε για να µεταφέρετε τις κρατούµενες σε άλλη πόλη. Ευ-
τυχώς, µε παρεµβάσεις, παρέµειναν στην Αθήνα. Καταλαβαίνετε
τι κάνουν αυτές οι κοπέλες εκεί µέσα;

Είναι µεγάλες γυναίκες οι οποίες έχουν παιδιά έξω και ζουν
µόνα τους. Είναι νέα κορίτσια τα οποία αγωνιούν για το µέλλον
τους, αγωνιούν για το πώς θα επανενταχθούν στην κοινωνία και
αγωνιούν για το αν θα µπορέσουν να επιβιώσουν όταν θα βγουν
έξω. Μαθαίνουν τέχνες εκεί µέσα. Και σεις θέλετε αυτό το πρό-
γραµµα να το σταµατήσετε.

Είπατε, λοιπόν, ότι εµείς δεν έχουµε σταθεί όσο θα έπρεπε σ’
αυτό το θέµα. Εγώ θέλω να σας πω και να σηµειώσω ότι ο
ΠΑΣΟΚ είναι αυτό που δηµιούργησε τα κέντρα πρόληψης. Το
ΠΑΣΟΚ είναι αυτό που έχει µια άλλη φιλοσοφία πάνω σ’ αυτό το
θέµα.

Για µας, κύριε Υπουργέ, στο επίκεντρο της πολιτικής µας πα-
ραµένει ο άνθρωπος. Η κοινωνία για µας είναι ένα ενιαίο σύνολο
που όλο µαζί πρέπει να πάει µπροστά, όλο µαζί να έχει αύριο,
όλο µαζί να απολαµβάνει ένα καλύτερο µέλλον. Γι’ αυτό και για
το συγκεκριµένο πρόβληµα σας παραδώσαµε ένα σύνολο εργα-
λείων και θεσµών, που ακόµα και µε τα λειτουργικά προβλήµατα
που µπορεί να υπάρχουν, καθρεφτίζει αυτή τη συγκεκριµένη πο-
λιτική µας αντίληψη. Καθρεφτίζει την πολιτική µας αγωνία να µην
επιτρέψουµε να δηµιουργούνται περιθώρια στην κοινωνία, να
υπάρχει ελπίδα για τους παρίες του συστήµατος, να πιστεύουν
και να ωθούν τη δύναµη της πολιτείας που στέκεται δίπλα τους
και αυτό θα συνεχίσουµε εµείς να το κάνουµε µόλις γίνουµε κυ-
βέρνηση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Κα-
ρανίκας.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΡΑΝΙΚΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εκείνο που µε εκπλήσσει
µε αυτή την Κυβέρνηση είναι ότι κάνει µία ήπια αυτοκριτική και
χρησιµοποιεί έναν ενεστώτα διαρκείας. Μετά από πέντε χρόνια
αυτός ο ενεστώτας έπρεπε να έχει σταµατήσει. Υπάρχουν τα
«θα», βρισκόµαστε στον καλό δρόµο –ειδικά ο κύριος Υπουργός
δεν µας έχει συνηθίσει σε τίποτε άλλο- είµαστε καλά, είµαστε
υπό επίλυση…!

Όσον αφορά τα κέντρα πρόληψης, είπε ο κύριος Υφυπουργός
ότι εξοικονοµήθηκαν λεφτά. Γιατί όµως έπρεπε να περιµένουµε
τόσο καιρό και να είναι για µήνες απλήρωτοι τόσοι άνθρωποι,
αλλά και να υπάρχουν και πολλοί άλλοι, που να έχουν αποχωρή-
σει από τα κέντρα πρόληψης. ∆εν το καταλαβαίνω αυτό.

Βέβαια θα του θυµίσω, αν δεν το ξέρει ο ίδιος, γιατί έτσι µας
µεταφέρθηκε από εργαζόµενους στα κέντρα πρόληψης, ότι σύµ-
βουλος του Υπουργού τούς έλεγε «ψάχνω να βρω ποιο είναι το
αντικείµενο της δουλειάς σας»! ∆εν θα ευχηθώ σε κανέναν αυτό
να το καταλάβει εκ των υστέρων όταν στον περίγυρό του συµβεί.

Τα κέντρα πρόληψης κάνουν πάρα πολύ καλή δουλειά. Και εί-
παµε πρωτύτερα –είναι γιατρός ο κύριος Υφυπουργός- ότι πρέ-
πει να προλαµβάνουµε και να θεραπεύουµε.

Είπε ότι δόθηκαν περισσότερα λεφτά στον ΟΚΑΝΑ. Ξεχνάει
ότι ο ΟΚΑΝΑ αποτελεί πύλη εισόδου προσλήψεων εκτός ΑΣΕΠ;
Ήταν τετρακόσια τα άτοµα και τώρα είναι εξακόσια πενήντα,
χώρια, αυτά που είναι µε µπλοκάκι και αυτά που έχουν µετακι-
νηθεί σε Υπουργεία. Άρα, το ότι δόθηκαν περισσότερα λεφτά,
αυτά δεν πήγαν ούτε για την πρόληψη ούτε για τη θεραπεία.
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Θα κλείσω µε το θέµα της θεραπείας. Το δικαίωµα στη θερα-
πεία είναι ένα θεµελιώδες ανθρώπινο δικαίωµα και προπαντός το
δικαιούνται οι νέοι γιατί οι νέοι είναι άρρωστοι µε την εξάρτηση
από τις ουσίες. ∆εν είναι οι µεγάλοι. Κατά συνέπεια είναι υπο-
χρέωση, είναι καθήκον της πολιτείας και δεν κάνει χάρη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέ-
πετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Γείτονα, δεν
έχετε το λόγο. Όπως µε ενηµερώνουν οι υπηρεσίες έχετε εξα-
ντλήσει και τη δευτερολογία σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: ∆εν την εξήντλησα, ζήτησα και
πήρα πρόσθετο λόγο για ένα λεπτό κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Να µην αντιδική-
σουµε τώρα. Ξέρετε πώς λειτουργεί το Προεδρείο. Υπήρξατε αρ-
κετά χρόνια Αντιπρόεδρος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ξέρετε ότι θα
µπορούσα να πάρω το λόγο µε βάση άλλο άρθρο του Κανονι-
σµού λόγω παλαιότερης ιδιότητάς µου ως Υπουργού. Παρακαλώ
να µου δώσετε το λόγο για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν µε ικανο-
ποίησε η απάντησή σας. Επιβεβαιώνει ότι η Κυβέρνηση εξακο-
λουθεί να ζει στον κόσµο της. Κινείται χωρίς σχέδιο. Τώρα,
ύστερα από πέντε χρόνια, µας µιλήσατε για ένα σχέδιο δράσης
και για τα πρώτα βήµατα. Η πολιτική σας για τα ναρκωτικά είναι
χωρίς τα απαιτούµενα αντανακλαστικά.

∆εν µε ικανοποιήσατε, κύριε Υπουργέ, και για έναν άλλο λόγο.
∆είξατε ότι δεν είσαστε διατεθειµένος να λάβετε υπ’ όψιν σας
διακοµµατικές και σχεδόν οµόφωνες προτάσεις. Ακόµα και γιατί
εξακολουθείτε να στρεψοδικείτε πάνω σε ένα πολύ σοβαρό ζή-
τηµα. Φάνηκε αυτό από την όλη σας προσπάθεια να διαστρε-
βλώσετε θέσεις που εξέφρασε ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. Τουναντίον θα έπρεπε να πάρετε µε θετικό
τρόπο αυτές τις θέσεις και να τις εντάξετε στη δηµόσια διαβού-
λευση που λέτε να κάνετε. Αυτό θα ήταν µία εποικοδοµητική
θέση.

Είπα και στην πρωτολογία µου ότι τα ναρκωτικά δεν είναι πρό-
βληµα το οποίο σηκώνει µικροπολιτική. Εγώ καταλαβαίνω ότι
προσπαθήσατε µέσα από συγκριτικές αλχηµείες ουσιαστικά να
καλυφθείτε. Καταλαβαίνετε ότι η Κυβέρνηση είναι µε την πλάτη
στον τοίχο για όλη την πολιτική στο χώρο της υγείας και ιδιαί-
τερα στον τοµέα των ναρκωτικών. Έτσι εξηγείται η στάση σας.

Όµως, παρ’ όλα αυτά εµµέσως πλην σαφώς παραδεχθήκατε
ότι είµαστε σωστοί στη βασική κριτική µας. Παραδεχθήκατε ου-
σιαστικά ότι έχει διπλασιαστεί περίπου η λίστα αναµονής. Εκεί
είναι το πρόβληµα. Αυτή είναι το µέτρο της αποδοτικότητας µιας
συγκεκριµένης πολιτικής και εδώ δεν υπάρχει απόδοση στην πο-
λιτική σας. Παραδεχθήκατε επίσης µέσα από αυτό ότι έχετε υπο-
βαθµίσει το θέµα της πρόληψης που είναι κυρίαρχο ζήτηµα.
Ακόµη παραδεχθήκατε την ανάγκη ανάπτυξης των στεγνών προ-
γραµµάτων, που είναι και η βάση στο σκέλος της θεραπείας,
όπως είπε και ο κ. Νασιώκας. Όλα τα άλλα τα της υποκατάστα-
σης, κύριε Υπουργέ είναι ζητήµατα που έχουν σχέση µε τον πε-
ριορισµό της βλάβης. Το βασικό ζήτηµα είναι τα παιδιά αυτά να
απεξαρτηθούν. Και αυτά τα προγράµµατα απεξάρτησης δεν
έχετε καθόλου προωθήσει. Η ανάπτυξη νέων προγραµµάτων
είναι σχεδόν µηδενική.

Συνέλθετε όσο είσαστε ακόµα Κυβέρνηση. Ακούσατε και σή-
µερα µέσα από την κριτική συγκεκριµένες προτάσεις και πρό-
σφατα από τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ στην ηµερίδα που κάναµε.
Προσαρµόστε την πολιτική σας έτσι ώστε να γίνει πιο αποδοτική,
κάτι που θα είναι σε όφελος της ζωής και της υγείας πολλών παι-
διών, Ελλήνων και µη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Πριν δώσω το λόγο

στον κύριο Υφυπουργό, να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουρ-
γοί Ανάπτυξης, Εσωτερικών, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Απα-
σχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και ∆ικαιοσύνης,

κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Εφαρµογή της αρχής της ίσης µετα-
χείρισης ανδρών και γυναικών όσον αφορά την πρόσβαση σε
αγαθά και υπηρεσίες και την παροχή αυτών και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια διαρκή επιτροπή
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Κατ’ αρχήν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταλα-
βαίνω την αγωνία σας να έρθετε στην Κυβέρνηση. Το
επαναλάβατε πολλές φορές. Επειδή είµαι και λίγο προληπτικός,
εγώ στη θέση σας δεν θα το επαναλάµβανα συνέχεια για να µη
το γρουσουζέψω κιόλας. Θέλω, όµως, να καταλάβετε ότι αυτή η
πορεία µέχρι να φθάσετε εκεί έχει δύσκολο δρόµο και πάνω από
όλα δεν σας απαλλάσσει από το τεράστιο φορτίο της ευθύνης
που έχετε, τη στιγµή που κυβερνήσατε όλα εκείνα τα χρόνια, για
τα ναρκωτικά.

Επίσης, όφειλα να απαντήσω στον αρχηγό της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης όταν έκανε ηµερίδα για τα ναρκωτικά, γιατί θε-
σµικά έχω την αρµοδιότητα για τα ναρκωτικά στο Υπουργείο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Επιµένετε….
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης):
Και βεβαίως θα επιµείνω πάλι στη δευτερολογία µου. Όταν ο

κ. Παπανδρέου είπε ότι υπό την επίβλεψη των νοσοκοµείων και
του κράτους οι χρήστες –όταν θα συµβεί αυτό, να τους πω ασθε-
νείς- που αποθεραπεύονται θα φθάσουν σίγουρα µαζί µε την εξα-
φάνιση της λίστας στους δέκα χιλιάδες µε έντεκα χιλιάδες, τι θα
κάνετε, κύριε Σκουλάκη; Και σωστά εσείς προβλέψατε, γιατί
είστε έµπειρος στο χώρο της υγείας, να µην το εξειδικεύσετε.
Πώς το φαντάζεστε όµως να λειτουργήσει αυτό; Θα πηγαίνουν
δέκα χιλιάδες γιατροί, ψυχολόγοι και κοινωνικοί λειτουργοί στα
σπίτια για να επιβλέπουν πώς θα παίρνει τη µεθαδόνη, το υπο-
κατάστατο χάπι ο χρήστης; Ξεκαθαρίστε το στην τριτολογία σας,
γιατί θα εκτεθείτε οικτρά.

Για την χρηµατοδότηση τώρα που τόσο κόπτεσθε. Εάν θυµά-
στε, στον ιδρυτικό νόµο για το ΟΚΑΝΑ το 1993 προβλεπόταν
χρηµατοδότηση, όπως σας είπα πριν, χρηµατική εισροή, από µε-
τατροπή των ποινών και χρηµατικές ποινές περί των ναρκωτικών,
να έρχεται στο Υπουργείο Υγείας και στο Υπουργείο ∆ικαιοσύ-
νης. Γιατί τόσα χρόνια δεν το ενεργοποιήσατε αυτό; Υπήρξε µία
κοινή υπουργική απόφαση που έλεγε ότι το 65% θα παίρνει το
Υπουργείο Υγείας και το 35% το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης. Γιατί
τόσα χρόνια το ξεχάσατε;

Υπήρχε και µία άλλη διάταξη για τα ναρκωτικά που τόσο κό-
πτεστε. Υπήρξε ότι το 1% από το «ΠΡΟΠΟΓΚΟΛ» θα πηγαίνει για
πολιτιστικές και αθλητικές εκδηλώσεις και δραστηριότητες του
ΟΚΑΝΑ.

Όταν, όµως, το 2000 καταργήσατε τον ΟΠΑΠ, το 1% ξεχάσατε
να δείτε ότι δεν υπάρχει στην καινούργια ανώνυµη εταιρεία του
ΟΠΑΠ, µε αποτέλεσµα σήµερα να µην µπορεί να παραληφθεί
αυτό το ποσό.

Όσον αφορά το προεδρικό διάταγµα, σας θυµίζω ότι ο νόµος
που και εσείς ψηφίσατε το 1993, ο ιδρυτικός νόµος των ναρκω-
τικών -που δεν ήταν κοινοτική οδηγία και ενσωµάτωση κοινοτι-
κής οδηγίας, κύριε Παπουτσή- δυστυχώς ήταν εθνική εσωτερική
νοµοθεσία και την οποία ψηφίσατε εσείς τότε…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ποια κυβέρνηση ήταν, κύριε συ-
νάδελφε;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): …και σωστά κάνατε και ψηφίσατε. Προέβλεπε ότι
µε προεδρικό διάταγµα θα καθορίζονται οι όροι και οι προϋπο-
θέσεις για την αδειοδότηση και τη λειτουργία των ιδιωτικών κλι-
νικών που θα κάνουν απεξάρτηση.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆εν το ψηφίσαµε αυτό.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Να τελειώσω και θα απαντήσετε µετά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: …δηµόσιων µονάδων.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Σήµερα στην επερώτησή σας µας εγκαλείτε, γιατί
καθυστερούµε το προεδρικό διάταγµα, δηλαδή γιατί καθυστε-
ρούµε να εκδώσουµε τους όρους και τις προϋποθέσεις λειτουρ-
γίας ιδιωτικών κλινικών και άλλων φορέων που θα κάνουν
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απεξάρτηση. Και έρχεται ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος
και λέει: «Είµαι αντίθετος στο να δίνεται υποκατάσταση και προ-
γράµµατα παρόµοια από ιδιωτικές µονάδες».

∆εν µε παραξενεύει, γιατί µέσα σε τόσα χρόνια έχετε µεταβά-
λει την άποψή σας σε βασικά θέµατα, γιατί έχετε µεταβάλει την
άποψή σας ως ΠΑΣΟΚ σε πολύ σπουδαιότερα θέµατα. ∆εν είναι
όµως δυνατόν να µην έχετε µία ενιαία γραµµή. Επίσης, να έρχε-
ται και ο Συνασπισµός και να κάνει ολόκληρη αναφορά στα ιδιω-
τικά κέντρα που ανεξέλεγκτα υπάρχουν και όταν τον καλώ να
πάει το βράδυ στον εισαγγελέα να τα καταγγείλει, να µου λέει:
«Εγώ δεν είπα τίποτα, εσείς το είπατε». Εγώ είπα γιατί έδωσα µία
απάντηση, ότι αν υπάρχουν παράνοµα να πάνε στον εισαγγελέα.
Τώρα για τη χρηµατοδότηση…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Μία καταγγελία υπήρξε επί των
ηµερών µας και ο οµιλών το έκλεισε.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Κύριε Σκουλάκη, θα σας απαντήσω, αφού επιµέ-
νετε.

Προσέξτε, γιατί πρέπει να καταλάβει και ο ελληνικός λαός που
µας παρακολουθεί. ∆υστυχώς, κυρία Σακοράφα, µε νούµερα
πρέπει να µιλήσω, διότι πραγµατικά είναι ψυχές που ταλαιπω-
ρούνται, αλλά εδώ πρέπει να σας απαντήσω µε νούµερα, αλλιώς
θα είναι αόριστες κουβέντες, θεωρητικές.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: ∆εν ξέρω πόσοι θεραπεύονται, αλλά
πόσοι περιµένουν στην ουρά και πόσοι πεθαίνουν χωρίς να φτά-
σουν εκεί. Αυτό έχει σηµασία.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Εδώ δεν είµαστε Βουλή των Εφήβων, να λέµε…

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Αυτό έχει σηµασία, κύριε Υπουργέ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος είναι µία πολύ σοβαρή
διαδικασία, όπου ο καθένας που εγκαλεί την Κυβέρνηση πρέπει
να είναι υπεύθυνος και να έχει στοιχεία.

Το 2000 µε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ, κυβέρνηση του κ. Σηµίτη, δό-
θηκαν από το κράτος στον ΟΚΑΝΑ 10.400.000 ευρώ για τα ναρ-
κωτικά. Το 2008 δόθηκαν 40.000.000 ευρώ. Υποχρηµατοδότηση
είναι αυτό; Το 2001 δόθηκαν 14.000.000 ευρώ, το 2002 δόθηκαν
18.000.000 ευρώ, το 2003 δόθηκαν 21.000.000 ευρώ, τότε που
µας αφήσατε και το έλλειµµα του 7,8%. Και ξέρετε γιατί ήσασταν
ελλειµµατικοί και το 2000; Γιατί τότε θέλατε να µπείτε στην ΟΝΕ
και βεβαίως µετακινούσατε τους προϋπολογισµούς, όπως θέ-
λατε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Γιατί προσετίθεντο µονάδες.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Θέλετε να σας πω και για τις δαπάνες που έχει κάνει
ο ΟΚΑΝΑ; Το 2000 ήταν 11.000.000 ευρώ και το 2008 ήταν
43.000.000 ευρώ. Ακούστηκε βεβαίως ότι αυξήσατε, λέει, το προ-
σωπικό. Μα, αφού ανοίξαµε νέες µονάδες, προσωπικό δεν θα
παίρναµε; Μα, είναι εκτός ΑΣΕΠ. ∆ηλαδή, πριν το 2004 µε ΑΣΕΠ
τις κάνατε, κύριε Σκουλάκη, τις προσλήψεις στον ΟΚΑΝΑ; Συ-
νεννοηθείτε µεταξύ σας.

Εµείς σεβόµαστε το δηµόσιο χρήµα που δίνουµε για την κα-
ταπολέµηση των ναρκωτικών. Εσείς δεν το σεβαστήκατε. Ξέρετε
τι τα κάνατε τα λεφτά; Θα σας καταθέσω τα στοιχεία. Αγοράσατε
κτήρια. Είχατε µετατρέψει τον ΟΚΑΝΑ σε real estate, άχρηστα
κτήρια που δεν µπορούν να χρησιµοποιηθούν και ο ΟΚΑΝΑ επί
των ηµερών σας σήµαινε «Οργανισµός Κτιριολογικής Αναπαλαί-
ωσης Αθηνών». Εκεί τον είχατε καταντήσει τον ΟΚΑΝΑ. ∆εν θέλω
να σας πω τίποτε περισσότερο, αν συνεχίσετε έχουµε και τριτο-
λογία.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-

λεγγύης κ. Σαλµάς καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέ-
ντα στοιχεία, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Εγώ νοµίζω ότι µπο-
ρεί να κλείσει η συζήτηση µε τον κ. Παπουτσή.

Κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τελικά φαίνεται ότι ο κύριος Υπουρ-

γός, ως γνήσιος εκφραστής της ∆εξιάς, είναι αµετανόητος.

Τι µας είπατε τώρα, κύριε Υπουργέ; Θεωρείτε ότι απαντήσατε
στις αιτιάσεις των συναδέλφων Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ; Θεω-
ρείτε ότι είστε συνεπής στον κοινοβουλευτικό έλεγχο και στον
Κανονισµό της Βουλής; Προβοκάτσια κάνετε. Αυτό κάνετε. Μόνο
αυτό κάνετε!

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, θέτω εγώ το ερώτηµα. Είναι αληθή τα
στοιχεία τα οποία σας έχουν δώσει οι κοµµατικές σας δυνάµεις
στον ΟΚΑΝΑ για µία υπόθεση όπου συγκρούονται τα συµφέρο-
ντα των υπαλλήλων οι οποίοι ήταν εµπλεκόµενοι στα κυκλώµατα
αυτά τα προηγούµενα χρόνια; Είναι αληθή; Τα υιοθετείτε; Στον
Εισαγγελέα λοιπόν!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης):Τι εννοείτε; Για να απαντήσουµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Απευθύνετε κατηγορία για τους συ-
ναδέλφους του ΠΑΣΟΚ; Εξεταστική Επιτροπή, όπως εµείς ζη-
τάµε Προανακριτική Επιτροπή για την υπόθεση Παυλίδη!
Σήµερα, εδώ και τώρα! Αφήστε λοιπόν τα υπόλοιπα. Να απα-
ντάτε επί της ουσίας!

∆εύτερον, µιλάτε για προεδρικό διάταγµα. Τι λέει η επερώ-
τηση την οποία έχουµε καταθέσει; Αναφέρεται σε προεδρικό διά-
ταγµα για τη νοµιµοποίηση των ιδιωτικών κέντρων; Σ’ αυτό
αναφέρεται; Λέει επί λέξει: «Για τη µη έκδοση του προεδρικού
διατάγµατος για τα θεραπευτικά προγράµµατα». Σ’ αυτό αναφέ-
ρεται. Γιατί λοιπόν εσείς παραποιείτε τη δική µας επερώτηση;
Για ποιους πολιτικούς λόγους; Για ποιες κοµµατικές σκοπιµότη-
τες; Είναι αυτό στάση πολιτικού ενώπιον της Εθνικής Αντιπρο-
σωπείας, ο οποίος εκπροσωπεί Κυβέρνηση η οποία υποτίθεται
ότι λειτουργεί υπέρ της διαφάνειας; Ντροπή, κύριε Υπουργέ!

Εκείνο το οποίο αποδείξατε δια της ανυπαρξίας απαντήσεων,
δια της κενής περιεχοµένου οµιλίας σας είναι ότι η Κυβέρνηση
έχει επιλέξει την απραξία για το θέµα, έχει επιλέξει την αδιαφο-
ρία για την αντιµετώπιση των ναρκωτικών, έχει επιλέξει την υπο-
κρισία ως µέθοδο άσκησης της πολιτικής εξουσίας. ∆ιότι
υποκριτικά παριστάνετε τους Υπουργούς. Αυτή είναι η πραγµα-
τικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, αλλά εδώ έχουµε προκληθεί
βάναυσα από τον κύριο Υφυπουργό και θα πάρει απαντήσεις. Και
θα πάρει απαντήσεις επί της ουσίας.

Ένα τρίπτυχο χαρακτηρίζει την πολιτική σας, την πολιτική της
Κυβέρνησής σας τα πέντε χρόνια –έξι χρόνια πλέον- στα οποία
βρίσκεστε στο Υπουργείο, όσον αφορά την υπόθεση των ναρ-
κωτικών: Το τρίπτυχο της ιδιωτικοποίησης, της ψυχοϊατρικοποί-
ησης του προβλήµατος των ναρκωτικών και βεβαίως της
ποιοτικής υποβάθµισης των υπηρεσιών που παρέχονται στην Ελ-
λάδα. Γι’ αυτό και συνδέετε αυτήν την πολιτική, γιατί στρέφετε
τον κόσµο ουσιαστικά στα ιδιωτικά κέντρα.

Θα αναφερθώ σ’ ένα παράδειγµα που γνωρίζω. Το 2001 οι
Υπηρεσίες ∆ίωξης Ναρκωτικών του Λιµενικού Σώµατος συνέλα-
βαν ένα πολυτελές σκάφος έξω από τη Μύκονο, όπου γινόταν
διακίνηση και χρήση ναρκωτικών. Ήταν υπόθεση του Λιµενικού
Σώµατος. Όταν µου το ανέφερε ο Αρχηγός έδωσα εντολή να ζη-
τηθεί η άδεια του εισαγγελέα και παρουσία του εισαγγελέα να
ασκήσουν τα δικαιώµατά τους οι ειδικές δυνάµεις του Λιµενικού
και να κάνουν επιτόπια έρευνα στην κλινική του ιδιοκτήτη του
σκάφους. Η κλινική ήταν ψυχιατρική κλινική και µέσα από την
έρευνα απεδείχθη ότι γινόταν ευρύτατη διακίνηση ναρκωτικών
ουσιών µε εκλεκτή πελατεία της αθηναϊκής και όχι µόνο κοινω-
νίας. Για ψυχιατρικές κλινικές µιλούσαµε. Γι’ αυτό και απεστάλη
αµέσως στον εισαγγελέα, γι’ αυτό και η υπόθεση αυτή απασχό-
λησε τη δηµόσια συζήτηση επί µακρόν.

Τι µας λέτε λοιπόν τώρα; Εσείς δεν ξέρετε τίποτα και δεν γνω-
ρίζετε τίποτα; Και τότε δεν γνώριζαν ούτε οι Υπουργοί µας, ούτε
οι Υπηρεσίες µας, ούτε η Αστυνοµία. ∆εν µπορούσαν να γνωρί-
ζουν. Όµως αυτή η υπόθεση είναι µία υπόθεση η οποία αφορά
ένα καρκίνωµα στη χώρα, όπως και σε όλα τα κράτη του κόσµου:
στις Ηνωµένες Πολιτείες, στη Γαλλία, στη Γερµανία, παντού. Γι’
αυτό όµως είµαστε εδώ. Γιατί εµείς παίρνουµε την πρωτοβου-
λία, µε βάση τη δική µας κοινωνική και πολιτική ευαισθησία, να
ζητήσουµε τη συνέργεια όλου του πολιτικού κόσµου, όλων των



κοινωνικών δυνάµεων, όλης της κοινωνίας, για να δώσουµε ένα
αποφασιστικό χτύπηµα στη µάστιγα των ναρκωτικών, να εξαλεί-
ψουµε τις εστίες. Μα, πάνω απ’ όλα µε τον πολιτικό µας λόγο
εµείς επισηµαίνουµε και τους λόγους και τα αίτια τα οποία οδη-
γούν στην αύξηση των ναρκωτικών και τα οποία είναι: η οικονο-
µική ανέχεια, τα κοινωνικά προβλήµατα, η φτώχεια, η πολιτική
δηλαδή της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας τα τελευταία
πέντε χρόνια, που έχει και τα αποτελέσµατά της και καταγράφε-
ται και στους αριθµούς. Γι’ αυτό και δεν στεκόµαστε στα ποσο-
στά και στους αριθµούς. Γιατί γνωρίζουµε καλά ότι πίσω από
τους αριθµούς και τα ποσοστά υπάρχουν ανθρώπινες ψυχές,
υπάρχουν άνθρωποι, υπάρχουν ασθενείς, υπάρχουν οικογένειες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και βεβαίως πίσω από τους αριθµούς υπάρχουν και χρήµατα,
πολλά χρήµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε
Παπουτσή, ολοκληρώστε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γι’ αυτό και για να µην έχει καµµία απολύτως αµφιβολία ο κύ-

ριος Υπουργός –δίκην συνδικαλισµού της κακιάς ώρας αµφιθε-
άτρου παλαιάς εποχής- υπενθυµίζω την πρόταση του ΠΑΣΟΚ,
την οποία ο κ. Παπανδρέου επανειληµµένα έχει παρουσιάσει και
θα σας αναφέρω τα τµήµατα της πρότασής µας που αφορούν
τη συζήτησή µας, πρόταση που αµφισβητήσατε και την οποία
επίσης έχουµε παρουσιάσει και στη Βουλή.

Προτείνουµε η παροχή υπηρεσιών απεξάρτησης να είναι δη-
µόσια και δωρεάν. Η ιδιωτικοποίηση αυτών των υπηρεσιών θα
οδηγήσει µε µαθηµατική ακρίβεια στην εµπορική εκµετάλλευση
του ανθρώπινου πόνου και της ανθρώπινης δυστυχίας.

Προτείνουµε ακόµη να δηµιουργηθούν στα νοσοκοµεία ειδι-
κές υπηρεσίες που θα συνδέονται οργανικά µε τους αντίστοι-
χους φορείς απεξάρτησης.

Προτείνουµε επιπλέον να κλείσουν, µε παρέµβαση του Υπουρ-
γείου Υγείας και των κατά τόπους Νοµαρχιών, τα παράνοµα ιδιω-
τικά θεραπευτικά προγράµµατα που αυτήν την περίοδο
εµφανίζονται ως θαυµατουργά.

Αυτές είναι οι δηλώσεις, το µέρος του προγράµµατός µας που
αφορά το συγκεκριµένο θέµα και κυρίως το θέµα της παροχής
υπηρεσιών απεξάρτησης. Όλα τα υπόλοιπα είναι φθηνά επιχει-
ρήµατα και «εκ του πονηρού».

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά, για να κλείσετε τη συζήτηση.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένας κανόνας που
λέει ότι ποτέ δεν έχεις µία δεύτερη ευκαιρία να µην κάνεις ένα
πολύ σοβαρό λάθος στην πρωτολογία σου, ειδικά όταν –συ-
µπληρώνω εγώ- είσαι Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

∆εν θα ήθελα να βρίσκοµαι στη θέση του κ. Παπουτσή και να
έχω εκθέσει τόσο πολύ τον κ. Παπανδρέου και το Κόµµα της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Το λέω ξεκάθαρα...

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θέλετε να το κάνετε σαφές αυτό; Για
πείτε µας, λοιπόν!

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Για διαβάστε τι λέει.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Κατ’ αρχάς, 26 Μαΐου 2006, άρθρο 57, Κωδικοποί-
ηση της νοµοθεσίας. Σας θυµίζω τον ιδρυτικό νόµο: «Με
προεδρικό διάταγµα που εκδίδεται ύστερα από πρόταση του
Υπουργού Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης ορίζονται οι όροι
και οι προϋποθέσεις για τη χορήγηση άδειας ίδρυσης και λει-
τουργίας των ως άνω Μονάδων, ο τρόπος άσκησης της επο-
πτείας και του ελέγχου.»

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Ποιες µονάδες; Για πείτε! ∆ηµό-
σιες ή ιδιωτικές;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Το λέει πιο πάνω, για τις ιδιωτικές Μονάδες.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πού το λέει αυτό; Για διαβάστε το!
Επειδή επιµένετε συνέχεια!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Μισό λεπτό, να βρω το σχετικό έγγραφο.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Εµείς απορρίψαµε όλα τα αιτή-
µατα, διότι δεν το προβλέπει ο νόµος.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Κύριε Σκουλάκη, µην εκτίθεσθε κι εσείς!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για διαβάστε το, λοιπόν!
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Στην παράγραφο 3 λέει: «Ο ΟΚΑΝΑ µπορεί να
ιδρύει και να λειτουργεί Μονάδες που προβλέπονται στο πρώτο
εδάφιο της προηγούµενης παραγράφου, επίσης µε δαπάνες
κ.λπ.», «και την ίδια δυνατότητα µπορεί να έχουν δήµοι και κοι-
νότητες, φιλανθρωπικά σωµατεία και κοινωφελή ιδρύµατα, εκ-
κλησιαστικοί φορείς, Ανώτατα Εκπαιδευτικά ή Τεχνολογικά
Ιδρύµατα, φυσικά ή νοµικά πρόσωπα που επιδιώκουν», «για την
ίδρυση και λειτουργία των ανωτέρω Μονάδων εξαιρουµένων
εκείνων που λειτουργούν βάσει του άρθρου τάδε, ύστερα από
σύµφωνη γνώµη του ΟΚΑΝΑ»

Γι’ αυτά µιλάει. Τι φωνάζετε; Γιατί υψώνετε τον τόνο της φωνής
σας, ενώ είστε αδιάβαστοι;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: ∆εν είναι έτσι!
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Γι’ αυτό το προεδρικό διάταγµα που θα καθορίσει
τους όρους ίδρυσης και λειτουργίας...

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα ζητήσετε συγ-
γνώµη για την παραπληροφόρηση που κάνετε στο Σώµα;

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): ...των ιδιωτικών φορέων που λειτουργούν τέτοιες
Μονάδες.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Συγγνώµη θα ζητήσετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ, κύριε

Παπουτσή. Ο κύριος Υπουργός δεν δέχεται διακοπές. Να ολο-
κληρώσει.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Να απαντήσω και δέχοµαι ό,τι θέλετε.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ....
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Όχι, κύριε Σκουλάκη.

∆εν έχετε το λόγο!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Απέρριψα αίτηµα φορέων ιδιω-

τικής κλινικής µετά από διερεύνηση της ευρωπαϊκής νοµοθεσίας
ότι δεν προβλέπεται από το νόµο στην Ελλάδα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Σκουλάκη, δεν
έχετε το λόγο και το γνωρίζετε. Μπορείτε να επανέλθετε µε νέα
επερώτηση.

Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε παρακαλώ.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Προσέξτε, κύριε Πρόεδρε. Για το προεδρικό διά-
ταγµα που λέει ότι ο νόµος θα καθορίζει τους όρους άδειας και
λειτουργίας των Μονάδων που θα λειτουργούν όλοι αυτοί οι φο-
ρείς που προανέφερα, αλλά και τα φυσικά και νοµικά πρόσωπα,
γι’ αυτό το προεδρικό διάταγµα στην επερώτηση µας εγκαλείτε
γιατί το καθυστερούµε!

Την ώρα που µας εγκαλείτε γιατί καθυστερούµε, διαβάζω...
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Είναι αυτό που στείλατε στο

Συµβούλιο της Επικρατείας το 1996 και επεστράφη ως απαρά-
δεκτο!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Παρακαλώ όχι δια-
κοπές!

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ προστατέψτε τη συζή-
τηση, τουλάχιστον να συνεννοηθούµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κάνω ό,τι µπορώ και
παρακαλώ πραγµατικά.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): ∆ιαβάζω τώρα από το κείµενο της επερώτησης:
«Κατόπιν των ανωτέρω επερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
1…..2….3. Για τη µη έκδοση του προεδρικού διατάγµατος για τα
θεραπευτικά προγράµµατα».

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για τα θεραπευτικά προγράµµατα.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-

ληλεγγύης): Επερωτώµαι γιατί δεν εκδώσαµε ακόµα το προε-
δρικό διάταγµα για το πώς θα καθορίζονται οι όροι λειτουργίας
και ίδρυσης από ιδιώτες θεραπευτικών µονάδων. Και ο κ. Πα-
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πουτσής σήµερα είπε ότι είναι αντίθετος µε τα ιδιωτικά κέντρα
και µάλιστα, για να µην αφήσει απέξω από την έκθεση και τον
Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης τον κ. Παπανδρέου,
φρόντισε να επαναλάβει τι είπε την προηγούµενη Πέµπτη, ότι
εµείς θέλουµε να είναι δηµόσια.

Σας ζήτησα να ξεκαθαρίσετε αν θέλετε δηµόσια ή ιδιωτικά.
Είναι δικαίωµά σας να εκτίθεστε…

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ: Αυτή είναι διαστρεβλωτική το-
ποθέτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Σκουλάκη, δεν
έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Τα καταθέτω αυτά στη Βουλή για να ξέρουν οι πο-
λίτες πόσο εκτεθειµένοι είστε πάνω στο θέµα των ναρκωτικών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όχι δεν ολοκληρώθηκε τίποτε, κύριε

Πρόεδρε. Θέλω να κάνω µιά δήλωση η οποία αφορά εσάς. Πα-
ρακαλώ πάρα πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Μόνο επί προσωπι-
κού. ∆ιαφορετικά µε ποια διαδικασία;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν υπάρχει προσωπικό. Υπάρχει η
δήλωση η οποία αφορά τη λειτουργία του Κοινοβουλίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Έχω την αίσθηση ότι το Προεδρείο
της Βουλής έχει την υποχρέωση να προστατεύει το Σώµα και
τους συναδέλφους και κυρίως την αλήθεια. Ο κύριος Υπουργός
συστηµατικά ψεύδεται από την αρχή της οµιλίας του και δεν τον

έχετε διακόψει. Και µάλιστα είχε το θράσος –γιατί περί θράσους
πρόκειται- να διαβάσει συγκεκριµένα λέξη προς λέξη ό,τι αφο-
ρούσε µη κυβερνητικές οργανώσεις και µη κυβερνητικά ιδρύ-
µατα και αναφέρεται συνεχώς σε δηλώσεις και θέσεις του
ΠΑΣΟΚ, οι οποίες υποτίθεται ό,τι αφορούν ιδιωτικά θεραπευτικά
κέντρα.

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, να αποκαταστήσετε την αλήθεια
και η δήλωσή µου να κατοχυρωθεί στα Πρακτικά.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης): Λέει για φυσικά πρόσωπα. Τι είναι τα φυσικά πρό-
σωπα, κύριε Παπουτσή;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, δεν
έχετε το λόγο.

Καταγράφεται η δήλωση του κ. Παπουτσή. Το Προεδρείο δη-
λώνει ότι δεν είχε τη δυνατότητα να παρακολουθήσει τη λεπτο-
µέρεια των διατυπώσεων. Θα µελετήσω προσωπικά ό,τι
κατατεθεί στα Πρακτικά και επιφυλάσσοµαι για την αυτοκριτική
µου, αν υπάρξει λόγος.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν
64/19/18-3-2009 επερώτησης Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ, σχετικά µε
την πολιτική της Κυβέρνησης στον τοµέα των ναρκωτικών.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.45’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 6 Απριλίου 2009 και ώρα 17.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος σύµφωνα µε την ειδική
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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